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Part III . 582. Apart from the Mason Investigation File and D/Constable.
_ Exhibit No GC/3| Cullen s enqulry, which were brought to the attentlon of the

Dlrector and the Ass1stant D1rector of the Eastern Health and
Social Services Board, all ether matters were dealt with at
Distﬁct level by Mr Clive. Scoular, the Distfiet Social Services“ _
Officer. 7 . ' -

583. ALl persons involved, 1nclud1ng police, have. made statements
~in relatlon to their actions at the time, and no evidence has been ’
‘fOund to. ‘support any criminal charges regardlng this aspect of

the. 1nvest15at1 on.

CHARGES

. 584.  Although there is strong pressure by the Northern Ireland
Gay Rights Assoc*atlon and through the TurOPean Courts, to have
the Law in Northern Ireland breught 1nto line with that in the .
rest of the United Kingdom, it is still an offence for male personsff

of any age to commit homosexual acts.

585. ‘It is considered that in view of the recommendations at

' paragraph 41 that all residents and former resldents be granted
1mmun1ty from prosecutlon in respect of offences commltted by ‘
them Hlth the defendants, Malns, Semple and McGrath and that this
should te extended to include offences committed with each other -

and other adult males not connected with Kincora.

586. The exception to this should be the 1ndecent assault

admitted WHIA 534 / R Pl on. the eight year old ,_boy, KIN 62

Forn 51/2 . 107
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
VWHEN THE
STATEMENT HAS

SEEN WRITTEN

Form 38/36

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 2171 : OVER. 21 YRS

ADDHESS‘ _ .....................................................

| declare that this statement consisting of 3 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a prefiminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which 1| know to be
faise or do not believe to be true.

Dated this Zrd day of April 19 8o.
Sgd N Mclaughlin D/Con e KIN 1
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

staterment was recorded or received.

I nave been in Welfare Care since I was four years of age. I never knew

oy own varents and was with foster parents ﬁntil I was sixteen years of
age. At that time I was taken from my foster parents and put into Kincora
Doys Hostel, Upper Newtownards Road by the Welfare péople. The staff at
Kincora Hostel when I went there were Mr Mains who was in charge and
Raymond Semple was second in charge. There was also another man there

at the time on occasions. His name was Hugh Quinn. T am not sure whather
he was on the staff or not but he stayed there on occasions and was very
friendly with Mr Mains. T was in the Hostel less than a week, possibly the
second night I was there I remember I was in my bedrcom. There were some
other boys in the room in their own beds and it was late. The other boys
in the room fell asleep and I was still awake and the bedroom door opened
end with the street light I saw that Hugh Quinn had come into the rcom.

He stocod at the-door for a long time and I let on I was sleeping. He then
came over to the bed and I felt him touch the blankets of my bed. I

jumped up and got out of bed and switched on the room light. T asked Quinn
what he was doing and he said just tucking you in. He left the rcom and

I fell asleep. The next thing I knew was being awakened by feeling a hand

on my leg underneath the bed clothes. The hand was just above my knee.

SIGNATURE of WITNESS: ...58d, KIN 1 [

U Ry
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT QF: _m—_ CONTINUATION PAGE NO: &

I saw that Hugh Quinn was standing beside my bed and I shouted at him,

He left the rcom and clesed the door. The next morning I told Mr Eains
about what Hugh Quinn had done to me and Mr Mains told me he would look
into it. There was no more trowble with Guinn for about a fortnight. I
remember again I was sleeping in my bed, there were two other boys in their
own beds in the same room. Again I was awakened by someone touching my
hand. 1 saw Hugh Quinn standing at the side of my bed. He was wearing
his pyjamas and I saw with the street iight that he had his penis out
through the opening in the Iront of his pyjamas, He was worked up and had
an erection. He put my hand on his penis and I immediately jumped up and
screamed. Hugh Quinn then left the room. I think I went to Mr Mains rcom
at the time to tell him but he would not answer my knock con his bedroom
door. HNothing happened for about three or four months because Quinn had
been away for some time. I remember one night then, I was up in theAstudy
and I was reading a book. I wzs on my cown. Hugh Quinn came into the
study, he was fully clothed. He said to me something, lets have you. I
knew what he meant, he wanted me to sexually interfere with him. I was
scared and T ran out of the study. That was all that Quinn did to me,

he never made any more advances to me., 1 remember on at least two
occasions I told both Mr Mains and Mr Semple about the behaviour of Hugh
Quinn towards me but they appeared dry and did not seem to care. 1
remember also that Mr Mains interfered with me. I was only in the Hostel
about a month to six weeks when I had a pain in my groin. I told Mr

Mains about this pain and he asked me to go to the bathroom to examine

me. He told me to drop my trousers and underpants down to my ankles.

Mr Mains felt around my groin and private parts. He did not appear tc be
interested in my trouble but I realize now what he was affer. That was
all that happened that night. I remember that probably about twec to three
months later Mr Mains told me to go up and have a bath. I went up and

was having a bath when Mr Mains came in. He locked the bathroom door and

he started to bath me. He was fully clothed. 'As he bathed me he rubbed

SIGNATURE of STATEMENT MAKER. SEd KI N 1 .............. e,

Form 38/36(zal

28
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: KIN 1 CONTINUATION PAGE NG: 5

around my private parts with his hands. T teold him I was old enough to
bath myseli. T think some person came and called him and he left the
bathroom. That was 2all I can remember that Mr Mains did to me. I remember
it was general talk among the other boys that Hugh Quinn was interfering
with other bovs in the Hostel, in fact I actually saw Quinn interfering with
other boys in my own bedroom when I Qas supposed to be asleep. 1 heard the
other boys shout and saw Quinn in the bedroom and because of my experience
with him I had & good idea what he was at. The experiences 1 had in
Kincora have had a lasting effect on me. This coupled with my rough

c¢hildhood has been on my mind a lote.

Form 38/36(a)

29
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© AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21"}k

KIN 3

Over 21

STATEMENT OF:

OCCUPATION OF WITNESS: _
woress. T

| declare that this statement consisting of 7 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge: and belief and | make it knowing that, if it ts tendered in-
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to.
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or. do not

‘believe to be true.

Dated this I7th day of June 19 82
R.A. Fienley C/Insp. ¥ KIN 3

SIGNATURE OF MEMBER by whom : SIGNATURE OF WITNESS ..

statement was recorded or received. — :

I made a statement to the: Police on I5th April 1380

about the time | spent in Kincora. [ know of nothing élse. ! can
add. to that statement. No 1‘7(;:moseJ-c'un:nr approachés were made towards
me whilst | was there and | don't know of any other boys 'be.-l'ng,‘
interfered with. I_don’t know of any politicians, _civi!_'ser'vants,-
beice.officers, Justices .of the Pedce-or busir_ressmen befng lin vol\)ed |

in any way at all with the hostel, the staff or the boys.

SIGNATURE OF WITNESS: ... ... e I

T
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officers two years earlier,

22. Although the Prosecution's charges succeeded, it is
interesting to consider the evidence in support of the charges.

The complainants had made no official approach to the police or to
any other authority about matters that had laid éormaht for as long
as twenty years. Complaints had only been made after the police

nad contacted potential victims and to some extent canvassed for-
complaints. Having learned of offences alleged to have taken place
many years earlier the investigating officers interviewed MAINS and
obtained confessions to a substantial aumber of offences and through
this enterprising and determined approach eventually succeeded in
bringing MAINS to justice for crimes that he appeared to have got

away with more than a decade ago. It is appreciated that the evidence
was bolstered by the number of witnesses available to prove systematic
conduct by MAINS over more recent years“which must surely have
influenced MAINS to plead guilty to charges concerning offences

committed so long ago.

23. In assessing this 1958-1964 phase of the Kincora

scandél when SEMPLE and McGRATH had not yet come on the scene,

I take the wview that the Royal Ulster Constabulary officers were
remarkably successful in pursuing what many would have considered to

be a lost cause.

KINCCORA BOYS HOSTEL 1964 to 1966

24 . Raymond SEMPLE, b. 6.1.22, knew MAINS through a common

.
I
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STATEMENT OF WITNESS

| KIN 127
STATEMENT OF:

os: I
AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21"}

—

| declare that this statement consisting of 3 pages, each signed by me is true to

WHEN THE the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
STATEMENT MAS evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
BEEN WRITTEN prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

TO 8 COMPLETED

Dated this 2lst - day of March 19 82

(Sgd) D B Elliott (Sgd) [\ 1 (5gd)

SIGNATURE OF MEMBER by wham SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or recerved.

I was born in the Belfast City Hospital in 1947. Almost immediately I

was placed in care at a Welfare Home in the hospital because of problems
at my home at_ Belfast. I understand my mother was unable
to cope because of my father's health. In 1956 I was transferred to the ,
Park Lodge Children's Home, Antrim Road, where I remained for a few months
until my transfer to the Williamson House Home. Whilst at Park Lodge

Joe Mains was one of the Housefathers. I was never assaulted by any
persons during my stay at Park Lodge or Williamson House. However one
night when I was in bed, late in the evening in the Williamson House Home,
I woke up and saw Joe Mains standing at the side of another boy's bed.
This was who slept in the bed next to mine. was kneeling
on the bed when I saw Joe Mains kiss him on the lips. I glanced away

and may have gone hack to sleep. I would not be sure whether Joe Mains
was working at Park Lodge or Kincora when this incident happened.

Miss Ingram and Mrs McKaig were the officers in charge at Williamson House
at that time. When I was transferred to Kincora on 8 September 1961 —
Joe Mains was the Officer in Charge and Raymond Semple was his assistant.

I must have been at the home between 6 to 9 months when I recall having

a conversation with Joe Mains in the kitchen of the hostel.. I don't .
remember what the conversation was about but there certainly was nothing

of a sexual nature referred to. Eventually Joe Mains went up to his

bedroom which was on the left side of the second landing. I either went

up first or followed Joe upstairs intending to go to my own bedroom which
wags on the same landing but on the opposite side of the landing and to

the front of the house. As I passed Joe's door it was open and for some

. SiGNATURE OF WITNESS: .......(Sad) [NINEYAMR e
Form 38/36

(Plain) ) 519

) 583
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/36(a)
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STATEMENT OF: [l KIN 127 CONTINUATION PAGE NO: 2

reason which I can't explain I went into his room. Once again I can't
explain the reason, I got into the bed beside Joe. I can't remember

how we were both dressed. I tried to go to sleep but for about half an
hour Joe tried to grab ‘hold of my privates. At no stage did he touch

me en the privates as I continually pushed his hands away. I can't

recall whether he had an erection. He did_not to my knowledge place his
penis between my buttocks. I eventually went to sleep and to my knowledge
nothing further happened that night. I can't recall whether Joe Mains was
in bed when I awoke the following morning. I don't recall meeting

Joe Mains that morning or do I recall him making any reference to my being
in his bed. Other boys in the home at that time were Hugh Quinn,
. Neither prior to
my going to bed or thereafter did I ever hear that Joe Mains had
homosexual tendencies. I have not told anyone about going to bed with
Joe, that is until last Sunday night when I told a friend,
During my remaining period in Kincora nothing of a homosexual nature
happened to me. When I left Kincora in 1963 I went to live with a
Mrs- at _Beli‘ast. When I was just
seventeen years, Joe Mains took me to Bangor and got me employment as a
barman at the_ Hotel. I remained there for 2 years after
which I went to London and had various jobs there. 1T returned to Belfast
and took up employment as a barman at -Golf Course. I eventually
returned to England and took up various bar jobs in Blackpool-Hotels.

I returned to - Co Down, and worked as a Taxi Driver with
_ between the early seventies and 1975.

.I eventually took up employment in- and remained there for the

past five to six seasons., I returned to Northern Ireland on 5 October 1981
and resided at my present address since. It is only within the last two
months that I have learned of the Kincora investigation. Last Sunday
night I told , _ about what had happened to me
in Kincora. I explained to him that I was intending to marry a girl in

- and I was concerned as to how she would react if I was to tell her

SIGNATURE of STATEMENT MakeR: ... Sad) N ININWAd

520
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STATEMENT OF: KI N 127 CONTINUATION PAGE NO: 3

of the situation with Joe Mains. On his advice I decided to tell the
pelice as it was my intention to tell my girlfriend and I thought she
might suspect that I was a homosexual if I had not reported the
incident to the police. Since last Sunday night I have spoken to

He asked me if anything had happened to me whilkst at
Kincora. I told him about the incident with Joe Mains. He told me
that a Detrctive would be interviewing me about the matter. I wish to

state that other than the situation in Joe Mains' bed I have never had

any other homosexual contact with any person. I am prepared to undergo

a medical examination by a police doctor. Since I left Kincora I have

seen and s3poken to Joe Mains on a number of occasions. Generally I

would have seen him in the street or in the _Bar. We would have

a chat but we never discussed anything of a homosexual nature.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: .....!.5.9@).. N 127

221
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STATEMENT OF WITNESS

TO.BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

ForgsiBhifs

(Plain) -.:?””‘“a“f” added by the HIA InayF | CIAL-SENSITRYf-PERSONAL

AGE OF wiTNEss [if over 21 enter “over 2171 __DO_

OCCUPATION OF WITNESS: !

[ declare that this statement consisting of 1 pagex each signed by me is true to the

“best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence

at a preliminary enquiry or at the trial of any person, I shall be liable to prosecution if
[ have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this 18+h day of April 19 80
(Sgd) D B Elliott, D/Sergeant. ﬂ
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

As a result of the death of my mother when I was aged about 14 years I
was taken into care. I was put into the Bawnmore Boys' Hostel and spent
about 18 months to two years there. I was tﬁen transferred to the
Kincora Boys' Hostel. I stayed about 10 months at that hostel until I
got a living-in job at the Stormont Hotel. This job lasted a few months
and T eventually returned to the Kincora Hostel and stayed there for
about 10 months. On the both occasions I was at Kincora Joe Mains was in
charge and was assisted by Raymond Semple. I have been told that there
have teen allegations of a homosexual nature involving the staff and boys.
Nothing of that nature ever happened to me nor was I aware that this was
going on with other boys. I can recall one boy who called back %o the
hostel. He was an ex boy and seemed to come back on holiday from London.
He was called Hugh Quinn. I never found anything wrong with either

Mr Mains or Mr Semple. I should also add that nothing of a nomosexual

nature ever occurred whilst I stayed at Bawnmore.

SIGNATURE of WITNESS: ... KI N 9 ...................................
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AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 217} Over 2

OCCUPATION OF WITNESS: -
wooress. [

| declare that this statement consisting of 7 pages, each signed by me is true to

" the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it'is tendered in

tion
quiry

avidence- at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be- liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true. '

Dated this 22nd day of . June 19 . 82
R.A. Flenley Clinsp. o KIN9
' SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made a statement to the R.‘ u.C. on 'IB‘fh April IQBb
about the. time | spent in Kincora. Bbys- Hostel, Belfast. There is
nothing more | know of which-1 can add to that statement. When
I saw the:aHegations.lon television of prostitution and- vfcelring at
kincora--l was surprised. I knew of nothing like that happening
when | was there. ! don't know of any pr&minent people-

" such as politiéians, civil servahts‘, Ibusines‘sr.nen.,. Justices of fhg
Peace or-Police officéfs being in volved.in a}.ny way at all with the
host_el.,ithe-staff or thé boys‘." S No hbmoséxual agpproaches were
made towgrds me while. | was. thére .andr.' doh 't know of any

boys. who were interfered with.

tigned

IO ATURE OF WITINE S S o oo oo e et ettt e

15
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father and indicated that he could not talk to his mother

gave evidence that,

easily,

Q-0 )EIathEL appeaIS Q ave Pleve[lt au Malns
alt Ough h.e saw hlS Older brother whe[l he WaS‘ :

nd Semple from attempting to develop a more active homosexual
n

atlonshlp v T hlm to

10 )’ i : v iSi[l

]. i but in. an case some Of tlle OpthHS mus ha e Seemed ul’lprom gc
Comp a - .

:h: .I 1t co the POliCe or the pIObati 0N Servic e, fOI 1[l.Sl:a[l(:e, COuld haUe

i . -
egn C L as a attempt to der C WT (Illl.leS
C POSSlbllltles 111¢C '|ded COmp ai.]-

] ; 1

ith the law It may also have been the case that his perception of his
wit .

one of the Kincora ancillary staff with whom he w

J r to f j [e] .” W. w h lty made a
foster Parerlt; R7 . am y 'S pI‘OblemS, and f itS Standl g lth. the elfale Aut or »
[tlo[]_s l]al [ I an lel aISH i y Lo su ee(l Al]. l n all,
: CcOom seem Unllkel cc .
| | ‘ . ‘ . ; o] plai[’lt through C

i i i i ble skill,
int would get back to Mr Mainps - R7 resolved his predicament in Kincora with some considera

| i ed.
i MaI Ch 1966 Whe[l a letter Comp a'ning about Mr Mal 8 was c mp S
10 ) l 1 a Q (o) ( “e

i the four boys
more likely th : ' could not recall the contents of the letter but said that

o} an

we felt sure that he must have been ip
contact during his bProbation period,

| i i() S LI atc b'il b'iains was haulnga hO[‘ﬂOSE‘.XU
were SUSplC u

We endeavoured to check on ¢

fl was no OIlger avaj ]ab a N

i w R6 post the
As for discussing the resident, referred to in evidence as R6, and that he sa o]

i 11 the other
i . R7 stated that he did not te
the advances, he felt ashamed of what had happened and would not tel North Road opposite the hostel

boys about Mr Mains' advances to him nor did they maké any allegatio:st;:t
him in respect of any homosexual activity, but his evidence suggeste'
a general suspicion about Mr Mains existed over and above the specific
« On the one han : concern about hls relationship with R4. R7 did not become awared?z iz:
g in him a féa%: : action. resulting from the letter of complaint and the‘R6 letter di

- come to light in the course of the RUC and Terry Inquiry or of our
reported to Mr Mains,

E‘.lSe Ie[ha s bo Scrutl[ly Ot BelfaSt welfare AuthOtltf flleS. In fact, R6 was to nlak-e a
¥ P ISta].

At a different point in his evidence, however
that he was not frightened of Mr Mains beating him,

that his resistance to Mr Mains'

documented complaint against Mr Mains in September 1967 (see
i ithi f iod in

. e also agr paragraphs 3.107-3.124), Since this fell within R7's third per

advances did not result in any

Ieta]] K.l'[lccra we trled. to establlsh Whether h.lS reCOIIECtlon migllt [elate Eo
ation (814 threat Of Iet;] ] . )

. i R? but he stated
for Mo Se ple 7 ref rfed that complaint. The terms of RG6's complalnt were put to
’ B

him as a very kind-hearted person and d

i ! 67 complaint made no
L not regard the nature of hi that he did not remember it and the fact that R6's 19 P

advances as Very serious although he did Not want the

: i ed to a separate
t tinue reference to R4 tends to suggest that R7's evidence referr
m Lo con nue .

3094 R; S re . V It us b sal h-OW ver th t ; la(:k 8] aCY W !
|]Ctance Lo m 3] event t e d’ e » a R. ] f llter as a
e a dlIeCt COIIlplal[lt Clearly ]l L ed [} he

OPPOItllll f ] ObStaCle on thls pOl[lt as 1it p Uellted hl l 10 tkle preCiSE
re m fI.‘Om reca l g
tleS Oor detE(l on

as did the fact that he was not regularly

“lS]-ted. hY a S()(:ja ,Je fa OE . terms Of tlle MaICh 1966 lettEI- we alSO U.Oted from R.b S WritCten CO[Il[JlalIlt
re flcer.

f September 1967 that he was barely literate and was, as such, an
O
however,

OthEI POSS b ]tj u[lfortullate ChOlCE Lo act as SCIlbe- Whether thiS had a bearl“g on th.e
ll es were Open Lo R,-‘ a[]d he ChOSE ot ]

the reasons Stated J'.n - letter s aCtual aIIanl at its destlflatlc[l, or on Wh.at Welgtlt atta('kled Lo
1s EVldenCe.

In fact, his attitude of resist

59
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STATEMENT .. OF - "WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

F- -1 38/36

starement o [NNNNAN ... S

AGE OF wiTNess [if over 21 enter "over 217]: - 20 DOB _‘

occurarion or witness: . NG

! declare that this statement consisting of , 3 pages, each-signed by me is-true
to the best of: my knowledge and belief and | make it krewing that,:if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the uizi of any person, | shall

be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to ke true.

Dated this A=t _ day of March 19 80,

SIGNATURE of MCIBER by Whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or received. :

I was put into Welfare Care when 1 was about ten years old. I was put
into Williamson House, 448 Antrim Road, Belfast. I stayed in Williamson
House for about three years and I was moved to Bawnmore in the Mill Road.
I stayed in Bawnmore zbout two years and when I was fifteen I was moved
to Kincora Boys Hostel at 236 Upper Newtownards Road. When I went to
Kincora Joseph Mains was in charge, lMiss McCullough cooked the-meals and

there was a wee woman did the cleaning I can't remember her name, There

were ten other boys staying in Kincora st that time [ NINIICK! KIN 10

KIN 154 & B3/R1 G T con't renember

any of the other names. One nlght after I was in Kincora for about three
months I was in the bathroom. I had just got out of the bath and Joe

Mains walked in. I was drying myself and Joe caught hold of my balls.

I pulled away and Joe came towards me. I put my underpants on and I heard
somebody coming up the stairs. Joe walked out of the bathroom into the
toilet and started combing his hair, About a week later I was in my bedroom.
It was the bedroom at the top of the stairs. It was opposite the bedroom
which Joe Mains slept in. My bedroom door was open and Joe's bedroom door
was open. He was in his room I think he was shaving. Joe called me into

his bedroom and closed the door. I sat down on the bed and we started to

SIGNATURE of WITNESS: .,...§.8,‘?1.._ .........................................
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/36!a)

STATEMENT -OF: '“— CONTINUATION PAGENO: =2 .

talk and Joe sat on the bed beside me. Joe started to feel round my privates.
I had all my clothes on at this. -time and Joe had his trousers and vest on.

I tried to pull away from him but hé‘opened my fly and pulled myqtrousérs

and underpants down to my knees, He told me to turn round-and lié down on
the bed but I didn't do it. Joe pushed me round and mzade me lie face down

oé the bed. He took his cock out and I saw that he had 2 hard on. He put
h{s cock against my arse hole and I felt him pushihg. It started to get sore
and I pulled away. He tried to push it up me again bit I pulled away and
freed myself. He said something to me like you're not much good and he let
me out of the room. 1T can't remember any other times that Joe did anything
to me. The week before I left Kincora in December 1985 & man called Ravmond
Semple came to work in Kincora. I went back inte Kincors Hostel in March 1966,
Joe lains was in charpge and Raymond Semple was his assistant, Raymond Semple
was sleepiné in Joe's reoom and Joe had moved to the flat at the back of the
office. Joe lains didn't botheriwith me this time. I think it was because
there was snother wee lad who was alwasys with Joe. I can't remember his name
but I think his first name might have been - When I was in Kincora this
time Raymond Semple clways came into the bathroom when I was having a bath.

It was when 1 was about to get out of the bath that Raymond came in. Raymond
then said that he wanted to dry me. This happened most times when I was
having a batﬁ. When he was drying my bum he made me face him., He put his
arms round me and rubbed my bum with the towel and pulled me tight in against
him. He pushed against me. He would have rubbed nmy bum for two or three
minutes at a time and pushed into me. He never put his hands on my privates
nor did he ask me to put my hands on his private. I left Kincora about

the middle of September 1966 and went to work in_Golf Club as a
barman. T stayed in the Gol{ Club while I worked there. I stayed in Kincora
for two further periods after this but during that time no one ever interfered
with me. I forgot to say that about % weeks after the second time I went

into Kincora in March 1966 about four of us decided to write a letter to the

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ._.S.g.d..., ................ USRI
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STATEMENT CONTINUATION  PAGE

Welfare at 16 College Street. - There was myself, KIN 10 RS
and a wee lad called m. I can't remember his second name. m

wrote the letter. It was to complain about the things that were happening
to us in the Hostel. I sawmpo_st“the Jetter in the post box at the
: corner of the North Road opposite the Hostel. 1 never heard of anything

| happening about it. I have remembered his second name it wasm 1

don't know if KIN 10 or KIN 5 were interfered with but I -think
something was tried on “

now.

That is all I can remember about it

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ..,.55.91.. ......................... B
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| declare that this statement consisting of . ©7€  pages. each signed by me is true to_
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tenderedtm-r
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be: liable to’

- prosecution if | have wilfully stated in it anything WhICh | know to be false or do not

believe to be true.

Dated this 9th day of  June 19 82
R.A. Flenley C/Insp. ,
SIGNATURE OF MEMBER by whom - SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made a statement to the Police-on 3ist March 1980 about.
.my involvement at Kincora Boys Hc;stel‘. ! can: add nothing. rﬁore
to my statement. If | knew of any'th.-'n‘g- mdre- befng involved |
would say so’ becguse | have no reason for ‘notj doing so. . | do-
not know of any boys there be)'ng invol ved- in prostiltuti‘on ora vice
ring either-in the hostel or outside. | have no: kn.dwledée of 'any
businessmen, civil servants, Police officers or legal p_edple‘being
involved in -homosexuality with the staff or boys alt. Kincqrd. Sf '
anyth:’ng--of' that sort had been happening I' woul‘d'lhalve‘ known’ abdut' '
it because the bpys talked arﬁong themselves. ‘The only,hor'r-:osexual
behaviour | know of at the hostel concerned MAINS and SEMPLE

as / habe._already explained in my previous stgtement...

tsignec) NI

SIGNATURE OF WITNESS: .. . . . e e e
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KIN 148
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 217} Over 2 -

OCCUPATION OF wiTness. _Jnemployed

-1 declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in

-evidence at a preliminary enquiry or at the.trial of any person. | shall be ‘liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anvthmg WhICh | know to be false or do not
believe to be true. S .

Dated this f4th day of July - 19 82
G. Harrison D /Supt. o K| 148

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or received. ‘

! have been-'toid‘ by Detective Superintendent HARRISON
of the Sussex Police that the records show that | rwas. a.resident in
Kinco}-a Boys Hostel from 20th January 1965 to 6th February 1565.

The name Kincora means. nothing. to me apart from what. | have read

in the newspapers. - I do recall that when | was in care in 1965

! stayed at a house in the Upper Newtownards Road for a couble

of wee.ks. ! was 17 years old when I' stayed there, | cannot remember
much about it except that nothing untoward happened to me.

Certainly there was no question of any form of indecent assault or _ ’_.n;-
any homosexual practices going on as far as | was aware, - There.
is-nothing much more that | can-add to this. When the story came

out in the newspapers | did not realise that | had been involved

.as-a resident at Kincora.

{signed) KIN 148

SIGNATURE OF WITNESS:
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| LS5
The Rev. Thompson cazlled to see me at 5.30 p.m. on Tuesday, the 14/”%:
' Lith August, 1962. He reported a serious affair at the Children's Home,
! Manor House, Lisburn, involving two of the Committee's children [BRRRNland

. -am. Apparently there had been some serious sexusl mzlpractice

going on over a period of time, This first came to the Rev. Thompson's
notice on the 26th July.

At the first opportunity I had a word with Miss K, Forrest, Children's
Inspector, Ministry of Home Affairs, that is, at 10 a.m. on the 16th August,
and inf.rmed her of the position.

Miss Forrest ard the Rev.'Thompson called at this office at 2,30 on
16th August when a long discussion took place, Miss Porrest said that she
would make further enguiries through Dr. Simpson of the ¥inistry and Dr. Burns,
the Divisional Medical Officer and, in the meantime, the Rev. Thompson said
ne would arrange for the two “hite boys to be seen a2t the Child Guidance Clinic,

Mr. Malene, Divisional Welfare Officer, informed me that the two boys
could not return home as their father was unable to exercise proper parsntal

control,
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE "~
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Piain}

STATEMENT OF: GECRGE CASKEY
AGE OF WITNEsS [if over 21 enter “over 21"] WOVER 21Y
OCCURATION OF WITNESS: DETECTIVE CHIEF INSPICTOR

spoRess: HEADQUARTERS CRIME SQUAD, KNOCK, BELFAST.

I declare that this statement consisting of 18  pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any person, [ shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this ree day of 75“*‘7 19 Fe

J_/:/A ’Cf--ﬂ-—'! ‘f_——-_"f_",‘,'

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WIYTNESS
statement was recorded or received.

I am a Detective Chief Inspector of the Royal Ulster Constabulary attached
to Headquarters Crime Squad, Knock, Belfast. On Thursday, 29 May 1980,
between 11.08 az and 12.25 pm T saw Joseph MATNS, Do 31.7.1929, NG
- Dundonald, at Musgrave Street CID Cffice. I was accompanied by
D/Constable Girvan. I introduced ourselves Lo Mains and said to Mains,

T wish to speak to you concerning other allegations made by personé
concerning your behaviour whilst employed at Kincora. I must tell you
that you are not obliged to say anything unless you wish to do so, and
what you say may be put into writing and given in evidence. Mains revlied,
"Yes!, Certain questions were put to Joseph Mains by me. D/Constable

Girvan noted Mains' replies to the guestions.

Q Do you remember a KIN 19 staying at Kincora at the
" seme time as [INGREEEEE - KIN 38 - |

A I don't know, that's right yes.
Q RE says that | R8 [EEE INREY | orc secen to spend a lot of

time in your office and flat and it was believed that you were
having a homosexual relationship with one or both of them.

A No, there was no relationship withm. There was a
relationship with

SIGNATURE of WITNESS: ... B I e oAU SO
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e . STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: GECRGE CASKEY CONTINUATION PAGE NC: 2

. R Do you remember a [pUNNNES who stayed in Kincora during 1966.

Yes that's right, yes.

>

Q@ He mentions a student who worked in the hostel for a time that year,
do you know who he was. _
No, that's hard to remember, there's several students.
This student is alleged to have entered the bathroom whilst Ward was in
the bath and masturbated while standing naked in the bathroom. Was this
incident ever reported to you, or did you hear about it from other boys.
No I didn't,. 7
Do you remember an staying in Kincora during May
to July 1965,
I do yess
This man alleges that one night while in Kincora he came back to the
hostel late with another boy You caught them, told
to go into your office, take down his trousers and bend over.
When he had done this you slapped him about five times across the
backside with your hand. Is this right.

A No, that is not right. He may have been brought into the office and
told off, but not spanked,

Q@  What are your instructions at the hostel concerning ounishment of boys
in your charge.

A Well there is no form of punishment at the hostel but at that time I
could have spanked them.

Did you punish KIN160 in the same fashion.

Noa

& Do you remember B3/R1 staying in Kincora. He was there from

about 1965 to 1966.
A Yes,

=3

B3/
I then read over the following portion from 's statement to Joseph Mains,
W] was then put into Kincora Boys' Hostel on the Upper Newtownards Road when

I was 17. When I went there Joe Mains was in charge and Raymond Semple was

Lor ET e

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: /..
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Report by DCI Caskey —OCD 10, Kincora Box 18 KI N'1 0479
. - A . \‘
e STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: GEORGE CASKEY . CONTINUATION PAGE NO: 3

come on I was told you do that sort of thing'".

Have you anything to say about that.

I can't comment, I can't remember the incident at all.

No.

Q
A
Q@ Do you remember a tall ginger haired man.
A
Q@ Is there any truth in the allegation.

A

No, there is no truth in it at all.

I then read the following portion from ERVISHN <tatenent to

_saying "Untrue'.

'@ Do you know a who used to work at Bawnmore.
A  That's right, yes.

Q Were you having a homosexual relaticnship with
A Yes in Kincora in the staff bedroom.

— =m0 How many times over the twelve years.

—A— Once.

Q@ Did any relstionship take place in Sawnmore.

A No.

in Xincora.

A I can't be sure, I don't know.

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: —/Cf..“
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@ To your knowledge did have a relationship with

his deputy. I was put in a dormitory on the first floor on the left hand

. . KIN 167 . KIN 167
side with a fellow- who is dead now and died in

a drowning accident while on holidays. After a couple of days in the hostel

told me to watch Joe Mains and Raymond Semple because they

would interfere with you. About a fortnight after 1 was in Joe Mains called

me inte his bedroom and asked me to give him a wank. I said no and he said

Joseph Mains,
"I then thought thatmust have told Mains because I had seen him

up visiting Mr Mains and they used to go out together'. Mains commented by

Q 1If you do how long have you known him and how did you meet him.

A Possibly twelve years. 1 met him as a member of staff at Zawnmore.

any of the boys
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I’?eport by DCI Caskey — OCD 10, Kincora Box 18 Kl N'1 0480
% STATEMENT CONTINUATION PAGE
) STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 4
Q Are you aware that BS/Rl had a relationship with
4 No. '

Q ERPNAR¥ o5 told us he had seen iri Kincora and he thought that
had told you about his relationship with him. Is this right.
A I have never known of any relationship between [SKIEIY and

Q@ Is he right when he says that you and used to go out together.
A No.

I then read another portion from statement to Mains. "I wanked Mains
and he felt all round my balls. This was after we had both stripped. As
I wasn't at school or working I used to do the jobs about the hostel and
‘nearly every afternoon when Mr Mains and I were on our own, Mains would wank
me in his bedroom and I would wank him. He never rid mé and I wouldn't ride
him. I always objected but he would threaten to si:op my pocket money or put

me to bed early".

Q@ Did this occur assays.

A No. .

Q Did you ever discuss with Raymond Semple the fact that you had homosexual
relationships with boys in Kincora. l

A No at no time.

"% T Could he have found out in any other way.

A It could be possible.

Q@ Isn't it true that you, McGrath and Semple, knew of each other's activities

and ignored or condoned them, which is why your and their activities

remain undiscovered for such-a-long—time. . . .7

A No it's not. As far as Mr McGrath is concerned when.he was-appointed I
wasn't at the interview. A short time after his appointment he had an

anonymous 'phone call.

At this point Mr Mains' solicitor requested no further comment to this guestion

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: oot S o it
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!
e STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT GF: GEOHGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 5

i

Q Did this incident happen as [KJRrelates it.
A No.
Q  Did you take B3 / R1 ST Bangor in your car.

-~

-

orm 38/36la) . e alic o |
Plain) 2/,';; S N . 347 ..
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Joe Mains had sent him. I tcld him very politely to 'fuck off!,

and when Mains' hands were free he opened my zip and wanked me™.

I then read another portion from s statement to Mains. "I can remember
that Mr Mains used to have maie friends visit him in Kincora. Sometimes
these men would watch TV with the boys or stay in Mr Mains' bedroom with
hime. One of these men, I think he was an ex-Kincora boy, used to visit
Mr Mains about once every two or three months. One night T was in bed and

at 2 o*clock in the morning this man came to my bed and got in and said that

He stayec_i'

on and in the end we wanked each other., This happened about three or four
times and always at 2 or 3 in the morning. This man was about 5'10" tall,
ginger or fair hair,_ about 30 years old. He said he was friend of Joe Mains

and had to go to England on jous, I can't remember his name at the minute.

Q@ Who was this ginger man.

A The only one with ginger hair would be

Q@ Did you send him up tos bedroom. '

A - No.

Q@  What sort of person was it that used to visit you.

A There's been several, none for homosexual relationships except foi'
that I already explained. .

Q Did you obtain money for sending these men up to boys.

A Definitely not.

Q@ Did you know of this incident. T

A No.

I then read a further portion from's statement to Mains. "I forgot
to tell you that Joe Mains used toc take me out in his car, a black Morris
Minor. We would drive to Bangor. On cne occasion he told me to take the

steering and he would work the pedals., I steered the car as it was moving

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: oooooooi e e e,
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' ‘l’ STATEMENT CONTINUATION PAGE
STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: )

A Yes probably this could have happened but there would have been more
than one in the car.
Did you take IR1 alone in the car.
No.
Did you have a black Morris Minor meotor-car at that time.
I did yes.
Did you take many boys out in your car for trips to the coast.
That's right.
Was it part of your job to take boys ocut for trips in your car.
It was yes.

- Did you take all the boys in turn or just some of them.

The. ones that had nowhere to go and were hanging about the hostel.

O O o O e O o D e O

If you only took some of the boys why was this, why not give them all
a turn. : ;

A They would all get trips ir turn. |

I then reminded Joe Mains that we had previously spoken about a person known
as Hugh Quinn and I told Mains that I wished to ask him some questioné
concerning Quinn. These questions related to when Quinn came to Kincora
during 1959/1960, when he, Quinn, alleges on the day he arrived that Mains
tock him to the bathroom on the left as you .go up the first flight of stairs
and told Quinn to strip nazked so that he, Mains, could give him a medical
examination. Mains commented by saying '""No that is untrue he was accompanied
to the bathroom. There was to be a report on any marks of séabies and
infestation to the head". I then read a portion from Quinn's statement over
to Joseph Mains. "When I went to Kincora, Joe Mains was the person 1in charge,
this would have been when I was about 14 years old, during 196C. I remembsr
the first day I arrived at Kincéra Joe Mains took me to the bathroom, the one
on the left as you go up the first flight of stairs. He told me to strip
naked and gave me what he called a medical examination. This examination
entailad him putting his hand round my testicles and asking me to cough. At

one point he said to me, "Aren't you a big boy for your age". When he said

.
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STATEMENT CONTINUATION PAGE
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Form 38/36{al - -2/§~ s =0 Lt
{Plain}

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY

this he wes locking at my penis., I was embarrassed by this and didn't say

anything'.

Is this what happened.
No this is untrue.

What did happen then.

fo R S I o

He was made have. a bath and examined for lice and so on. He was admitted

from Purdysburn.

I then read a second portion from Quinn's statement. "I cannct remember how
long I had been at the hostel when Joe Mains started inviting me inte his
bedroom which at that time was on the first fleor. Initially I thought he
did this for company and I felt quite privileged. This normally happened
late at night after most of the other boys had gone to bed. I don't exactly
know when it first occurred but on one occasion when I was in his bedroom
Joe Mains asked me tc¢ masturbate him. I refused at first but he said if I
didn't do as he asked he would get me sent to Borstal. At that time I had
quite a bad temper and had temper tantrums, whern I had these tantrums he used
to threaten to get me sent to Borstal, so wnen he threatened me with it if I

didn't masturbate him I believed him".

Q Is that how your relationship with Quinn started.

A No this is untrue. I cannct remember how it started with him. He was
helping with the work in the hostel. There were no threats of Borstal.
I told him that if he didn't pull himself together the next step Ior him
would be Borstal. -

Q What homosexual acts took place.

A Just the o;dinary masturbation acts.

Q Any other acts.

A No.

Q Did you threaten him with Borstal if he didn't do what you asked.
A No.

I then read another portion to Mains from Quinn's statement. "Joe also told

———t i,
e ;
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STATEMENT ~ CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: GEORGE CASKEY CONTINUATION PAGE NO: 8

me that if I complained about him to anyone in the Welfare Department they

wouldn't believe me and I would only get myself into trouble',

@ Did you tell Quinn this.
A No T did not.

I read another portion from this same statement over to Mains. '"During these
times in his bedrocom he would alsc masturbate me and make me kiss him on the
lips. He would kiss me back and push his tongue into my mouth. I should add
that when he told me to go into his room he would get me to take off my
pyjamas and get into his bed with him. He would also be naked. Some nights
he would keep me in his ted all night until the cook, Mrs McCullough arrived

around 7 am in the morning™., - - - : -

] Did you kiss Quinn like he says you did.

A That's correct, yes.

§  Did you keep him in bed all night,.

A 1 can't remember, it is going back some time.
Q

“also alleged you kissed him like that, would he be

telling the truth,

A No that is net true withmat all.

I then read ancther portion from Quinn's statement over to Joseph Mains.
""After I had been masturbating Joe Mains for a short time he started asking
me to have anal sex with him, I told him I didn't want to but he insisted.
He made me lie on my side then pushed his penis up my backside. It used to
hurt a lot and when I complained about it he would put some sort of cream, |
vaseline it was usually, on his penis and up my anus. He used to put the
cream up inside my anus with his finger then he would have intercourse with
me. Joe Mains had intercourse with me about once or twice a week for the

first three years I was at Kincora'.

Q Is that what happened.
A No that ig not what hagpened.
Q Is there any truth at all in that.
A No none whatsoever.
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privilege.

Q@ Did you have a relationship with awhilst

at the hostel.

where, I can't recall where. 1 remember that his car was
silver colour. There was just Mr Mains and myself in the
along the road, I think now it was in the Dundonald aresa,
in the area of the Ulster Hospital, Joe Mains asked me to

steering wheel and to steer the car as we drove aloeng. 1

Form 38/36 [a]
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A further portion was read to Mains. 'When Joe Mains was having a relation-
ship with me he would give me extra privileges, he would take me out with
him, he even taught me to drive. I wasn't the only boy who was treated
like this, another boy slept in the same room as I did alsc got extra
privileges and used to go into Joe Mains' bedroom at night. I saw him do

this on cccasiorns when we were in bed when I hadn't gone to sleep'.

Q Did you give Quinn extra privileges and teach him to drive.

A No I taught him how to drive but that wasn't considered an extra

he was a resident

A I did yes. i

Q@ In what form did it take.

A Masturbation.

@ Did you inviteR2 into your room after the other boys had gone @
to bed at night.

A No. ‘

Q Do you remember being resident at Kincora during
March 1969.

A I do yes.

Q Did you have a silver coloured Hillman Minx at that time.

A No a Singer Gazelle,

Q@ Was it a silver colour.

A It was a light blue colour.

I then read over to Mains a portion froml<|h|];35tatement. "I do recall

one time I was with Mr Mains in his car. He was taking me for a run some-

a Hillmen Minx,
car and as we drovs
as we were driving
take hold of the

was sitting in the
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front passenger seat and reached over and steered the car. As I was doing .
this Joe Mains put his hand over on to my privates and began to rub my vpenis.
He opened thé front of my trousers and put lis hand inside and began to
masturbate me. I was surprised and afraid as I was holding on te the steering

wheel. This went on for a minute or two and then he stopped.

Q Did this incident occur aspUNIEMicscribes it.

Never. ‘
Did you ever take KIN13 out in your car.
Heivprobably has been but I don't think on his own.

Don't you think it strange that B3/R1 should make the same allegation

O = D P

while he was driving the car.
A No comment.

Q Do you remember [pUNNNE staying in Kincora during 1966.

A Yes.

I then read a portion from 's statement over to Mains. "I do recall
that T absconded from the hostel for two or three days and was eventually
brought back to the hostel by the police. Joe Mains ordered me to my bedroom
but a short time later someone, I don't recall who, told me to go to Mains'
office. Mr Semple was present when I went into the office. Joe Mains told
me to kneel down ac¢ross a chair. I lajr across the seat of a chair on my
stomach. When in that position Joe Mains told me to take my trousers down.

I pulled both my trousers and underpants down to my ankles. Joe Mains then
struck me across the bare bottom with a cane. I was struck at least six

times and was extremely sore'.

Q@ Did this incident happen.

A Tt didn't, no. ‘
g Did you have authority teo chastise in this way.
A T had yes. |
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O

Did you report this incident tc KIN 11 's social worker, including

your punishment,

A No, it wasn't necessary, the incident didn't happen.
Do you remember staying in the hostel
during 1969 to 1972.

A TYes I do.

I then read over a portion frons statement to Joe Mains. !'"The

second time I was at Kincora I became friendly with Mr Mains because I

used to do some jobs for his two brothers. I remember cne afternoon Joe Mains
asked me to clean his flat up for him. T was in the bathroom washing i;

out and Joe Mains came into the bathroom. He just asked me to take my
trousers down to my ankles. He caught hold of my penis and masturbated me.

I did not ejaculate and Joe Mains told me to go'.

Q@ Did this incident take place as it is described.

A There was a relationship with him but I don't know how it started.

KIN 38

I read another portion from s statement over to Mains. "About a
couple of weeks later Joe Mains asked me to go for a drink with nim. We

went to the Stormont Hotel. This was during an evening. We drank there

for about two to three hours and I was drunk. Joe Mains was drinking himself
and at closing time we went back to Kincera Hostel. We went into his flat

on the ground floor. We had another drink there and Joe Mains asked me to

go to bed with him. It was about 12 midnight. We both stripped off all

our clothes and got into his bed. He started to masturbate me and then

when he finished he asked me to masturbate him which I did. That was all

that happened and we both feel asleep as we were fairly drunk. I stayed

the nizht with him in his bed".

Q Did this incident happen as it is described.

4 That is correct, yes, as far as the drinking is concernsd. He was
over 18, he wasn't under age.

) He was a resident at Kincora.
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He was a resident back frem Berstal.
Do you think that as cfficer irn charge of Kincora you should have
taken one of the residents and got him drunk.

A No.

Q Did other members of staff tzke boys out for drinks.

A I couldn't comment on that.

Q Did stay in your bed that night.

A T don't remember.

Q@ Did &ou masturbate him as he alleges.

A I probably did.

@ Do you remember staying in the hostel during 1971.

A I do yes. l

I then read a portion of 's statement over to Mains. '"On about five
or six occasions when I was going from the bedroom te the bathroom or the
toilet, normally dressed in my underpants, Joe would come along and pat me
on the backside, always keeping it there until I removed it. He would
normally say hurry up or come on but always left his hand there. On one

or two occasions his hand slipped inside the waistband of my underpants and

I pulled his hand out and told him to 'fuck off'*.

Q@ Did these incidents heppen.
A No it didn't happen.

I read a second portion from 's statement over to Mains. "On two
occasions he ordered me to make his bed, he tock me down to make it and
whilst I was in the room which was part of his office he had his hands inside
the pockets of his trousers and was guite clearly playing with his privates
loocking at me. I could see from the front of his trousers that he had an
erection, but at no time did he take his penis out of his trousers, I can
rememier that he said something to me that was suggestive but at the moment

I cannot remember wnat he szid. 0On the second cccasicn I =started to make

the bed up and he started doing the same actions again, so I refused to do
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any more and he ordered me to sweep the lawn insteadM.

Did these incidents happen as they are described.
Ne no he may have been asked to make the bed.

Did you have many boys make your bed for you.

O P O

This was a general rule and if they were unemployed they were employed
in the hostel.

Q Did you pay the boys for jobs they did around the hostel.

A Yes if they had been stuck for cigarette money.

KIN 27

I read a further portion over to Mains from & statement. '"One evening
when I came home late and Joe was waiting there with a cane in his hand and
told me to come into his room and take my pants down, sc I refused and told

him where to go, he just hit me on the hands with it".

Did you cane him.

I don't think so, I can't remember.

Was 's Social Worker informed that you had c¢aned him.
I can't remember caning him.

Did any Social Worker ever discuss with you the fact that KIN 27§

O O P O

complained about your behaviour.
No. ' !
De you know who N\W¥(: 5 3ocial Worker was. ; ‘
No.

Do you remember a HIA 533 staying at Kincora during 1975,

I do yes. : T
; .
Do you remember 533 complaining to you that William McGrath had ‘

interfered with him.

O P O o O

I do yes.

Did you report this to ‘s Social Worker.
No.

What action did you take.

O P 0

He made a serious allegation against this man and he said I'm not to

report it to a Social Worker he would do it himself,
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R Did you report this to anyone in authority.
A No. '
Q Did youn ever work, either full-time or part-time at Williamson House |

on the Antrim Road.
I did yes. | :

Q Did you know a KIN 330

A I did yes.

I then read a portion of ‘s statement over to Mains. '"The second time

I was in a house facing the big Church on the Antrim Reoad almost facing
Fortwilliam Park. The same staff worked in this house as in the first one
and I assumed that this home had just moved to different premises., Among

the staff was Mr Joe Mains, I don't know what position he held but he was the
only man on the staff. I don't remember him veing there all the time sc he
could have been a part-time worker or a voluntary worker. I cannot remember
exactly, but I do recollect on several occasions that he made me masturbate
him. These incidents happened in the bathroom, sometimes when I was taking a }
bath he would come into the bathroom and insist on washing down my posterior
and penis. The incident which is most vivid in my mind was one time when I

was in the garden and some other boys were playing football, Joe Mains came up
behind me and put his hands on my shoulders. I tried to move away and join
the other boys but he held me tight and I felt him rub up against my back.

I remember feeling his penis rubbing against my back and being hard. I'll
always remember that to me it seemed an enormous lump, but as I have said I

was only young. He then took my hand and moved it behind my back, he took his“

penis out and made me masturbate him".

Q Did those incidents happen as he describes.

A No that never happened.

Q Did you interfere with any cther boys at Williamscn House.
A No none at all, I was only there a week.

Q‘ Can you remember the period.
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This was prior tec me moving to _

Was this prior to moving to Kincora.

Yes.

De you remember KIN1 staying at Kincora.

I do yes.

O oo O P

Did Hugh Quinn ever work in Kincora or tell beoys that he worked there
to your knowledge.

He assisted in the house.

Was this after he left.

No this was when he was there.

Did Quinn ever interfere with the boys in the hostel when he visited.
He did yes.

Who are these boys.

KIN1 AKIN2 that's all I think.

How often has Quinn stayed at Kincora since hsstopped being & permanent

O B O B O T O P

resident.

I think on probably three occasicns. .
Dic pUNEE ever complain teo you that Quinn had interfered with him in
his bedroom by putting his hend underneath [[{J\H s bedclothes when he, '

KIN1 was in bed.

I can't recall this. ' .

what form did pUNK! s complaint take.
He had made passes at nim, [(4INNI and asked him to masturbate him. ;
Do you rememberl<”“2 s complaint. 1

Il was the same. J

What action did you take. N
I moved the boys to different bedrooms.
Was Quinn a visitor or resident.

Resident.

O B O w0 B O o O B

Was this reported to the anthorities. ) \

o

I can't remember.
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I read over to Joe Mains a portion from|<|N]' s statement. "I was only
in the hostel about a month to six weeks when I had a painm in my groin. I

told Mr Mains about this pain and he asked me to go to the bathroom to

examine me. He told me to drop my trousers and underpants down to my ankles.

Mr Mains felt round my groin and private parts. He did not appear tc be

interested in my trouble, but I realise now what he was after. That was all

that happened that night. I remember that probably about two to three months

later Mr Mains told me to go up and have a bath. I went up and was having

vath when Mr Mains came in. He locked the bathroom door and he started to

bath me. He was fully clothed. As he bathed me he rubbed round my private

parts with his hands. I told him I was old enough to bath myself'.

Q Did this incident happen as it is described.

A No, the first part happened as he described. He had an undescended

testicle which he had been worried about. He was told by me to see the |

doctor.
Q Did he see a doctor.

Yes, Doctor Moffett.

What were your instructions in relation to boys who complain of illness

whilst in the hostel.
To make an appointment for them to see the doctor.

What about the second part.

1
A I can't remember this incident specifically but what he says is definitel
untrue, |

e If what you say that his complaint is an undescended testicle you may

have felt round his Frivates.

No he told me himself.

a

When you say that the first part is true are you saying you felt round

his groin and privats parts.,
A No.

Did you examine him in any way.

&0

A No.

~
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\\
Q He says you locked the bathrcom door and bathed him. \\
A No.
Q Were you in the habit of bathing a young man of 16.
A No, when they were admitted they were usually dirty, most of them

Id
{

38/36 [d ]

refused to bath, they washed their hands and face, they didn't change
their underwear, they were supervised. We supplied underwear.

Q Did you know KIN 37

A 1 did yes.

I told Mains that PAMKM had made an allegation that he was indecently
assaulted by William McGrath, in that McGrath, felt him up by putting his
hands on his, KIN 37’srprivates. I then gquoted to Mains a portion taken from

interview notes made by D/Constables Parry and Preater, prepared following

an interview with KIN 37 . "aAsked if any agproach had been

made towards him, said that after he had been there about one year the hostel !

became full and he had to stay in McGrath's room within Xincora and whilst

he was in there McGrath put his hand inside his underpants and 'felt him up'. |

Asked if he meant his privates, said yes. Asked what then happened, said he
believed that he told McGrath to 'fuck off' or he would do him. Said that
no other acts had been made towards him by McGrath since until he left the
hostel. Asked if he had done anything about the act by McGrath. Said that
he had gone to see Joe Mains that evening %o complain to him about McGrath,
but Mains had disbelieved him and nothing was done about it. Asked if the

other boys had complained when assaulted by McGrath, said that he didn't

know',

Q Did that happen.

A No he never complained.

Q KIN BY s2id that vou disbelieved him and nothing was done about it.
A No. '
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—————

~—"1Q I also put it to you Mr Mains that for a long time you were perfectly \

b

aware of the homosexual activities of Raymond Semple and William McGrath ‘

with boys in the hostel but chose to ignore it in case your own actions
were discovered.,
A No I didn't know. There has been allegations made about Mr McGrath ;

eapecially but I never could confirm them.

Interview terminated at 12.25 pm.

i
i
1
i
!
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to the best of my knowiedge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
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Dated this %% day of w90 to.

............................................................
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I am a Detective Sergeant of the RUC attached to the Crime Squad, Brooklyn,
Knock Road, Belfast. At 8.20 am on 1.4.80 and accompanied by D/Constable
McGladdery I saw Raymond SEMPLE, DOB 6.1.1922, Warden, of || GczczN
-, Belfast, at this address. I then told him of our identity and that
we were two of a number of police officers who were making enquiries into
certain allegations concerning activities within Kincora Beoys' Hostel in
which he was employed as a warden. 'I then detained him under Section 2 of
the Criminal Law Act and cautioned him. I then conveyed him to
Mountpottinger RUC Station. At 9 am on the same date and accompanied by
D/Constable McGladdery, I again saw Semple at Mountpottinger RUC Station.

I cautioned him and asked him about his empleyment in Kincora. He told us
that he started working in Kincora in July 1969 and the following questions
were put to him:

@ Did anything improper happen in the home during your time.

No.

Ten years you have been there.

Yes, could you tell me who these boys are.

OH o O @

What do you mean by that,
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You will have to explain to me what they have said.
Certain allegations have been made regarding acts of homosexuality and

and that these acts were reported to you. Were any acts reported to you.

A Yes a couple of the boys reported things to me.

@ Who were they.

A | R10 [NPEESE ca_'Lled “

Q What did they report to you.

A That they were interfered with, that's what they told me.

Q Who interfered with them.

A Said they were interfered with by Mr McGrath.

Q What did they mean by interfered.

A Said that he just rubbed his hand down their pants.

Q It was then put to him that we had information to suggest that he had
interfered with one of the inmates (who we did not name).”®

A wanked me off.

Q@ When

A During 1969 I think,

Q@ How often did this happen.

A At least 6 times,

Semple then said I can't be sure of the year but it was a year after I

started in Kincora the first time I worked there.

Q 80 you worked in Kincora on two occasions.

A Yes from 1964 to 1966 and then from 1969 until a few weeks ago when I
was suspended.

_§--Q How did this wanking start.

A___ The two.of_us were in the one bedroonm, he was cleaning wee bits of things
and dusting. He just wanked me off.

Q@ Whose bedroom was this,

A My bedroom.

He then pointed to room 21 on the map (Exhibit Number WAG 1 refers).

I then asked Semple to relate as best he could remember, his duties and

responsibilities since he first worked in Kincora.
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Q When did you first start in Kincora.
A 1964 to 1965 or 66.
Q VWhy did you leave,
A My mother was ill.
Q@ Who was in charge.
A Mr Mains,
Q What were your duties.
A I was deputy to Mr Mains. I got the boys up for work, tried to get

them employment, looked after their clothing and sometimes cooked
food for them.

Q Is it true to say that you were the substitute pafent for them.

A Yes that's true.

Q@ I'm going to ask you straight. Did you have sexual intercourse with

any of the inmates during those years.

Yes, with and

Had you full sexual intercourse with them.

I had full intercourse with. I didn't have intercourse with

How often did you have it off with|[SKIIRHE

=

About 6 times.

~ What did you do with

I rubbed his private parts and backside when he was having a bath.

For what reason.

Going back to did- you—touch-him. ... _ -~
Yes, I wanked him off as well. S l —
How often did this occur.

Several occasions.

Q

A

Q

A

< .

A I pulled him into me on the spur of the moment. He aroused me.
Q

A

Q

A

Q Are you saying that he wanked you and you wanked him.
A |

Tes.
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Where did the sexual intercourse take place.

In my bedroom.

He again pointed out room 21 (Exhibit Number WAG 1 refers}.

How did this start.between you and KNS

A [BEIR¥K:ane into my bedroom at my invitation., He indicated to me

he wanted to wank me off.

Did anything else occur.

On occasions sucked me off and I sucked him off.

Where did this take place. »

In my bedroom.

Why did you allow this to happen.

Tt was on the spur of the moment, I got satisfaction from it.
Who was first to have sexual intercourse, you or
rode me first.

Did you object.

I didn't, I couldn't really refuse him because I enjoyed it.
How long did this go on.

This went on to I left in 1966,

Was Mr Mains aware that you were interfering with these boys.
Yes, cause he asked me.,

Yhat do you mean. .
Well told Mains that I was having intercourse with him.
Mains called me into the office and said [HoUpMhad told him about
T told Mains I was having it with Mains said to stop it.

I would but I started to do it again after about a week.

{Tea served 10.20 am)

Are you aware if Mains was having intercourse with
The talk was that Mains was handling the boys.

How often have you had it with

I had it with about once a month.

When was the first time.
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A September/October 1564, I had it once a month until Mains told me to
stop it. I stopped it for a week and then started again. Mains
called me in again and told me to stop it. Mains was serious about it.
I told Mains I was still having intercourse with and Mains told
me to stop it. )

What do you mean by intercourse.

I mean he put his cock up my arse and I put my cock up his arse.

Was there much talk about intercourse in the school.

L= o B 3

Some of the boys said that Mains was having intercourse with them

but I don't remember their names.

(Breakfast 10.35 am - Bgg, tomato, toast and carton of milk. Refused

breakfast, drank milk).

Q Was asked about other boys and if ne had intercourse with any other ones

A was the first male I ever had intercourse with.

o wnat avout [ RN

A T never had intercourse with him I only handled him when he was having
a bath.

Semple then related that he left Kincora because his mother was ill and

after working in the Shipyard and Cyril Lord's went back to work in

Kincora in June 1969.

Q@ Did you have sexual intercourse with males while you were away from

Kincora.

A No, but I had plenty of wet dreams.

Q How did you get your job in Kincora the second time.

A I saw it advertised in the paper and I wrote in for it.

Q Did you need references.

A Yes. I got a reference from Brigadier L & McGregor, St John's
Ambulance.

@  Any other referees.

A T can't remember.

Form 38/26(a)
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Q@ Did you get one from Mr Mains.

A No, well when the job was advertised Mr Mains called at my door and
told me the job was free and that I should apply. I did this and got
the job. '

Q Tell me about your second term of duty in Kincora.

A I went back to Kincora and Mr Mains was still in charge,

Q What about Mr McGrath.

A He started after me, he was a complete stranger.

Q Did Mains not object to your employment knowing that you had unlawful
sexual intercourse with White previously.

. A He never said anything to me about it.

Q Did you ever have intercourse with Mains or McGrath.

A No, never.

Q Did any of the boys ever make complaint to you about others indulging
in sexual activity.

A Yes, JIENESSN told me that R17 and TN
were in bed together and that they were at each other. .

Q What did you think he meant by this.

A I took this to mean that they were having sexual intercourse together.

Q@ What did you do.

A I went and told Mr Mains what I had been told. He said he would have
a talk with them and that was how it was left. I felt I had nc more
responsibility to the boys.

Q Did you ever think about going to the authorities about these incidents.

A I just told Mains about it.

Q It was put to him that he refused to take action about such incidents.

A It was embarrassing because Mains told me off for unlawful sexmal
intercourse with in 1965, How could I do a lot about it when
boys told me about these sexual acts now.

We spoke to Semple about his sexual activities. He stales that ne has

never interfered with any inmates since his return to employment at Kincora.
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He does however admit that he goes out to Botanic Gardens and toilets and
gets picked up fer sexual‘intercoufse, but mainly he likes to be wanked.
Says that on occasions Mains told him that the boys had complained about
wcgrath. | t-tcvert was partly read to Semple. He stated that
he remembers it and agrees with what the boy says. He said that all ﬁe
could do was tell Mains about the boys complaint and hope that Mains would
do something about it. Semple stated he felt embarrassed about the
complaints because Mains had to. tell him off about unlawful sexual inter-
course with the boys during his first periocd of employment in Kincora.

Q What do you think about these complaints.

A I think that McGrath was_intgrfering with boys because of the nature
of these complaints. Mr Mains and I haa é discussion about the
complaints and Mains said he would inform the senior officers -
(Welfare Authorities). Mains told me he had informed these officers.
Did McGrath and you éver discuss these complaints.

McGrath and I never discussed the complaints because that was

Mr Mains' job. .

Does McGrath drink.

I don't know.

What about Mains.

I think he drinks sometimes.

Were you at any time afraid of MeGrath.

No.

Were you ever under his influence.

No, never. ]

Why do you think that there was nothing done about these complaints.
I couldn't say.

Did you ever wonder why there was nothing done aboul them.

No.
What did you do zabout it.

I told Mr Mains.

What about Hugh quinn. 9?74?
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A. He was in about 10 years ago and he came over for a holiday about
Christmas.

Did anyone have intercourse with him.
No.

Did McGrath.

I don't know.

Did Mains.

No.

Did you.

No.

Where did he stay when he was there.
He slept in a camp bed in the office.
Do you know .

Yes, he visits in the hostel.

Who does he visit.

Everybody.

Who is he friendly with.

Mr Mains.

Is a homosexual.

I couldn't say that.

Have you had intercourse with him.
No.

Has he had intercourse with you.

No.

Has he had intercourse with Mr Mains.
No.

Has he had intercourse with Mr McGrath.
No he doesn't know him that well.

Does the name pUOERZAmean anything to you.

:l>gDP‘Ob‘()bg()bd_)?’@b‘o:D‘OP:OP(O:!?‘OP.OI"DKDQ

Yes, he's a friend of Mr Mains.
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Is|<WJ342a homosexual.
No.

= O

Did any of the boys go to stay with him.
Yes.
Why did they go there.
For lodgings.
Do you know anything about a tape recorder.
No I do not.
Do you know a boy called .
R?2 , Yes.
What does he do.
I think he works in the hospital.
How do fou know him.
He used to be in the home years ago.
Do you know a fellow called .
No.
Do you know .
No.
Do you know [ INGSEEE
Yes.
Does he still come to the hostel.
Yes about every three months.
Who does he come to visit.
Mr Mains.
Who else.

No one else.

.OPDbADFP@:chP;OP.OFP@b>:DF><D?>(O:F-:O'P-¢D

Have you ever seen méney being ﬁanded over to any of the boys in
Kincora or have you ever given the boys money.

I give money to the boys for doing jobs.

What kind of jobs.

A The garden and things or going a message.
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wnat avout (NN

I didn't give him any money.

Were you not in charge of handing out bus tokens.

Yes.

Did you neot givemore tokens than the other boys.
No, I don't think so.

Was there any prostitution going on in Kincora.

No.

Were there outsiders coming in to have intercourse with the boys.
No.

What about the female staff.

They didn't know anything about it.

Did Mains drink.

Yes.

What did he drink.

Whisky or a glass of Double X.

Where did he drink,

The Stormont, The Cavalier, Harland and Wolff Club.

Did he drink in the Hostel.

He would have drank in his own room occassionally.

Were you ever in Mains' roocm.

Yes many times.

O b O O P O P O P O P O > O O 0 O >0

When was Kincora last decorated.

Just before Christmas 1979.

This interview then terminated at 12.30 om on 1.4,80. At 7 pm on 1.4.80,
and accompanied by D/Constable Short, I again saw Semple in an interview
room at Mountpottinger RUC Station. He was already aware of our identity
and the nature of our enquiries. He was then cautioned and we spoke to
him about his acc¢ount éf incidents in Kincora involving himself and some
of the inmates as he had related to me earlier in the day. He again

related to me in detail his recollectiocn of the incidents. ‘I then asked

/
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Semple if he wished to make a written statement after caution, as to what

he had previously told me in our interviews. He said "Yes"., I asked Semple
if he wished to write the statement out himself or if he wished me to write
it for him at his own dictation. Semple then asked me to write the
statement. I then completed the statement heading and read the caution

out to Semple. Semple then read over the heading and caution and signed

the caution. I then recorded the statement at Semple's dictation. This
statement commenced at 7.45 ph and terminated at 9.35 pm. At the terminatior
of the statement I read the statement aloud to Semple. I handed the
statement to Semple and he also read it over. I then invited Semple to

make any alterations or corrections he desired. He then deleted and
jnitialled several words within the body of the statement which I had
duplicated. I then invited Semple to sign his statement which he did.

At my invitation Semple then wrote the statement certificate immediately
beneath his signature indicating that he had read the statement over, that
it was true and that he had made it of his own free will, The interview
then terminated at 9.40 pm. This statement was then exhibited by me as

WAG 2. At 9.50 am on 2 April 1980 and accompanied by D/Constable
McGladdery I again saw Semple at Mountpottinger RUC Station. He was already
aware of our identity and the nature of our enquiries. I reminded Semple

he was still under caution and put the following questions’to him:

q  Where do your responsibilities lie towards the boys in the hostel.
A Looking after their welfare, keeping in touch with them and their
social worker. Any trouble with them, have a word with them and
contact the social worker. Notify police of any B & E that they do.
what training have you got for this job.

I have no qualifications at all.

Have you attended any courses.

F P > 3]

Yes in Mancnester in 1964 for 2 weeks on fire precautions, community
relations and child care. That was mostly what it was.

0 How often did the social worker for the boys come to the hostel.
@
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A They usually visited once a menth.

Did they visit.

. Some of them did. Some never came for €& months, you would usually
have to phone them up.

Did you have discussions with the social workers about the children.
No, Mr Mains had. '

How did you guide and influence these youngsters towards their future.
We told them to try and work themselves out for the future.

Was there anyone brought in to advise the boys.

No.

Were there books or magazines available for the boys.

No, just newspapers.

Was there any organised sport.

Some of them went out to play football.

O T O D o O B DO

In relation to jobs what arrangements had you with outside firms to
get jobs.

A We sent them to the Unemployment Exchange and see if we could get
employment. If the job was unsuitable we would not take it then.

Any system for advising the boys about careers.

e

If a boy wanted to leave a job we encouraged him to stay on until he
got a better one.

Were all the residents working age.

Yes.

What were thelr age groups.

Fourteen, fifteen, seventeen and eighteen.

Do you consider that to be an impressicnable age.

Yes I do, I do yes.

Was there a committee to run the school.

There was yes. They visited regularly.

O » O T O > O PO

After the boys complained to you about McGrath interfering witn them

why did you not tell the visiting committee.

=

They only came 6 months or once a year.

Were you and Mr McGrath ever on duty at the same time.
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A Every day there would be a short pericd we would be on together.
Q@ Do you mean an overlap of duty.
A Yes an overlap.
Q Am I right in saying you have no gqualifications for this job.
A No gualifications.
Q@ What education have you to get this job.
A Just a public elementary schooling and I left school at 15 years of age.

No examinations.

@ From you left school what did you work at until you got the jeb in
Kinéora in 1964,

Breakfast at 10.30 am, egg, toast and sausage, and one carton of milk.

Refused meal, drank milk from glass.

A Started in Shert and Harland's in 1930 as a fitter's helper. Stayed
there until after the war. Left Shorts and was unemployed for 2 years.
Then went to Harland and Wolff's as a fitter's helper. In 1964 went to
Welfare.

What possessed you to get a job in the Welfare.

A Through Mr Mains, I knew him in St John's Ambulance Brigade. He told

oo

me there was a job coming up in Kincora and he told me to apply for it.
How long were you in St John's,
Twenty five years.

wnen did you leave.

C SR »

In the sixties.
Tea at 10.35 pm and biscuits. Refused biscuit but drank tea.
@ Are you aware that was out of Kincora for a period in 1965.
A Yes, he was discharged for a short peried. He was in hospital for an
ear operation. ‘
Q Was it before or after he went to hospital that you had the relationsnip.
A After when he came back cause I didn't know him very well before he
went into the hospital. '
Q Is fhere anything you want to ask me.

A Yes, I would like to know where all this is supposed to have happened

with the children and in what rcoms. / a4 >
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A. Well all I can say is that Forensic shows us that considerable areas
of seminal staining have been found in the home and the boys' allegations
A I had a wank in the wash hand basin about 3 months ago and I came into
the basin. I had no boys in my room.
Q@ How often do you wgnk in your room.
About once every three months into the hand basin.
Q Are you sure you had no relationship in this room now you have
volunteered to say you were wanking.
A I had none other than wanking in the basin.
Q- Do you agree to being medically examined by a police doctor.
A Yes.
At 11.22 am Detective Chief Inspector Caskey entered the room and
Detective Constable McGladdery left. The Detective Chief Inspector spoke
to Semple about matters not connected with this enquiry. The Detective
Chief Inspector then left the room at 11.30 am. When the Detective Chief
Inspector left the room Semple said to me '"That's a nice man" I replied
"Yes, he is my boss'". I then said to Semgple "Would you like to talk to
“him on his own and Semple replied "No, if T had anything to say I would tell
you first, but I'1ll tell you this, McGrath has been at the boys a long time
- so he has, I tried to catch him but he was too good for me. This interview

then terminated at 11.35 am.

7y

P
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A OCCUPATION OF WITNESS: DETFCTIVE SERGILANT

apoAeEss: RUC HEADQUARTERS CRIME SQUAD, KNOCK, BELFAST
TO BE COMPLETED I declare that this statement consisting of 2l  pages, each signed by me is true to the
WHEN THE ‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS - at a preliminary enquiry or at the tnal of any person, I shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN { have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.
Dated this ! S¢& day of 1939 .

Nl o,
SIGNATURE of MEMBER by whom ‘s_\,;smmswﬁﬁb’
staterment was recorded or received.

On 1 April 1980 at Mountpottinger Police Station with D/Inspector McClure

I interviewed Joseph MAINS, POB 31.7.29 of _, Dundonald. The

interview commenced at 9.30 am. D/Inspector McClure introduced us to Mains

and told him that as a result of allegations in the press relating to homo-
sexual activitiesat Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Road, Belfast
extensive police investigation had been carried out. D/Inspector McClure
outlined to him that these allegations also included boys being hired out

for prostiﬁution ard an alleged cover up by the Department of Health and
Social Services. As a result of enguiries and boys interviewed it was
evident that homosexual acts and indecent acts with boys had been committed
by members of staff at the hostel. Alleggtibns of this nature had alsc been
made against him and the D/Inspector asked him if they were true and cautione
him. Mains said, "Nothing like that was going on and he had no idea of it'".
D/Inspector McClure then asked him to account for his employment in the
hostel and the members of staff. He related to us how he had come to Kincora
and that he had been working on his own for a long time. He stated that
Raymond Semple who was in the St John's Ambulance Brigade used to help out
and then became employed as Deputy Warden. He said that Raymond left for

a couple of years however came back again. D/Inspector McClure asked him
when McGrath joined the staff and he said, "About 1972". He was asked as

far as Semple and McGrath were concerned had he any knowledge of their
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activities. He stated that the time Raymond Semple resigned a boy made
allegationa that Raymond had interfered with him. He said that he suspected
McGrath was involved in something like thig but he had no evidence. He was
asked how he knew this, he said boys had made complaints and telephone calls
had been received. D/Inspector McClure asked Mains to relate the circumstance
starting at the beginning of the complaints made against McGrath. Mains

said that after McGrath started in the hostel during 1972 a confidential
telephone call was_received at Strandtown Police Station about McGrath being
involved in homosexual activity. Sergeant Bolt senf a Constable up to
Kincora and the Constable discussed the matter with Mains. Mains said he had
spoken to McGrath about this and McGrath denied being invelved. MeGrath told
him someone in the political field was trying to get his own back and put him
out of a job. Mains said he reported this matter to Mr Wilson of the Social
Services and he later saw an ad in the paper put in by the police asking the
person to come forward who had telephoned a message. The D/In$pector then
asked Mains what he knew about McGrath. He said that McGrath was a family
man devoted to his wife, was a Christian man and attended Church every
Sunday. We discussed with him McGrath's political views and Mains said
McGrath belonged to TARA and all he knew about this was that he thought it
was connected with the Orange Order. Mains continﬁed by saying McGrath used
to hand out leaflets in the hostel. Mains went on to state that a couple of
months after the call another confidential call was received at the District
Office. This call related to McGrath's homosexual activities. The Senior
Social Worker Colin McKay and Mrs Wilson came to Kincora and interviewed
McGrath in Mains office. The allegations were put to McGrath and he denied
them. He made the same suggestion that someone was out to put him out of

the job. Mains told us that around this time he assumed from what had been .
talked about that McGrath was being blackmailed by a school teacher in cne

of the Colleges called Garland. MeGrath had menfioned he had to pay out

£3,000 and had to sell his house in Greenwood. We then asked Mains about

the complaints boys had made. Mains said that had complained
that the old fellow meaning McGrath had interfered with him sa.:i.d
N

...1 H
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that he had touched him on the private parts. Mains said he spoke to
McGrath about this and McGrath replied that he had told [JiEJto pull up
his zip and tidy himself up going out to school. McGrath said he touched
him ¢n the front of the trousers as he told him this. Mains said he
mentioned this allegation to Raymond Semple alsc the domestic staff Mrs '
Smith and Mrs McCullough. He said he alsc reported it to s Social
Worker a woman, he could not remember her name. Mains said that
reported to him that when McGrath was waking him up one morning
he slipped his hands under the bedclothes. told'Mains that he
thought McGrath was a bit of a fruit. Mains said he discussed this with
HIAS33 Bt said he would handle it himself. Mains decided not
to report this however decided to watch McGrath and try and catch him him-
self. Mains said that his suspicions were getting aroused and had mentioned
this to other boys however there was no evidence that McGrath was involved
in this way. Mains then told us about He said [MRSMlhad come
from- and was in a very depressed state. He said|gURIMand Mr McGrath
did not get on very well andomplained to him that while in the bath-
room putting on medication McGrath had suggested to him that he would put
on the cream. McGrath told him he was a rroper masseur and agked R18
to remove the towel as he said he would look better. Mains said he personall
reported this to District Headquarters and to Anna Hylandsa Social
Worker. Mrs Hylands and Mr Gordon Higham had a case conference onat
which Mains was present. The allegations were discussed, they all thought
was telling lies because of his dislike for McGrath. Mains was asked
did he not feel in view of all these allegations there was some substance
in them. Mains said he had his doubts about McGrath and that there was
something going on. He again discussed this with the staff however they
knew nothing. He said continued to make allegations on smeveral
occasions. Mains said he tried to catch McGrath and told the rest of the
staff. Mains said he tried to cover McGrath by putting cther staff on at
the same time, also he changed McGrath's duties so that there were fewer
boys in the hostel when McGrath was on. At times Mains said he slipped back
to the nostel about 9 pm however never caught anything on. He said that
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had toldl him he was a homosexual and that his Social Worker knew this.
Mains said gay friends used to pick him up at the hostel. After
Mrs Hylands left Social Work she became counsellor. Mains said she
is now a Marriage Guidance Counsellor. Peter Martin took over as R 18
Social Worker and Mains spoke to him about these allegations. Martin said
what could we do about him. Mains was asked if there were any other
complaints, he stated he could not remember if there were. We then told
Mains that three boys calledm mandhad complained
about his behaviour to the Social Services. Mains said there was no truth
in the allegations and they were malicious as he had reprimanded these boys.
We discussed complaint and he said he did not indecently interfere
with him, merely pulled back his underpants to see if they were ¢lean. Mains
said that he had trouble with changing his underpants. We then
mentioned complaints made by R7 and “ For a
short time he denied any involvement\with them however he then admitted
being involved in masturbation with them. in the hostel and on one
occasion withm in his girlfriend's home. He denied emphatically
that anal sex or oral sex had ever taken place. Inspector McClure asked
him if any activity like that had occurred with Hugh Quinn and he said just
masturbation. This had sta::"ted when Quinn was in the hostel. We questioned
him for some time on the allegations made by R7 andm however
he wouldn't elaborate on what he had already admitted. D/Inspector McClure
told him he was going to have his lunch and advised hin to tﬁin.k seriously
on the allegations made and also to think of any other occasiom he
interferad with residents or other persons who we were not aware of.
D/Inspector McClure explained to him that a number of boys had not yet been
interviewed and if complaints were made against him he would have. to be re-
interviewed. Mains said he would do this. He stated that his mind was in

a turmoil and that he did not know what he was going to tell his family =and

his girlfriernd BAR 1 g8 view terminated ati2MGm Atl4pmthateme day
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I again interviewed Jospeh Mains with D/Inspector McClure. He reminded

Mains of the caution and the nature of ocur enguiries.

D/T

/1

D/1

D/T

D/T

D/I

/1

D/I

O P O

> O

= O PO P

Did you know of Raymond Semple's activities.

Yes, I told him to cut it out when I heard of it.

How did you find out.

My girlfriend had known Raymond at Williamson House, she
told me to watch him.

Did you speak to him at the time.

I did, his mother was in failing health and I said why

don't you resign, which he di:d, then he came back .and done

a lot of voluntary work and I thought he was alright and had
sorted himself out. As far as Raymond was concerned I never
saw him do anything.

Did you get any specific allegations about Semple from a boy
named

Aye I did.

Did you report it.

No I don't think so0.

Have you thought of your own situation over lunch.

I have given it some thought and I want to get the thing cleared
up.

We spoke this morning concerning boys you had relationships with.
What was the situation with R 7 andmas far as inter-
course was concerned.

As far ag they were concerned no intercourse took place.

Could you have pushed up againstmin the bed.

I might have done, I tock a whole bottle of whiskey that night.

You see in a case like mine I would get no gratification from

intercourse with a man,

¥ 1
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D/S Q Have you spoken to a Doctor about your problem, you seem to

have a good understanding of it.

A No I have read books.
D/S Q What sort.
A Sexual deviations and others.
D/S Q@ The book we picked up at your home this morning.
A Yes.
D/I Q And you are saying that nothing happened over the last five
or SiX years.
A Yes, I got together withand I was getting myself
together.
D/S Q What about other people, a man Rl or instance.
A The same thing happened with him masturbation.
/s @ Is tnis|
A Yes then he said nc
D/S Q Is he a male nurse.
A He used to be a male nurse in Musgrave Park.
D/S Q Did you have sex with him.
A No I don't think so unless there was drink involved.
D/S Q How long ago was this.
A About ten years.
D/S Q You keep saying if there was drink involved, you keep making this

proviso, don't you.
A I have been through a lot these last weeks, the strain of what
has happened, I can't remember things clearly.

D/S @ It is quite apparent that you and had more than just
masturbation with each other and you are going to have to come
to terms with it.

Mains made no reply.
D/S @ Do you feel there is nothing wrong with this.

Mains made no reply.
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STATEMENT OF: JCHN MIDDLEMISS:

CONTINUATION PAGE NO: ?

Do you still see

Rarely.

You have his telephone number in your desk directory.

Yes, I speak to him on occasions. ‘

You had a sexual relationship with him.

You mean intercourse, no.

What about to put it crudely, sucking him off.

Yes that happened with

With anyone else.

No.

How did this relationship start.

He had been boarded out and didn't like the people he was with
80 he used to come back to the hostel at night and it started
like that.

what about 'Quin.n.

No intercﬁurse happened with him, he stayed last Christmas

for a week. A

During the middle sixties did anything happen with anyone else
other than NINEZ

No, no one only him.

Do you think that if you tell us that you had intercourse

with someone it's more serious than just masturbation,

Yes I'm worried about the whole thing.

We are still left with the position that this sexual intercoursing
is a stumbling block with you, it makes me think you did it but
can't just say it out loud.

I can't just remember any intercourse taking place.

You say that the relationship withwent on for ten years,
I think that intercourse did take place between you, it's & natural
progressicn from masturkation isn't it.

I don't thnink so, it's nct my way of doing things.
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o/s @ was it |-
A I don't know.
D/S Q I don't suppose you were always drunk when you were with
were you.
A Most tixﬁes.
D/I Q When was the last time you had a relationship with
A It's a long time back now towards the end of last year.
D/S Q Was he the last person you had dealings with.
A TYes.
D/I Q Did he or any of the others have 'a hold over you or threaten you.
A No they didn't but I feared sometimes they might.

D/T Q@ It still leaves us with a position that people have made statements
saying you had intercourse with them and while you admit masturbating
with them you deny this act.

A I get no satisfaction from sexual intercourse.

D/S Q How do you know that if you have never tried it.

A It's never appealed to me.

D/I @ Could it have happened without you fully realising it after a
drink for instance.

A It could have done I suppose, I used to take a lot of drink
I wasn't an alcoholic but I took a lot, but I didn't think
anything like that happened. ‘

D/I Q Would you find it hard to admit if you had done it

A I would yes.

D/I Q Why.

A I fipnd it dirtye.

D/I Q@ Is it more dirty than sucking people.

A I don't know, never to my knowledge did intercourse happen.
Mains then paused and said, "Unless I had a lot of drink and
didn't know what was happening".
SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ... A “‘5"1’:‘*"\?\’“,“*
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Q You always clarify your answer don't you, you are always at the
drink aspect.

A Do I.

Q Yes because if you are honest you know intercourse happened
and are trying to cover yourself aren't you.

Mains made no reply.

Q Did you hire out boys to other men for them to have sex.

A No way, never.

Q Was anybédy else obtaining money for sex acts at the hostel.

A No I am certain they weren't. _

Q Did anyone in the hostel obtain money for acts of sex.

A Not to my knowledge.

Q Let's return to the intercourse aspect of this. Did you ever
get threatened by anyone in view of your relationships to have anal
seX.

A

> O B O O O O O

T always had a feeling aboutwhen he lived in_

B o1t that if I turned hin awasy he would have made
allegations.

Isn't it right you had intercourse with

Yes.

Isn't it right you enjoyed it.

I was horrified.

Then you did de it.

Yes, it's a funny life isn't it.

Did put his penis into your backside or did you put it in his.

Both.

Whose suggestion was it.
I can't remember.

When did it happen.

About eight to ten years agcC.
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D/I Q Did this happen with the masturbation.

A Yes.

D/I Q As far as R 2 was concerned it didn't start with Kincora.
' A No he had been out about a year I think.
D/T Q How did it start.

A He was telling me that he had started this in the army and had
been discharged on medical grounds and we discussed his problems
about girle and it Jjust started.

p/1 q what about| RN
A I can't remember it ever happening with him, just the masturbation.
p/1 g wnat avout | REIIN '

A I can't remember it happening withmnless I was drunk
of course but then he would have known.

D/ Q Was the first person you had anal sex with

A No it was Quinn.

D/T Q When he was in the hostel.
A Yes during '63 or '6h.
D/I Q Did it happen when he came back to visit.
A No.
D/I Q How often did you do it.
A Several occasions while he lived in the hostel.
D/I Q Did he enter you or you him.
A Me with him.
D/s @ Tmea]fsltumrebaitsfc:nt. it right that the full act appeals to you as much as
e A No it didn't. ,
_%_gﬂit‘_}‘ ___Db/s @ TYou said might have made allegations about you, what about
- Quinn,

A I think he used me and the situation as an easy way through
Kincora.

D/'I Q In Quinn's case how did it start, do you remember.

A No I can't.
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Q- Is there anyone else you had a full relationship with,.

A No.

Q@ Did you use creams.

A Not necessarily no.

Q What do you mean, yes or no.

A I never bothered with them, no.

Q Do you remember ‘

A He was a hostel assistant, he only stayed when Semple left during
1968 I think.

Q 1Is s complaiﬁt right.

A Nos I only checked his underwear, he was a guy who was never
changing and I pulled his pants back and looked at them when he
was in the bathroom to see if they were clean.

Q@ Did he have trousers on.

A No he didn't.

Did you give a hiding when he told you he had reported the
incident to the Welfare. '

A He got a hiding yes, I used a cane.
wWhy did you think he made the allegations.

These boys had a personal grudge against me and they concocted
this to get back at me.

@ Did anything happen with Richard Kerr.

A No.

Q What about m

A m.ca.mekto__the‘hosj;el;_-g;‘jggi and had been employed

in the brothers shop, I think he,wgs‘-istealing“ciga_rettes, I think
he did this to get back at me.
Did he rub cream in your back.
Yes but nothing else happened,

Did you give him a French kiss.
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A No, he came down to my room one night about half past twe
and complained about another boy who had made
advances to him. Says I you can stay down here if you're
frightened and he slept for a while in a chair then decided
to get into bed with me. I had my trousers on and he had
his clothes on too but nothing of a sexual nature happened.
o/t q what avout | EEININECTEN
A No. ‘
D/ZI Q did anything happen
D/iﬁepector McClure then read out a section of statement referring
to Mains. Mains replied, "No no the bathroomyou had to supervise sometimes
but I never did that no".
D/I Q What did Quinn do for a living.
A He's a Mini taxi-cab driver.
D/I Q Have you ever had a relationship with a GPO telephonist working

in London.

A Quinn lives with a telephonist.
D/I Q Did any Kincora boy work as a telephonist in London.

A Quinn he worked as a telephonist for a time.
D/I Q Do you remember

A Yes I do. .
D/I Q Did you tell him about your relationship with Quinn,

A I don't think so.
D/I Q He says you did.

A No I don't think so. e

D/I Q Did you ever visit Quinn in London.

A TYes but I never stayed with him. I stayed in the YMCA.
D/ € Do you know a

A Yes, he's an ex Kincora boy, he visited me with his wife. He

telephoned the hostel recently and told [EASINKSEN he wanted to
thank me for putting him on the right track.
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Q What about [QIENCKZYREL.
A

The first encounter I had with [RILNCKENNR¥] was that he wouldn't
wash and I was bathing him. I threw him in the bath, he would
make allegations about me I think.

D/S @ Why would he.
A T don't know he's a bit simple.
D/I Q Did anything héppen between you.
A No. .
D/I Q Did anything else téke place with any boys we haven't mentioned.
A No I don't think so.
D/S Q Are you saying you can't remember any other boys or that it didn't
happen with cther boys.
A I can't remember any other boys.
D/I Q Would you have felt round boys that were having baths.
A All the beoys, not at all.
D/ q How did it start with [ REI
A He was having a bath, he had nits in his hair and I was washing
it. He had an erection, and it starfed from there. |
D/I Q Masturbationm.
A Yes.
D/I Q Did you masturbate him or he you.

A Me him he didn't masturbvate me.

D/Inspeetor McClure then read over to Mains the complaints made against

McGrath from statements regarding KIN 46 D/Inspector said

- Do you know of this?" Mains replied, "No, no". Regarding’

D/Inspector said, "Do you remember coming to see you?"
A Yes T do.
D/I Q Did malce any complaint to you.
A No he never.
Regarding D/Inspector said, '"Do you remember asking
to leave?”
A Yes He was always unsettled, he was a poor worker and always wanted

(“1
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to be out.
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Regarding _D/inspector said, "Do you remember the
massaging?" |
Yes.
D/I Q And the masturbation.
A Yes.
D/1 @ What about the intercourse in the bedroom.
A No I can't remember that.
D/I Q@ What about downstairs in the living room.
A No it never happened nothing happened that night at all.
D/I Q@ Did he suck you off.
A No, look the first time he stayed after the decorating
finished I asked him to get me a glass of whiskey, not brandy,
I don't drink brandy. I was lying on the flcor and 1 have got
a bad back and I asked him to rub some c¢ream in and he rubbed
it round my sides and that's how he started to masturbate me.
D/I @ Did you try to have sex with him.
A No.
D/I Q@ The second time he went to your house what happened.
A Nothing happened.
D/I Q Did you know that he had a relationship with McGrath.
A No.
D/I @ Did you know thatma.nd had a relationship.
A Yes some of the toys told me.
/I Q Did you know mandhad a relationship.
A No. ‘
D/I Q with McGrath.
A I think the wee fellow McMaster was inclined that way you kncw.
D/1 @ Did you know about and. ‘
A No.
In respect of D/‘Inspector McClure said "Did you know atout this?"
- A Yes, let's get into perspective, he only thought he was
above everybody at the hostel and would only talk to the staff.
N : .
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He was very depressed and I used to have long conversations with
him and one time he told me that McGrath had told him he was a
qualified masseur and had massaged creams intos back. I
felt that was making this story up as he had an intense dislike
of McGrath, and one time told me that he was gay from when he
was ten and this was the reason he couldn't mix with the rest of
the boys. I told his Social Worker what he had said and she
continued to counsel him. His relationship became more pleasant
with McGrath and we had a case conference. At the conference it
was discussed and it was decided to make him mix with the other
boys and not- make him feel that he was of any importance. I
discussed McGrath with Mrs Hylands s Social Worker and we
couldn't make our minds up whether it was true or not, although I
think she believed R18
D/Inspector McClure left the interview room at 3.50 pm. I then said to
Maing concerningRZZ , did he ever complain.
A No I was never told about that.
D/S @ did you know.
A T didn't know about that some of the boys had suggested it.
D/S @ Did you ask McGrath about it.
A No I decided just to watch and see what happened. was an
older boy and could have taken care of himself.
D/S @ Richard Millar,
A He didn't report it to me.
D/S @ He said he did.
A I would have remembered.
D/S @ Clinton Massey.
A That wasn't reported to me.
/s @ he saw m and R17 together.
A He told me that they were two fruits and had been in bed together.

I guestioned both of them.

Feorm 33/361a]

YT L L »
R BT Foe, D Vo

PSNI Docs - annotation added by the HIA InquinO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL 425



OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

Report by DCI Caskey — OCD 10, Kincora Box 18 KI N'1 0426

STATEMENT CONTINUATION  PAGE

D/s
D/S

D/s

D/s

D/1

D/1

D/s
b/s
D/S
D/1

D/1

D/S

Form 38/35(al

STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 16

Q What did you do about it.

A I told them off and separated them into differeant bedrooms.
¥ KIN5 |

A HNo that didn't happen.

Q Did you hit him for stealing money.

A No he was caned, I didn't punch him.

D/Inspector McClure returned to the interview room at 4,08 pm.

o I

A He never complained to me he was very secretive. He wouldn't have
told me.
Q KIN 43

A I can't remember that, it's a good while back.
There was another I haven't got his statement here.
Do you remember him reporting an incident with McGrath.

A No. _

Q Richard Kerr, what was your relationship with him.

A Good always very good. o

Q Did you know Kerris friend

A This was supposed to be his uncle.

Q@ Kerr was involved in burglaries he discussed these things with you.

A Yes, that's right he told me after he had been caught.

Q Did he complain about McGrath.

A I asked about McGrath when he was in Rathgael when he was in

Training School and he told me that McGrath tried it on him
several times.

Q@ Did you question McGrath.

A Not at that time I thought if Richard Kerr had anything to say

he would say it himself.

Q Do you know KIN 250 .

A DNo.
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D/I @ You visited Kerr in Borstel.
Yes, he wrote several times to me to visit him, he thought because

he had been sent down the hostel had not stood by him.

D/I Q Did you know Eric Witchell from Williamson House.
A Yes.
D/I Q Why did you visit Kerr.

A To ease the situation, we would visit if requested by the boy.
D/Inspector McClure left the room again at 4.25 pm.
D/S Q You didn't visit because you thought he could have said something
about you which would have been embarrassing.
A Ch no no.
D/S Q How did you become involved with Kerr.
A He was the sort of boy that involved himself in you, talking to you
that sort of thing. He regarded me as a father figure at that time.
He didn't like McGrath and couidn't relate too well to Raymond.
D/Inspector McClure returned to the interview room at 4,30 pm. D/Inspector
McClure showed Mains Exhibit Number GC 21 Part of GC 3 a statement made by
_ D/Inspector McClure read it over to Mains and Mains said
there was nothing in that ne. D/Inspector McClure showed Mains Exhibit
GC 24 Part of GC 1 a letter bym D/Inspector read it over to him,
Mains made no comment; Inspector McClure showed Mains‘Exhibit Number GC 19
part of GC 3 a letter by R Meins was told that this was virtually
a copy of the first letter. He was then shown Exhibit GC 20 A Part of GC 3
a statement by .
D/I @ Are you saying that the allegations made by these boys are untrue.
A TYes there was nothing of a sexual nature going on as they seemed
to describe.
Mains was shown Exhibit GC 50 a file on himself. 'D/Inspector McClure
pointed out references were in his own handwriting and asked him why.
A It's just that if I had sent the originals I might not have got
them back, I have got them at the house T think.
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STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 18

D/Inspector McClure pointed out type-written copies of references and asked

Who typed these.

I don't remember.

As far as TARA was concerned did McGrath tell you about it.

He left a lot of leaflets about the hostel and I asked him about
it and he told me that it was a Christian orgarisation based on
the crowning stone in the Republic where the Kings of Ireland were
crowned. That's all I know of i,

As far as you were concerned at the hostel complaints to you from
boys about McGrath didn't you have a duty to pass them on to the
police.

As far as I was concerned I had no proof so I thought the best

thing was to relate it to my seniors.

D/Inspector left the room at 4,45 pm.

What were your responsibilities at Kincora.

To manage control and supervise boys and staff, processing them
employment, attending Juvenile Courts when required, that's it.
And the boys at the hostel were normally under fit person or
place of safety orders.

Yes we normally got the more delinquent boy.

Do you think by your attitude that Kincora was really a place. of
safety for boys.

It was yes, I think over the-years it has done a lot of good work.
up until recently.

Your relationship with Social Workers was good.

Pretty good yes.

Did you always report allegations made to you.

Mostly yes when I felt I couldn't deal with it myself.

So you are saying you didn't always tell Social Workers everything

about boys if you thought you could handle it.

That's right I reported what I thought was important and these

were discussed fully,
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STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS

A

Q
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The interview terminated at 5 pm.

Q

O O

>

Q
A

the D/Inspector to write the statement.

McGrath.
Not knowing what I know now.

D/Inspector'McClure returned to the room at 4.55 pm.

CONTINUATION PAGE NO: 19

D/S Q Do.you think you made a good job with the complaints against

Do you think that the relationship you had with these boys

sexually was a good idea,
No no I don't,
Yet it went on over fifteen years.

It's not continuously though.

Have you thought about this matter, is there any more you want to

tell us.
No you know it all.

I again interviewed Mains that evening

at 7.10 pm with D/Inspector MeClure. Mains was reminded of the caution.

Are you sure that you have told us the complete ftruth.

Yes I have.

You realise that if further complaints are made you will have

to be re-interviewed.

I understand.

Would you be prepared to see a Doctor and have a medical

examination.

Yes alright.

If you have told us everything now do you wish to make a written
statement regarding what you have disclosed.

Yes, but I have seen a solicitor but he told me not to make any

statements to the police.

It's a matter entirely for your self.

Well I might as well I have told you all about it anyway.

did he want the D/Inspector to write it for him.

Bl
. [ £ TR

D/Inspectbr McClure commencing at 7.25 pm and ending at 9.05 pm.

D/Inspector McClure asked if he wished to write out his own statement or

Mains stated that he wanted

Statement and caution taken by

After the
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statement was taken a short discussion ensued with Mains concerning how
this matter would affect his fiance and the family., The interview terminated
at 9415 pm. ©On 2 April 1980 I again saw Joseph Mains with W/D/Constable Reid.
The interview commenced at $.45 am. I introduced Mains to W/D/Constable Reid
(Mains stood up and shook her hand). I then showed Mains Exhibit SGP 1
a report on R18 I cauticned him and said, "What's this™. He replied
") copy of a confidential report which I sent to the Bastern Health and
Social Services regarding a complaint bymade about McGrath™.
D/S Q What about the newspaper cutting.
A This was the article which appeared in the newspapers after the
confidential telephone calls were made.
D/S Q Was this before the second call.
A I think it was after but I can't be sure whether it concerned the
home or noty, I'm not really sure but I think it did.
D/S Q -Why did you keep that.
I keep a copy of anything like that out of the file in case any
other member of staff saw it. They have access to the file, McGrath

doesn't have a key but he could borrow one.

D/S Q To the files.
A TYes.
D/S Q@ Do you coasider that having it in your briefcase is secure.
A Oh yes the only reason it was in the briefcase was that I had it.

in a box in the wardrobe at the hostel and I took it out when I
was suspended.
D/S Q@ Wnat paper is the advert from.
A The Belfast Telegrarh or the Newsletter, it's the only two papers
we get in the house.
I then showed Mains an index book and said té him, "Is this yours?"
A Tt belongs tc the home, it's just ar old index book.
D/S Q Is most of this book in your writing.

A Net all of it some is Raymond Semples.

N
t\%j i \.n 1
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STATEMENT OF: JQHN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 21

Is that your writing (I pointed to Hugh Quinn's address).
Yes.

Where does Hugh Quinn live now.

I don't know, I think somewhere about - I only find out

where he is when I get a Christmas Card each year.

Didn't he tell you his address when he stayed over Christmas last.

No I don't think so.

I showed Mains Exhibit SGP 2 a book called 'Sexual Deviations'.

Is that your book.

This is one that was picked up in the home from the day room.

Do you mean it belongs to one of the boys.

One of the boys left it there.

What was it doing in your girlfriend's house.

I had brought it home to read it.

In connestion with your probiem.

Yes.

Did it help.

It brought a certain amount of understanding to the problem, yes.
Do you know which boy had it.

No it was just found in the home.

showed Mains a letter addressed, Dear Mr Mains from Richard Kerr.
Is this letter one of the requests made by Kerr to go and see him
in Borstal.

That's right aye.

Can you date the letter for me.

About Christmas time 1977.

The envelopes dated January 1978 you're not far out.

showed Mains a letter dated 23.12.77 from Richard Kerr.

ERaS NI . '
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D/S Q And that's a similar request.
A Yes that's right but I couldn't go down and see him, my
mother died on 22 December 1977.
I then showed him a photograph album and said
@ These are just photos of one hostel holiday.
A That's right yes.
D/S Q When mandco:nplained about you during '67 who
came to see you from the Welfare.
A Mr Moore he was Childrens Officer at the time.
What about m's complaint in 1971.
A I think that Mason came out to the hostel, the complaint was made
to who referred toBob Moore, Mr Moore spoke to me about

it. I had to call and see him and Mason came and saw me a few

D/S

O

weeks after that.
D/S Q These case conferences you had on boys with their Social Workers

you took part in them didn't you. -

A That's right yes.

D/S Q Did McGrath.
A Some not them all.

D/S @ How did McGrath get involved with them.
A

He would be called on to the case conference if he had anything

to complain about or bring up.

D/S @ So you would mention to him that a case conference was going to
take place and ask him if he had anything to say and if he did
he would attend is that right.

A Yes.

D/S @ When you were at these conferences you discussed his welfare
moral, personal and health problems. How did you feel about it
when you might have been having a relationship sexually with them.

A I discussed gquite openly the boys problems but the sexual aspect

never came up. -

+

\*j [ G| '\ RRK ' j
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D/S Q What was your relationship with MeGrath like.
A We had little or no conversation, his manner was very polite.
His main topic of conversation was the Orange Order, politics
and gardens and plants. He also spoke of boys not getting up
in the morning and other hostel matters.
D/S '@ You never socialised with him, )
| A He wasn't the sort of man you could mix with he kept himself
aloof from the staff.
D/S @ What are the regulations at the hostel concerning ex boys visiting
and staying overnight.

A Any boy is welcome to come back except certain boys who might be
involved in crime, they wouldn't be welcome.

He continued, if anyone stayed overnight permission was generally granted

by Mrs Wilson she was our Assistant Principal Social Worker, she has since

retired.

D/S Q The register you had in-Kincora did that cover every boy who
stayed there.

A Yes every boy that stayed there officially was entered in the book.

D/S Q Is it all your writing.

A No some of it's Raymonds he copied from the old book into the new
book including the references from the old book. The old book is
still in the hostel too. ‘

D/S qQ vwhy did JENNEZZY come to the hostel.

A He was an old retired welfare courts officer and had retired about
twelve years. He also provided accommodation for some we couldn't
house,

D/S @ Was he gay.

A Heavens no.

—— .
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So he was just helping out.

Yes @ lonely old man just helping, he used to play a lot of golf
but he took pains in his arms and had to stop.

Did you recommend hoys towhen they were leaving the hostel.
Sometimes yes with the Social Workers approval of course.

Did he ever ask you to recommend a certain type of boys to him,

No he knew most of them by his visitations to the house.

I showed Mains Exhibit Number SGH 3 Part of GC 1 a report relating to -

That's the original of the report I showed you earlier to-day.
Yes that's right.

I then showed Maing a paper entitled Summary of for July and
August 1977 signed by Anna Hylands.

This report states you and Mrs Hylands discussed ‘s problems
with McGrath and how he might cope with it if it happened again.
That's right yess.

Did you tell her- that |3 had complained to you previously.

Yes that's right I did.

Did you discuss this matter with Gordon Higham.

Yes.

The interview terminated at 11.25 am.

W/ e o
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WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/36

, B3/R1
STATEMENT OF:

ZGE OF WITHNESS (iF over 21 enter “over Z171: .. DOB-
OCCUPATION OF WITNESS: ... -

ADDRESS: _

| declare that this staterment consisting of 5 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any persan, 1 shall

be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 12th day of May 19 &0
(Sgd) D/Constable S G Preater &Fey B3/ R1
oA ToRE o e S

statement was recorded or received.

My mother and father separated when I was about seven years old. My father
couldn't manage my three sisters, my brother and myself so all five of us
were put into care. I had been living at_, Relfast. 1 was
put in Marmon House, Holywood, with my brother he was younger than me.
I stayed there for about four years. It was a mixed home.run by women.
Both my brother and I were transferred to Manor House, Lisburn, when I was
about eleven, We stayed there for two or three years until I was about
thirteen or fourteen years old. During my time in these homes I attended
school. When I was about fourteen I transferred with my brother to the
boys' hostel at Bawnmore. When I first went to Bawnmore, the
officer-in-charge was living in with his wife. His assistant,
lived somewhere in _ Road. HEEEYEEEE 1ovcd into a house

in the grounds which was built during the first few months I was there and

moved into room in the hostel, I remember one or two
other men including a R17 wno used to help part-time.

About a fortnight to three weeks after I went to Bawnmore I was having a
bath. The bathroom was on the first landing. I was having a bath when the
door opensd and walk.ed in, He closed the door behind him and
locked it. de askéd me if he could bath me but I told him I was old enough

B3/R1 ,
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to bath myself. He then toox the facacloth and started bathing me. He
rubbed the cloth over my body and round my balls. He then said that he was
going to tale his trousers off and get into the bath with me. I objected
but he tock his trousers and underpants off anyway. After he took them off
he asked me to wank him. I could see he had a hard on. He said that if I
didn't give it a wank I would be put to bed. I was scared and I wanked him
till he came. While I was wanking him he was feeling round my balls. Vhen
he finished he left the bathroom. When I finished my bath I went to
and told him that was interfering with me in the bath. I used the
word interfering and didn't tell him about wanking asked
me what I meant by interfering and I told him that he was interfering with my
body. For the next few weeks became very friendly with me and would
take me to the Lido Picture House. One day about three weeks after I wanked
him in the bathroom he said to me would you do that again what we done in the
bathroom. I told him no, and so he ordered me to go to bed without any tea.
I went to my bed and didn't get any tea that evening, It was about four
o'clock that he sent me to bed, During that night about nine or ten o'clock
when the boys were watching TV he came to my room and asked me if I would go
to his bedroom. I was scared so I went to his bedroom with him. He told me
to take my pyJjamas off and he took his trousers down. He wanted me to give
him a wank. I gave him a wank until he came. He was feeling all over me
during this. I then went back to bed. I told before T went back
to bed that I was golng to tell BM 3 about it and the next day I told
because he was off at nights. just said that he would see
BE -oout it. After this got very friendly with me and would

take me everywhere with him and the boys would keep me going about-it and call
me a fruit merchant. They had warned m'e that was one. After
wanking :i.n his bedroom on five or six different occasions, he put
vaseline on my arse hole and on his cock and he tried to put it in me., It

hurt so I told him to stop it. He told me it wouldn't hurt and he kept on

CEY B3/R1
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ceing. I can't remewber if he came, After he finighea he gave me a
facecloth and soap and 1 went to the bathroom and washed mg‘self;
used to take me to his bedroom about once or twice a month at two or three

in the morning and he weuld want me to wank him and sometimes he would ride
me. He wakened me in the dormitory and the other boys must have known what
was going on and I think he was doing it with some of them too. Some of the

other boys names were NINFERE --: nis brother, [(4IN 107

and I can't remember any more. I remember playing football that sometimes

would take me into the bushes and get me to wank him. He used

to take into the bushes as well. I told about
interfering with me on four or five occasions but as nothing was
dore about it I got fed up and siopped complaining to I can't
remember having any social worker come to see me and I never told anybody
else about I left Bawnmore when I was about sixteen and went to

live with my father at [ . : cico'c eet on witn
the woman my father was going to marry and only lived with him for about a
year. I was then put into Kincora Boys' Hostel on the Upper Newtownards Road
when I was seventeen. Wnen I went there Joe Mains was in charge and

Raymond Semple was his deputy. I was put in a dormitory on the first floor

on the left hand side with a fellow W 1o is dead now and

ied in a drowning accident while on holidays. After a couple of days
in the hostel told me to watch Joe Mains and Raymond Semple
because they would interfere with you. About a fortnight after I was in

Joe Mains called me into his bedroom and asked me to give him a wank. I
said no and he said come on I was told you do that sort of thing. I then
thought that |JJJJSO must have told Mains because I had seen him up visitire
Mr Mains and they used to go out together. I wanked Mains and he felt all
round my balls. This was after we had both stripped. As I wasn't at scheol
or working I used to do jobs about the hostel and nearly every afterncon
when Mr Mains and I were on our own, Mains would wank me in his bedroom and I
would wank him. He never rid me, and I wouldn't ride him. I always objected

but he would threaten to stop my pocket money or put me to bed early. About

SIGNATLIRE of STATEMENT MAKER. ... (Sgd) B3/R1 .....................
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four weexs after I started wanking wains, Raymond Seuple spoxe tou me oae aay
when I was vacuuming the bedroom and said that I was to give him a wank because
if I could do it to Joe Mains I could do it to him. We just pulled our
trousers down and wanked each other. After that both Mr Mains and Mr Semple
were getting me to wank them, I think it Was & toss up to see who would get me
first. After a while Semple started to take me to his bedroom and put vaseline
on his cock and my arse and then ride me, When he put his cock in my arse it
hurt me at first but as the weeks went by it got easier. After a couple of
weeks he asked me ride him and I did. All this would occur in Semple's
bedrocom and it happened nearly every day or night. We would ride each other
and we would both come in each other. Up until I left Kincora both Mains

and Semple were interfering with me. I can remember that Mr Mains used to have
male friends visit him in Kincora. Sometimes these men would watch TV with tne
boys or stay in Mr Mains' bedroom with him. One of these men, I think he was
an ex Kincora boy, used to visit Mr Mains about once every two or three months.
One nizht I was in bed and at two o'clock in the morning this msn came to my
bed and got in and said that Joe Mains had sent him. I told him very politely
to fuck off. He staved on and in the end we wanked each other. This happened
| about three or four times and always at two or three in the morning. This man
was about 5'10" tall, ginger or fair hair, about 20 years old. He said he was
a friend of Joe Mains and had to go to England on jobs. I can't remember his
name at the minute. I told nobody about what happened to me in Kincora. I
saw no social workers during my stay. I left Kincora when I was eighteen and
went back to my father but we didn't get on so I got a flat and left him. The
flat was at-Upper Newtownards Road. After I left Kincora I stayed friendly
with Reymond Semple ac we were both stewards at the Oval football matches. We
would travel together on the away matches and would wark each other in the
toilets of the train. He would visit me in my flat on his nights off and we
would ride each other in my bed. Sometimes he would stay all night and other
times he would go back to the hostel. I never saw Joe Mains after leaving
Kincora and the last time I had sex with Raymond Semple was about two years

before I was married in 1976, I forgot to tell you that Joe Mains used to
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take me out in his car, a Black Morris Minor. We would drive to Bangor.
On one occasion he tolc me to take tne steering and he would work the
pedalsv. I steered the car as it was moving and when Mains hands were
sree he opened my zip and wanked me, I am now married with three young
children and I've never had seX with = man since the last time with

Semple. I azgree to undergo a medical examination by the Police Doctor.
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STATEMENT OF WITNESS

Ed Molon
. : STATEMENT OF: mond Moloney

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21"} over 21 years

OCCUPATION OF WiTNEss . Journalist

ADDRESS: C/o Irish Times Newspaper, Fanum House, Belfast

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

TQ BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Dated this 3lst day of March 19 82
(Sgd) D B Elliott D/Sergeant (Sgd) E G Moloney
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

staterment was recorded or received.

I am a Journalist with the Irish Times acting as the Northern Editor
and based in Belfast. In or around 20 February 1981 I was approached
by another Journalist and was told that there was a person called
vho had been telephoning around Newspaper Offices offering to
name names of people other than those convicted from Kincora. The
Journalist whom I don't wish to name at the moment told me that this
man was asking for payment of £50 for the information. All I had to
identify this man was the nameand a telephone number. Since
it is not the policy of the Irish Times to pay for information I did
nothing about this but telephoned D/Superintendent Caskey at RUC

Headquarters and gave him the information.

siGnaruRe oF wirness. . 099) E G Molomey v
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| STATEMENT OF: B3/R1 | -

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217 __OVER 21 YEARS

occupation of wirness: NN
sooness. |

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any perscon, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | knew to be false or do not
believe to be true. '

Dated this  8th day of March .. 1982
D B Elliott D/Sgt B3/R1
SIGNATURE OF MEMBER by whom , ‘ _ SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I have besn shown the copy.of the statemenf I recorded to. police én

12 May 1980 which related to my experience at the Kincora Boys' Hostel.
I have been asked by D/Sergeant Elliott if I have anything to add to
that statement. I have rnot. I have no knowledge of any homosexual type
ring either within or outside Kincora. I have no knowledze of any
politicians, policemen of such.ever being invoalved in any such activity.
Last Monday, 1 March 1982, a revorter from the‘Belfast Telegraﬁh spoke
tc me at my home, He asked me if I knew of names of peovle mixed up

in the Kincora situation. I told him that I did not.
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JAMES AIDEN CUSACK

STATEMENT OF:

OVER 21

AGE OF WITNESS (if over'21 enter "over 21"}

JOURNALIST

OCCUPATION OF WITNESS:

C/o BELFAST TELEGRAPH, ROYAL AVENUE, BELFAST

ADDRESS:
| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry cor at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this 8th day of April 1982
(Sgd) D B Elliott D/Sergeant (Sgd)} J A Cusack
SIGNATURE QF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I am a reporter attached to the Belfast Telegraph, Royal Avenue, Belfast.
In February 1982 I was asked to investigate stories concerning the
Kincora story which had appeared in other news media. During mid February
1982 a man, now known to me as contacted the Belfast Telegraph
Offices per telephone and indicated that he had names "about Kincora".

In one of two conversations I had withn the telephone he stated
that he thought the information he had might be worth money to him. I
eventually spoke to at his home at _ Belfast,
in or around the end of February or the beginning of March 198z.

White indicated that he had been in the Kincora Hostel for a period in
the 1960s. He was suggesting that he was being used in a homosexual

vice ring by Joseph Mains in the Bangor area during the period he was in
the home. He said he met a man in a house somewhere near the sea front
in Bangor. He referred to first names, -nd d a second
-. He couldn't put second names. then suggested that he knew
the Mr 'X' who I know at this stage to be Roy Garland. I asked him

to describe Garland. He stated, tall, dark hair, in his 50s. I had
been taping JERIR¥Y conversation but as I questioned him on aspects of
his information I became satisfied that the information was unreliable.

I turned the tape recorder off. From my interview with I satisfied
myself that his information was uni:-el:‘.able and could not form the basis
for a newspaper story. Such was the interview with hat I over-

taped the recording on the tape. I did not use his information on any

(Sgd) J A Cusack
SIGNATURE OF WITNES S R e
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT OF: JAMES AIDEN CUSACK CONTINUATION PAGENO: _ 2

follow-up story. From the outset it had been made clear to White
that it was not the Telegraph's policy to pay for information. In
lmy earlier telephone conversation with him, entioned a figure
of £50 and then £30, as payment for the information he had.

296
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information. In his interview with[EENahe formed the
impression that the infermation being supplied by ,
that he was used in a homosexual vice ring by Joseph Mains
in the Bangor area, was unreliable and could not form the

basis for a newspaper story.

CONCLUS ION

To date no evidence has been forthcoming to indicate that
Joseph Mains was involved in a homosexual vice ring in the
Bangor area. White may have been motivated by the prospect

of monetary gain.

SPEC IAL CONSTABLE JAMES PATTON

On 1 March 1982, D/Constable James CULLEN, Donegall Pass
RUC Station reported to D/Sergeant Elliott that

William McGrath was very friendly with Special Constable
James PATTON who was attached to Donegall Pass in the 1970s.
D/Constable Cullen was interviewed by D/Inspector Mack on
22 July 1982 and confirmed this.

quuiries revealed that James Patton was engaged as a
full-time Special Constable in 3 periods between'

8 April 1957 and 7 December 1975, serving mostly in the
Belfast area until his retirement from Donegall Pass Police
Station on 7 December 1975. Mr Patton died on 17 May 1981,
Death Certificate DB1/Bl1/1756 refers.

Throughout this enquiry no complaints were made against the
late Mr Patton. '

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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B3/R1

Qver 21
AGE OF WITNESS (it over 21 enter “over 21"):

occseation or winess: NN

STATEMENT OF:

ADDRESS:

~ 1 declare that this statement.consisting of 2 pages, each signed by me is true to

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this 13th day of May 19 32
R.A. Flenley C/Insp. : B3/R1
SIGNATURE OJ-‘-' MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I made a _statement to- the Police on 12th May 1980
about my time in Kincora and what Joseph MAINS and. Raymond-SEMPLE
did to me while I was there. As. I have said. in my statement I was
taken out several times by MAINS in his Mo'rrris Minor car for a trip
to Bangor. ) We just used to have a ride round, see the sea and

go__baé,k to Kincora. As I have already explained he would interfere

with me in the car whilst letting me steer. I hax.r.e. never: been
taken to any hotels or pubs by MAINS. I have never had homosexual
relations with anybody except MAINS, SEMPLE and MAINS

has never offered me to any other men for homosexual -or any other
reasons. - I do not know of MAINS knowing ény R.U.C. ,Justices of the
" Peace, businessmen or people from the Northern Ireland office. I do not'

know of any of the other boys in Kincora at the same time as me being

taken to any hotels or pubs by MAINS. Occasionally hel would take
big'and (now dead) on trips to

Bangor in his car. The boys never used to dlscuss the trlps with rﬁe

I was never paid any money for what I did with MAINS, SEMPLE or ‘

a.lthougﬁ SEMPLE would give me money if I asked for it. When [ read of

the goings on at Kincora in the press I was very -surpriséd because when

I was at Klncora I knew nothn}g of prost1tut10n and homosexual relations.
SIGNATURE OF WIT

9
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STATEMENT OF: : CONTlNUATiON PAGENO:
) .
with fellas outside the- hostel. If that had been happening there

I would have kniown of it. Other than the things I have

mentioned above I have nothing further to add to my other statement.

- S A i -
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nvelving Kincora residents. It is also possible that Mr Mains had become

resident of Ki : .
ncora, : ware of B3's previous sexual activities, which were recorded on his file,

Similarly’ night for instap;

aft . : L .
er he lefg Kincora he entered Mr rom some other source., B3 stated that homosexual activity with Mr Mains

i ' Mains' flar 1 '
ugh a side door and left without being see e
n

by th ontinued after this first encounter, He went on to say that, about four
€ residentg,

“to six weeks after his admission to the hostel, a homosexual relationship

‘began with Mr Semple which included anal intercourse and this continued

‘after he left the hostel in May 1966 until the summer of 1974.

B3 did not complain to anyone about the homosexual activities of
Messrs Mains and Semple and told us that there was nobody to whom to

complain, He said that he could not recall having had a Social Welfare

Officer at Kincora. During his evidence as regards his time at Bawnmore,

relationshi i )
P with Mr Mains, i : he said that he did not complain to his father about Sl's alleged

own evidence, )
activities because he did not think that his father cared about him and

that he never saw his brother or three sisters after he left Bawnmore in

1963. He also told us that, although he knew that Mr Semple's activities

and companionghj
ship. The reasons for which he and R3 were a criminal offence, it did not occur to him to complain to the
b

who we believe

suspicious of
each other's relationship with My police. 1In evidence he said that he was ashamed of this relationship and

silent rather ¢
han seek to make a conc feared that he himself might be in trouble if he reported it to the

ert
described. ed comp

laint have been fuil

Th ;
€Y are eminently understandapje in police.

human terms,

EfEEfi%ﬁ;ﬁi—fiEEEE_EEQEQEEE_EQ _3.75 We concluded that the offences with which Megsrs Mains and Semple were

awnmore Boys' ; g : charged could not have been detected on the information available or
accessible to the Belfast Welfare Authority. There is no evidence that
B3 displayed any signs of distress or anxiety which might have been taken
as significant by an outside observer. Indeed the continuation of the

O - L - . : .
ne of the buggery counts related to relationship with Mr Semple for over seven years after his discharge from

- m the hostel.
res

Pect of one count of gross indecency iny
Mr Mains wag charged,

period after E3! .
S discharge fro the hostel would suggest that B3 viewed homosexual activity with a degree

olving B3 with which of acceptance. The absence of regular visiting by a Social Welfare
Officer was a regrettable feature of the system prevailing at the time,
but we do not accept B3's evidence that he would have complained to a
Social Welfare Officer. His history from before his admission to Bawnmore
and his extended relationship with Mr Semple indicate that he did not have

such an aversion to homosexual activity as might have motilvated a

complaint at that time.

For the record, Evidence of former resident R4

the RUC investigations from -

January 1980 |
Produced no allegation of hop 3.76 R4 was received into care at the age of four, by a Welfare Authority other

than Belfast, his parents having separated. Two of his four brothers and

53
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TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN
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|
STATEMENT OF: ... KI N I
o o) 571 e
AGE OF wiTneEss (if over 21 enter “over 217 ... O"F‘R-'l"'"“-

QCCUPATION CF WITNESS: .........|

ADDRESS: ...

| declare that this statement consisting of 1 pagex each signed by me is true
to the best of my knowiedge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, ! shall
be liable to prosecution if | have wilfuily stated in it anything which | krow to be
false or dc not believe to be true.

Dated this 27th day of March 19 80

(5gd) § G Freater, D/Constable  (sed) EECQINEANN =~~~
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATTRC 0T WWilIVEDS

Staternent was recorded or received.

I became a resident of Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Road;

Belfast, about January 1965, The person in charge was a Mr Mains and
somebody called Philip helped him. I find it hard to remember but I can
recall on a few occasions when I was in the bathroom having a bath when

Mr Mains would knock the bathroom door and ask me to open the deoor. He
would then come in and look me over, I was in the nude, and then sometimes
he would say, "You're not too well hung' and pat me on the arse. I never
complained about it to my social worker or anyone because Mr Mains was the
only way I could get out of Kincora because he did the reports on us. The
other man Philip who was about.years 0ld then was always hanging about
the boys and would lie on the beds with them and feel over them but I didn't
see any actual homosexual acts going on. One boy I remember seeing him on
the bed with was called who I think lives in the _nOW-
I would say that any time Mains did anything he would have the smell of drink
on him and he used to hold drinking parties in his bedrcom with other blokes
who weren't from the home but I don't know if anything went on. I can't
remember much more about the time I was in the hostel but the talk smong

the boys at the time was that Mains and Philip were bent., I left Kincora

I think in August 1963,

Gl KIN 4
SIGNATURE 0f WITNESS: wervviresrsrnmerre- AL B ...

ik
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C Over 21

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21"}

occupaTioN OF wiTnEss: __ Jnemployed

ADDRESS. I

. | declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to

”‘l’f COMPLETED the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
srAMr/?:ff;A?fms evidence_ at a prelimingry enquiry or at the tfial of any person, | shail be liable to
EN WRITTEN prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not

believe to be true.

Dated this 14th day of June

19 82 _
R.A. Flenley C/Insp. KI N 4
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

! made a statement to the R.U.C. on 727th March 980

about the time | spent in Kincora in 1965, There is nothing more |
know of which | can add to that_statement. Apart from what | have
already said about homosexual incidents involving MAINS and the

man Phillip both of whom worked at the hostel, | know of no other such
incidents involving the boys there; I do not know of any homosexuality
involving the boys and any politicians, Police officers, Justices of the
Peace, civil sérvants or businessfnen.. I do not know of any such
people being involved with the hostel, the staff or the boys in

any way at all. In relation to a Iettér | sent to Peter ROBINSON, MP.,
concerning rﬁoney owing to me when | left Kincora, any mention |

made of the R.U.C. officer who interviewed me speaking of having

enough evidence to catch g big man would have referred to MAINS .

---ﬂ---

SIGNATURE OF WITNESS: ...t oot oo et

Flm 38/36 -
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Over 21
AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21")

! declare that this statement consisting of

STATEMENT OF

- mm

pages, each signed by me s true to

s

TQEPE COMPLETED the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in

WHEN THE evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
STATEMENT HAS prosecution if | have wilfully stated in it anythmg which | know to be false or do not

EN WRITTEN
I believe to be true.

Dated this Ast  day of _ June 19 82
R.A. Flenley C/Insp. KING
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recarded or received.

I made a statement to the Royal Ulster Constabulary
on 28th March 1980 about the time | spent in the Kincora Boys
Hostel, Belfast, between 1965 and 1966. There is nothing more that
/ kﬁow of which | can add to that statement. No homosexual
appfoaches wef."e made towards me and | don't know 6f any boys
who were so approached. I have no knowledge of a pros.titution
or vice ring operating out of Kincora. | do not know of any
politic}'ans,. ci .vil servants, Justices of the Peace, Police officers
or businessmen being involved in any way at all with the hostel,

the staff or boys.

(signed) ke

ﬂ_a ‘

SIGNATURE OF WITNESS: oo o O

rm 38/36
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KIN 7
STATEMENT OF:

Over 21

AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21"}

OCCUPATION OF WITNESS: _
ADDRESS: -

I declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anything which'i know to be false or da not
believe to be true.

Dated this 2Nnd day of June 19 82

R.A. Flenley C/Insp. KIN 7

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
starememnt was recorded or received.

ll know of nothing else | can add to. the statement |
made to the Police on I7th April ‘1980 about the time | spent in
-the. Kincora Boys Hostel in. 1965.. ! was not fn terfered. with du}-ing
the time | was. there and | don't know of any boys who- were.'
! know nothing about any pr:'ostitution' or vice ring at Kincora;
I don’tf'knowrof any importdnt people 'such' as poh‘ﬁciahs, civil
servants, Police officers or Justices of the Peace being involved in
. any way at all with the hostel, the staff or thé boys. | could not
believe it when | heard the d!légatibhs bn téle.visioh because |
cértainly‘do not know of anything -!iké that happéning whilst |

was at the hostel,

sionee: R

SIGNATURE OF WITNESS:

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

OCD-21-(132pg) Kincora Phase | Part V - Non Material Statements - Box 18 KI N -1 1 677

STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Fa
o

-

KINS
STATEMENT OF: . I .. .. ........c.oocceoooeoooeeeoeeeeeeeeee e,

AGE OF wITNESs [if over 21 enter “over 21°): .DOB.- ..................................
occuraronor wrness T

| declare that this statement consisting of 7 pages, each signed by me is true
to the best of my knowiledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know toc be
false or do not believe to be true.

Dated this  24th day of March 19 80. .
852ds.8.G. Preater. D/C. ... . FRACING . e
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I remember being an inmate of Kincora Boys Hostel on the Upper Newiownards
Road. I was a full-time resident. I went into the hostel in July 1965

and remained there until the end of October 1965. While I was there the
man in charge was called Mr Mains. There was a cook who was a woman I
can't remember her name and another man whose name I can't remember as well.
Hé was about 30-40 years of age and was tall, medium build and had a
receding hairlire. During my stay I was not arproached by anyone to do

any homosexual or indecent act and did not hear of any other person being

involved in this behaviour.

FO'HEN?%/O%E - annotatioh added by the HIA Inq@FFlC |AL-SENS|T|95—PER“SQNAL
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OCD4_5 -(169pg) Sussex Police Sta ’ =1

' KINS
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS (it over 21 enter “over 217}

OCCUPATION OF WITI!!!: -

Over 2I

ADDRESS:

| declare that this statement consisting of one pages, each s:gned by me is true 1o

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, it it.is tendered in

evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be labie to
prosecution if | have w1|fully stated in it anything whlch | know ta be false or do not”  ~

believe to be true.

Dated this 9th day of June 19 42
R.A. Flenley C/Insp. _ e _
- . SIGNATURE OF MEMBER by whom . - SIGNATURE OF WITNESS .

statement was recorded or received.

! made a statement to the'R_oyal Ulster Constabulary

on 24th March 1980 about the time | was: m Kincora in 1965.. There.

is nothing.mclare'l can add to that statement. ~ I have not heard or seen .
: anythipg of prostitution or vice rihg_s in‘\_/olw'ng the bé))s or staff.
“at Kincora. excgbt what has been on television and in the preﬁs.

My reaction upon hearing of thé allegat‘ion_s was 'that ! couldn't

believe it. | still find it difficult to believe that Joe MAINS

v[;as 'ihi/olved in.any horﬁosexuality. ! (;‘eftainl—y do not'l know of any-

prominent people visiting the hostel or being involved with t.he';staff; )

‘or boys at Kincora.

. (signed) B il

SIGNATURE OF WITNESS: ......... e B e e e .
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N = 1 O 1 6 1

WRITTEMN STATEMENT AFTER CAUTICN

Form 38/38(n]

STATEMENT QF _7 534/R 4

ADDRESS: NO FIXED ABODE

OCCUPATION UNEMPLOYZD AGE: 30YRS(DOB -)

raken sy: JOHN MIDDLEMISS D/SERGEANT a7, VMOUNTFOTTIKGER POLICE STATION

ONTHIILSNAY 3 GERTIAGHN N PRESENCE OF: D/CONSTARLE PREATE

A 534 / R 4 : Wish to make a statement.

| want someone to write down what | say. ! have been toid that | need

not say anything unless | wish to do so and that whatever | say may be

given in evidence.

red HIAG34/R4 B

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER

I sfayed in Kincora Boys Hostel from about June 1965 to August 1966. I was

in Childhaven Orphanage Home before that. I must have been there about six
months when I became real good friends with Joe Mains, he was practically like
a father to me., It started when I kept coming in late, a man who worked at the
Hostel, something like a student or relief guy so he was I don't remember his’
name. He started beating me with a strap for being late and one night I was
sitting on the back steps and Joe came in. I made him some tea in the kitchen
and took it into his bedroom (upstairs). HNo it's the office now the flat wasn't
there at the time. We both sat on the bed drinking tea and he asked me to

rub his back for him with some cream. He stripped to the waist and I started
massaging his back. Nothing else happened that night but a few nights later
the same thing happened and while I was massaging him he started to feel round
my privates. (Q What do you mean by privates?) Round my cock and my bum
through my trousers. He wanted me to take my trousers off but I said no and

nothing mere heprpened. About a month or so later I massaged his back again

el HIAS34 /R 4

John Middlemiss D/Sgt
Witnessed S G Freater D/Con

a0
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-

STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: HIA 534 /R 4 CONTINUATION PAGE NO: 2

in his bedroom znd he

9]

tarted Jeeling round my cock and my bum again. He
pulled my pyjama trousers down and started feeling -me all round. Then he
started wanking me and I came. (@ You mean ejaculats? Yes. He asked me
to wank him but I wouldn't and I went up to bed. Nothing haprened for two cr

three weeks then it happened again, the same thing only this tim;hiﬁwankedmgigm
as well. He also sucked me off, he asked me to do it to him but I wouldn't.

I thirk it was that time that when he wanked me he rubbed soms cream round my
cock, 1 think it was the same stuff he used on his back but I'm not sure.

This happened on lots of occasions and quiie often he asked me if he could

put his ceock up my bum but I always said no. T refused to put my cock up his
bum wnen he asked me as well. That same year I went with the Hostel to

summer camp in Magilligan. We stayed in tents. At that camp 2 friend of mine
got drowned and that night I was very upset and Joe said I should
sleer in his %tent. When I was in his tent the usual thing happened, wanking
he sucked me as well bq&5§ﬁpdidn't suck me off, ( You mean you didn't come)
Yes. ATter I left the Res nostel I used to go Bzex vack and visit the boys

} and now and again Joe and I would wank each other or he would suck me off. The
last time I did it with Joe Mains was just before last Christmas, November

I think. I also went to Joe's house just before Christmas, December it was.

I just went up to wvisit and he let me stay dvernight. I stayed in the front
room downstairs and after his girlfriend had gone up to bed he

wanked and sucked me off arnd I wanked him. (Bggz salad sandwiches given to

2.30 pm). Sometimes when we were together Joe used to kiss me, like you

would a girl, I used to feel him pushing his tongue against my lips but I

wouldn't open my mouth to let him put his tongue #a in., I did it withm
in the Hostel too. I did it about twice in the Hostel, in the

boys toilet downstairs and once in the garden. We used to wank each-other

and poke our cock up each others bums. We did this in the boys teilet emes

one of us would turn round and hold onto the windowsill and tne other one would
poke it up then we would change round. I used to do this withmwhen

I used to visit the Hostel he was living in but I wasn't. I did it with m

sIGNATURE of STATEMENT MAKER: .Sgd [ IANCRIBMREL ... cccsrevrerereeenere,
Signature witnessed by S G Preater D/C

John Middlemiss D/Sét

Form 38/3G{a] .

21
PSNI Docs - annotation added by the HIA InquiO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL 162



OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL
Report by DCI Caskey — OCD 10, Kincora Box 18 Kl N'1 01 63

STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OQF: HIA534 /R 4 CONTINUATION PAGE NO: 3

one time at 102 Heolvwood Roazd where I lived in a flat. This was after I

. HIA 534 / R 4]
. tWwe vears . . . iy s
just over a-~yes® az0. He came Lo see me and we did it on

the bed. (Q Did what?) Wanked cach other and poked our cocks up each

others bums. was in the Hosiel at the same time as m

122t the Hostel,

L

and one night when I-called._thers we were talking out the back and we just

wanked each other off that's what started it with R17 1 sucked him

that night too. (Q In the garden?) Yes, I just _got down on my hunkers and
sucked him but he didn't come. I di wanked ﬁmanother time in

the boys toilet at the hostel. (Q The downstairs one). Yes, he wanked me
but I didn't sucﬁfhim that time. That was all that I did in the Hostel S
except that one day wien I called up there Joe Mains was out. I sat in

the living room waiting for him to come in watching television. R18

sat next to me and after a little while he said did I want him to wank me.

HIA 534/ R 4
I said no theres's too many people about swxzs put he said it would be alright.

Mr KeGrath was in the kitchen. He undid my =zip and took my ccck out and

wanked me. He wanted me to wank him but I said no because the curtains

were wide open and it was daylight. During 1977 or t78 I can't remember when

I lived in a house owned by John McKeague, it was _, he let

me stay for nothing. One night when I was sleeping he came down from his

own flat upstairs and came into my bedroom. I woke up when he tried to

put his cock up my bum and found him lying next to me with no trousers on.

I felt his cock between the cheeks of my bum then I felt him go up inside me,
HIA 534 /R 4}

just a ea -CDl not much. I rolled over and said, "get out the hell” or

"Fuck off" or something like that and he said, "I want to get up your arse"

and I said no and got up and walked out of the house. About six months

after I had left McKeagues house I went back again ame aiter I had seen him

down the road and he had said, "come round after eight o'clock'. He let

me in and we went upstairs, after a little while he wanked me off and sucked

me and I wanked him. He tried to get up.my bum dbut I said no. At that time

siGnaTURE of STATEMENT MAKER: .Sgd [RIEEENIRE . ...
Signature witnessed by S G Preater D/C o

John Middlemiss D/Sgt

Forrn 38/36(al
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/36a]

STATEMENT OF: _ CONTINUATION PAGE NO: b

T was working as & doorman and had to go to work that night. About seven

or eight months ago I was living at _Street. I knew a boy [R4INKE]6)

(M8 -0 T ;ut him up for a while this was before he went to prison. Ve

got riding and wankich other., (Q What do you mean by riding?} FPutting
your cock up his bum = L did this with him most nights for about a fortnight
while he stayed with me, but he was fond of the drink and ons night he went
out a2nd never came back, I think he got lifted or something. The last
person I did anything with was who worked in an old éeoples
nome. I used to visit him in University Avenue, his flat and we rode and
wanked each other and a-couple of times he sucked me off. I used to come
onto the bed. I knew him for ébout three months and we did it twice that's
ail. From January until March this year I stayed in_Wit'n
a2 family called Thev've got a son whose eight years old this
ear. 1 used to takeout for walks up the park and sometimes up to
the farm behind the | T it s c:11¢d. I1'd stayed
there a great length of time and I was working up there at the time B0 1
used to take wee up with me and let him play about. One day I don't
know exactly when I think it was February or lMarch I took up the farm

e

and while we were there he wanted to go to the toilet and when I asked him
if he needed to use paper he said, "yes". I carried him over the muck to
the pig sty and sat him on the low wall after I had pulled his trousers and
pants down round his knees. I was standing facing him and holding him by his
legs so that he didn't fall. When he had been to the toilet he asked to get
down. I don't know what came over me, on the spur of the moment I took his
cock between my finge thumb and rubbed it up and down a couple of times.

Then I realised what ne L was doing and stopped it. T pulled his trousers

up and we went home. I'm sorry for whatever I've dorle done with ENNKA
-and I'm ashamed and disgusied.

I have ready the above statement. I have been told that I can corract alder
or add anything I which. This észg%ae statement is true I have made it off

my own free will.

) Pl HIAS34/R 4

SIGNATURE of STATEMENT MAKER. Sgd ._ R4
Signature witnessed by S G Preater D/C

John Middlemiss D/3gt
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.  STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

sTATEMENT of: _ [gINCRENNSE CONTINUATION PAGENO: _ g

Statement taken at dictation in the CID Interview Room at

Mountpottinger Police Station commencing at 2 pm and ending at 3.45 pm.

Sgd John Middlemiss D/Sgt

Checked and Certified to be a true copy of the original.

ﬁgw & «3){04"

SIGNATURE of STATEMENT MAKER. ... UV PP PRSPPI
Signature witnsssed by S G Preater D/Constable

John Hiddlemiss D/Sergeant
Form 38/36(a)

34 g ;;i S
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STATEMENT OF WITNESS

STATEMENT OF: JOHN MIDDLEMISS

AGE OF wiTness [if over 21 enter “over 217] UOVER 2%

OCCUPATION OF WITNESS: DETECTIVE SERGEANT

" appress: RUC HEADQUARTERS CRIME SQUAD C1(a), KNOCK, BELFAST.

TO BE COMPLETED I declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to the

WHEN THE “best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, I shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN . I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.
Dated this [s7 day of Ty 19 %P

SIGNATURE of MEMBER by whom
statement was recorded or received.

On 18th May 1980 at 8 pm I went with D/Constable Parry to |
Belfast where I saw John Dunlop McKEAGUE, DOB 28.3.30. We introduced
ourselves and told him we wished to speak to him about Kincora Hostel at
Strandtown Police Station. He asked if he could make a telephone call and

did so. He was then taken to Strandtown Police Station where we questioned
him concerning any association he might have had with Kincora Hostel and did
he know Joseph Mains, William McGrath or Raymond Semple. He stated that ke
had nothing to do with Kincora and did not kmow Joseph Mains or Raymond Semple.
Although he did not kmow William McGrath he stated that he might have met him
at meetings during 1969 = 1972 which he had attended. He was asked if he

xnew [RINEINIGE 2nd replied that he had met iiiiMMRabout a year ago. His
nephew who is a policeman introduced him to il end asked him if
could stay in his house at _ He had agreed to this and

HIA534 /R 4

had stayed at the house for 4 or 5 months., He had thrown Bl out of the
house when he had caught him stealing copver tubing and materials from the
house. McKeague didn't want to prosecuteas he had offered to pay
some recompense. He stated that the value of the stolen property was

approximately £100, including a chair which had been his mother's. I asked

SIGNATURE of WITNESS. QB -~ morriianis,

Form 38/35

G T 200

N -t TR T
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N = 1 0335

©

STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/361(z]

STATEMENT OF: JOEN MIDDLEMISS CONTINUATION PAGE NO: 2

I asked him if he was a homosexual and he replied, "I refuse to answer that,
it concerns my-'private life™. Hé was asked if he knew a youth called

he said, "No". The allegation made bywas put to
McKeague and he denied it. He was asked if he knew a man, Millen Hayhurst
and he replied that he didn't. He was asked if he knew a man Smith who
worked in either Dundonald House or Stormont. He stated he didn't know anyone
by that name. McKeague said that he knew a large number of people and anyone
could make allegations about him. Ee said that people would know him but
he would not necessarily know them. We then had a general conversation on
the organisation TARA and he explained briefly Irish politics as he saw them.

- The interview-terminated and we left Strandtown Police Station at 5.15 pm

-

returning McKeague to his home address. A\o&m\y\ 0(‘

. L Ae
Ay
[N Y
¢ s
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©CD-10-(394pg) Kincora Box 18 - Reports Phase 1 2 Sir George Terry

KIN-11713

DEPARTMEZNT OF THE DIRECTOR
OF PUBLIC PROSECUTIONS

i ROYAL COURTS OF JUSTICE (ULSTER)
BELFAST BT1 3NX

Belfast 35111 ° f

DPP Ref: 1675/80
RUC Ref: C64/2/80 !

Frare—

e
[}

;5

Subject: ALLEGATION OF A SEX SCANDAL AT KINCORA BOYS' HOSTEL, 236 UPPER N2
BELFAST -

Chief Constahle

Direction
Prosecute Raymond Semple on indietment for the following non-scheduled offences:-
1. That you, on a date unknown between the 10th day of February 1965 and the _ ;
14th Juy of Hay 1966, in the County Court Division of Belfast, did cozmit | :
buggery with W_. contrary to section 61 of the Offences
against the Person fct 1861. ) i
2. That you, on a date unknown betwvesn the 15th day of Kay 1966 and the ~

3lst day of December 1974, in the County Court Division of Belfast, did r
commit ouggery with M, contrary to section 61 of the
Offences against the Person Act 1 1.

. |

3. That you, on a date unknown between the 10th day of Febraary 1965 and the
14th day of May 1966, in the County Court Division of Belfast, other thar B
in charge 1 supra, committed an act of gEross indecency with FRIGHI s

» being another male person, contrary to section 11 of the Criminal
law (Amendment) Act 1885.

b.  That you, on a date unknown betveen the 3rd day of Harch 1966 and the

17th day of September 1966, in the Co Division of Belfast, cor—i‘:ed
an act of gross indecency withm being another male person,

contrary to section 1) of the Criminal Law (Amendment) Act 1885.

I

Prosecute Joseph Mains on indictment for the following non-scheduled offerces:-

5. That you, on a date unknown between thz 10th day of Fetruary 1265 and the
1kth day of May 1966, in the Count Court Division of Belfast, committed -
an act of gross indecency with y being another male :
person, contrary to section 11 of the Criminal Law (imendment ) Act 18E5. }

5o

6. That you, on e date unknown between the 16th day of August 1964 and the
17th day of December 1965, in the County Court Division of Belfast, atts=r1ed
to cormit buggery with [JYNEEGTGNG . contrary to section 62’ of the .
Offences agairst the Person ict 1861. !

@ That you, on a date unknown between the 1E&th day of August 1964 and the
17th day of December 1 + in the County Court Division of Belfast, indace-:lix -
assaulted H, a male person, contrary to section 62 of the 3
- Offences against the Person Act 1861.

i *

ML

-

e ; /8.
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- RUC Ref: C64/2/80

8)

13,

1k,

"buggery with Eush Guinn, contrary to section 61 of the Offences abamst

L
- .
v ? - ’
L.

1

That .you, on'a date unknown between the 16th day of June 1961 and the .t

31st day qf December 1979, in the County Court Division of Belfast, did C
comuit, buggary uith-w( contrary to sectiod 61 of the
Offences against the Person Act 1061. ;

That you, on a dete unknown between the 1fth day of June 1951 and the
31st day of Decenber 1979, in the County Court Division of Beifast, other

than at charze 8 supra, conm.tt.ed an act of gross indecency with m —

, being another male person, ccatrary to sec..mn 11 of the
Criminal Law (Amendment ) Act 1855,

That you, ona date unknown between the 22nd day of February 1960 and the’
Eth day of July. 1962, in the County Court Division of Belfast, did commit |

the Person ..o 1361.

That you, on a uute unknowr between the 2211:1 day of’ February 1960 and the

8th day of .mly 1962, in the County Court Division of Belfast, other than "I

at ‘charge 1C supra, cormitted an act of gross indecency with Fugh Quinn,

‘being another male person, contrary to section 11 of the Crm":al Law

(fmendment ) Act 1885.

That .you, on a date unknown between the 2nd cay of May 1963 and the

th day of November 1964, in the County Court Division of Beifast, indeceptly i

assaaxted [[QI\KH , & male person, contrary to section &2 of the
0ffences agamst the Person Act 1861.

That you, on a date unknown between the 31st day of Marzh 1967 and the
30th day of Lovember 1967, in the County Court Division of Belfast, indecently

essauvlted RS 2 vale pérscn, contrary to section 62.of the
Offences against the Person Act 186l.

That you, ona date unknown between-the 29th day of April 1977 and the

-

—

t_

31st-day of August 1979, in the County Court Division of Ards, did comnit g

buggery with RCHIEEEN ccrtrary to section 61 of the Offences
against the Person Act 1861.

That -you, on a date unknown between the 29th day of April 1977 and the

315t day of August 1979, in the County Court Division of Ards, other than

_at- charge 14 supra, committed an act of gross indecency w:.th_

being 'another male person, contrary to section 11 of the Criminal Law

‘(Amendment) Act 1885.

Prosecute William McGrath on indictment for the following non-scheduied offences:=-

16.

B
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That you, on a date unknown between the 2ist day oSOctober 1974 and the
29th-day of April 1977, in the County Court Division of Belfast, did ccrzit

buggery with FEI. ccm.rary to section 61 of the Oifences

aba:.nst the Person hct 1861.

That you. on a date unknown between the 21st day of Octcber 1974 and the
29th day of April 1977, in the County -Court Division of belfast, other irz= *

C.

at charge 16 supra, committed an act of gross indecency wzth_m

bYeing another male persorn, contrary to section 1).of the Cr:l.m*nal Law -
(Amen ‘ment ) Act 1885. G
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RUC Ref: C64/2/B0
L

‘18. That you, on a date unknovn between the 23rd day of March 1973 and the L
.~ 1Bth day of April 1977, in the County Court Division of Belfast, indecently
. assaulted NI > rale person, contrary te section 62 of the
Offences against the Person Act 1861.

:
']F.\\g. That you, on a date unknown between the 30tk day of April 1973 and the i

Fd
oLth day of Octoter 1973, in the County Court Division of Belfast, indecently
assaulted Clinton Lee Massey, a male person, contrary to section 62 ob the
Offences against the Person Act 1861.

T

20. Trat you, on & date uninown between .he hth day of Hay 1973 and the |
1ith day of January 1974, in the Couaty Court Division of Beliast, did cc=rit ] :
buggery wiih [RNW4 , contrary to section 61 of the Offences against the '

-anle

Person hect 1861. ._ |

% That you, on a date unknown tetween the bth day of May 14973 and tke .
11th day of January 1974, in the County Court Division of Belfast, indecently
assaulied a male person, contrary to section 62 of the -

Offences against the Person Act 1861.

@ That you, on a date unknown between the Lth cay of May 1973 and the
11tk day of January 1074, in the County Court Division of 2elfcst, cther
than at charge 20 supra, cormitted an act of gross indecency with RNV
B being another rale person, conirary to section 11 of the Criminal

Iaw (Amendment) Act 1685.

P —r AL L R

@. That ybu, on a date unknown between the 3rd day of November 1973 and the
20th ~lay of Sei‘:ember 1974, in the County Court Division of Belfast, irdecently

assaulted , a male person, contrary to section 52 of
the Offences against’ the Person Act 1861.

24, That you, an a cate unknown between the 6th day of October 1974 and < he
8th day of March 1976, in the County Court Division of Belfast, did commit

buggery with contrary to section 61 of the Cfferces
against the Person Act 1461,

25. That you, on a date unknown between the 6th day of October 197k acd the . ‘
= 8th day of March 1976, in the County Court Division of Belfaest, other than
at .charge 24 supra, committed an act of gross indecency withm

, being another male person, contrary to section 11 of the Criminal
Law (Amendment) Act 1885. .

.@ That you, on a date unknown between the 2nd day of December 1974 and the

10th day of June 1975, in the County Court Division of Belfast, did comnit

buggery with Ronald Greham, contrary to section 61 of the Offences against
the Person Act 1861. . -

@ That you, on a date ur .own between the 2nd day of December 1974 and the
10th day of June 1975, n the County Court Division of Belfast, ipdecencly
essaulted Ronald Grahe , & male person, contrary to section 62 of the

Offences mpainst the Person Act 1861.

(@. That you, on a date unknown between the 2nd day of December 1974 and the
10th day of June 1975, in the County Court Division of Belfast, other than
at charge 26 supra, committed an actrof gross indecency with Ronald Graham,

being another male person, contrary to section 11 of the Criminal law
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9. That .you, on a date unknown between the 12th day of May 1977 and the
24th day of January 1980, in the County Court Division of Belfast, did
comnit buggery with INNEEGECHEEEN . contrary to section 61 of the

' Offénces against the Person Act 1861.

0. That you, on a date unknown between the 12th day of May 1977 and the

", - 2bth day of January 1080, in the County Court Division of Belfast _other
than at charge 29 supra, committed an act of gross indecency with- .

.. veirz another male person, coatrary to section 11 of the
Criminal Law (Amendment) hct 18B5. :

31} That you, on @ date unknown between the 19th day of October 1977 and the
20th day of Juné 1978, in the County Court Division of Belfast, indecently
assaulted James Anthony Richard Miller, a male person, contrary to section
62 of the Otfences against the Person Act 1861.

@. That von, on a date unknown between the 6th day of April 1978 and the
‘1st day. of August 1979, in the County Court Division of Belfast, indecently
-assaulted , & male person, contrary to section 62 of
the Offences against the Person Act 1861.

- . '
-;3?, That you, on a date unknown between the 20th day of April 1979 and the

2Lth day | 80. in the County Court Division of Belfast, indecently
asswulted , a male person, contrary to section 62 of the
Of fences against the Ferson Act 1B61,

Pr'oseci:te 534/R 4 summarily, i_i‘ he consents, for the following non-scheduled offercez-,

34, . That 'you, on a date unknown between the 1lst day of January 1980 and the
315t day of March 1980, in the County Court Division of Ards, -indecently
assaulted (NN 2 mele person, contrary to section 62 of the

- Offences against the Person Act 1861, ! :
Whilst the victims have been named in the.charges directed, it will be in order for
_letters to be used when the defendants are charged. . 1

Because of the complexity of the case, the committal proceedings will-be dealt with in |
the Director's Office rather than by the Case Preparation Section. In relation to the |
single charge against[EINEKINIEEA, this will also be disposed of through the Director's:
Office. - The venue for the trial of the offence will be discussed with the officer in
charge of the case. - -

No direction is issued at this stage in relation to any of the other persons naced in
the file submitted. '

A copy of this direction and copy police file will be forwarded to the Eastern Circuit
Assistant Director. - . :

A further copy.of this direct'ibn will also be forwarded to the Superintendent ife,
~RUC Crime Squad, Headquarters, Belfast. ' :

‘ISSUED VK-
SRR
aerg o ST

BeAINAL B oo

i
[] l I i

'c W DICKSON .= : : .
for Director of Public Prosecutions
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anﬁnuaﬁon Page | " Page Nei‘;Q?.
Part III . 582. Apart from the Mason Investigation File and D/Constable.
_ Exhibit No GC/3| Cullen s enqulry, which were brought to the attentlon of the

Dlrector and the Ass1stant D1rector of the Eastern Health and
Social Services Board, all ether matters were dealt with at
Distﬁct level by Mr Clive. Scoular, the Distfiet Social Services“ _
Officer. 7 . ' -

583. ALl persons involved, 1nclud1ng police, have. made statements
~in relatlon to their actions at the time, and no evidence has been ’
‘fOund to. ‘support any criminal charges regardlng this aspect of

the. 1nvest15at1 on.

CHARGES

. 584.  Although there is strong pressure by the Northern Ireland
Gay Rights Assoc*atlon and through the TurOPean Courts, to have
the Law in Northern Ireland breught 1nto line with that in the .
rest of the United Kingdom, it is still an offence for male personsff

of any age to commit homosexual acts.

585. ‘It is considered that in view of the recommendations at

' paragraph 41 that all residents and former resldents be granted
1mmun1ty from prosecutlon in respect of offences commltted by ‘
them Hlth the defendants, Malns, Semple and McGrath and that this
should te extended to include offences committed with each other -

and other adult males not connected with Kincora.

586. The exception to this should be the 1ndecent assault

admitted ~by| SRYWIEY or. the eight year old ,_boy, KIN 62

Forn 51/2 . 107
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Tflw E COMPLETED

HEN THE

STATEMENT HAS.
EN WRITTEN

-

— .
. o
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OFF&@M@N&EN%F'%EE%ONAL

STATEMENT OF:

Over- 2
AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 217}

OCCUPATION OF WITNESS: _
woress. TN

| declare that this statement consisting of one pages, each signed by me is true to.
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
~evidence at a preliminary enquiry or at .the-trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true. .

Dated this 10th  dayof June 19 82
R.A. Flenley C.Insp. . HIAS534 /R 4 .
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made a statement to the Police-on 3rd April 1980 -
about the: time-1-stayed in Kincora. What | said then tells the whoie
story.’ ! don't know of anyth.-ng else happemng at the hostel.
While | was there | didn't hear or see anything of boys being used
. sexually by important people like Police officers, Justices of the
: Péace, busiﬁessmén or civil-ser'van_ts.. When | heard the allegations
“on television of prostitution and vice ring | was shocked because nothing

like that was going on while | was there.

gl 1A S34 /R 4

SIGNATURE OF WITNESS: .

at_i;Jn | | o 19 |

nquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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3.85 Given R4’
¢hildren's homes in Belfast before transferring to Kinecora at the age of

8 might have be freen, R7 was slow at school and was unable to read or write.

Was a hindrance ip this FESpéé R7 was admitted to Kincora in August 1964 and discharged from it in
January 1968. Mr Mains was convicted on one count of indecent assault and
‘Mr Semple on one count of gross indecency involving R7. When seeking
epresentation for their client, R7's legal representatives indicated that
‘he was considering legal proceedings against the Eastern Health & Social

. Services Board as successors to the Belfast Welfare Authority, the

Department of Health and Social Services and Mr Mains,

his Socia} Welfare Offjcar R7's evidence in relation to homosexual offences while at Kincora was
3

dttendance, . contained in his 1980 police statement. This described two indecent

assaults by Mr Mains, about a week apart, some three months after R7's
arti : .
Particularly as there is no @ arrival at the hostel; also acts of gross indecency by Mr Semple in 1966,

Mai .
N8 as other thap 4 trusted’ occurring when R7 got out of the bath. R7 gave evidence that he did not

colleague, However,

W& note ;
d the issue as of some i . . )
mportance for fy consent to these homosexual acts, that he thought they were dirty, and

reference,
that he pulled away from Mr Mains when he made his approaches to him, R7

3.86 spent three periods in Kincora. The first from August 1964 to

December 1965 after which he was placed with foster parents; then from
March 1966 to September 1966; and finally from November 1966 to

January 1968. Mr Mains' offences were committed during R7's first period
in the hostel; and although R7 gave evidence to us that there were no
homosexual incidents during his second stay, Mr Semple's conviction in
fact related to this period. What is clear, however, is that nothing
untoward occurred during his third period. Towards the end of 1966 R7 had

been placed on probation and a condition of his probation was that he

remained resident in Kincora.

#3.90 R7 also alleged that, about six months after he first went to Kincora,

Mr Mains gave him a severe beaéing with a stair rod for running round the
hostel and causing a commotion. This was in excess of the limits of

3.87 the B corporal punishment permitted by the 1952 SR and 0. There is no

y e Belfase Welfare Authority at the age ¢ evidence that this matter came to the attention of the Belfast Welfare

» His father ang - : Authority.

He lived in tyo residential 3.91 R7 did not make any direct complaint on his own account about the

homosexual activities of Messrs Mains and Semple., While he was in contact
with his family, his statement to us referred to the mental illness of his

56
57
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IN THE HIGH COURT OF JUSTICE IN NORTHERN IRELAND
QUEEN'S BENCH DIVISION

Sl H | A 534 / R 4

Plaintirfr

=
=
(=}

|

JOSEPH MAINS

=
=
o

|

EASTERN HEALTH & SOCIAL SERVICES BOARD

defendants

TAKE NOTICE that you are required within eight days from
the date of service hereof to furnish to the undersigned
solicitors for the plaintiff further and better particulars in
writing of the following matters arising out of the Defence:-

1. Identify by name and/or description each and every person
responsible for the management of ths hostel whom it is
alleged the plaintif'f failed to warn and when doing so
identify the:-

{a) times
{b) locations €
{c) occasions

when it is alleged the plaintiff failed to 20 warn those
personas.

2. Identify by name or description the names of those persons
to whom it i3 alleged the plaintiff failed to report the

firest sexual advances or attack in time or at all and identify:
{a) the occasion

{(b) the locations
{c) the times

when it is alleged the Plaintiff had an opportunity to report
the same or should have reported the same.

3. Identify precisely the means by which it is alleged the
plaintiff failed to resist the alleged sexual advances
specifying the precise nature of the alleged resistance in

each case of each sexuyal advance.



OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
KIN-1

}., Of the allegation that the plaintiff encouraged and

enticed those persons involved in the sexual advances

specify:~

{a) each and every action of encouragement of the
plaintiff. The plaintiff says in advance that the
defendant must specify in detail the precise acts of
encouragement alleged.

{b)} each and every act of enticement of the plaintiff.

336

The plaintiff says in advance that the defendant
must specify in detail the precise acts of enticement

alleged.

5. Of the allegation that the plaintiff consented to

specify each and every fact relied upon by the defendant
in alleging that the plaintiff consented or acquiesced

!
|
the said sexual advances or acquiesced in the same, i
!
I
!
and state:~- !

(a) the location where he consented or acquiesced. l
(b) the precise means of the consent or acquiescence
indicating whether the consent or acquiescene wsa l

passive or active.

6. Specify each and every precation which 1t is alleged
the plaintiff failed to take for his own safety.

7. Specify each and every means by which it is alleged
the plaintiff:-

(a) encouraged prsons involved in the sexual advances
(b) enticed persons involved in the sexual advances
(¢} consented to the said sexual advances

(d) acquiesced in the said sexual advances

AND FURTHER TAKE NOTICE that if you fail or neglect%
to furnish the particulars required within the time
specified an application will be made to this Honourable
Court to compel you to do so and use will be made of this'
Notice for the purpose of fixing you with the costs
thereof.

dated this :Lsft'day of fT\:xx'CLv 1986

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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signed:

TREVOR SMYTH & CO

16 Chichester Street

Belfast

Solicitors for the Plaintiff

OiMartin Sittlington
Chief Legal Adviser
Central Services Agency
Adelaide Street
Belfast
Solicitor for third named defendant

~-OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL - . e
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R ({rt by DCI Caskey — OCD 10, Kincora Box 18 Kl N'1 01 66

STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMFPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/36

PSNI Docs - annotation added by the HIA InquiO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

STATEMENT OF: .........| KIN 5 e e e e e ae e e eanas i

— 3
AGE OF wITNEss [if over 21 enter “over 21°]: 0B _

: L

| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liabie to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 27th day of March 19 80

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or received.

Up until I was seventeen years old I was under the care of the Welfare
Authority. I was living in a foster home with a [ NNEGEGEGEGE. My sqcial
worker was a Mrs Brown who worked in a City Centre office in Belfast. I
wasn't very happy in the foster home and on making a reguest to hgar to be
moved, she arranged for me to go into Kincors Boys Home, Upper Newtownards
Road, Belfast. My brother mas already there and I wanted to be with him.
My bedroom in Kincora was on the right hand side of the stairs which, when

I was ti’xere, I shared with various boys as the time went on. Two of them

were KIN 12 and N\ I remember one night, I was lying in

bed pretending to be asleep, ' and were in the room. I heard
say, . was lying in his bed and was standin

over him. I could see [N varking and heard MM +roan when

he 'came’. then asked (¥ toc wank him and at this stage I sat

up in bed and called them dirty bastards. They bribed me with a packet of 10
_to keep quiet. The person in charge of Kincora was Joe Mains and
he was assisted by Raymond Semple. I spent just over a year and a half in
Kincora. In the first week of my arrival there, Joe Mains sent me to have

a bath. When I was in the bath Joe came into the bathroom. He told me he

wanted to see why I was so skinny. He put his hand under the water and

SIGNATURE of WITNESS: ......(5&d) | KIN 5 s

‘9K

166
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N '1 O 1 67

STATEMENT CONTINUATION  PAGE

Form 38/36(al

STATEMENT OF: m___ CONTINUATION PAGE NO:___ ©

vulled back my foreskin. He said thet because there was no scum there it
wasn't because of that I was thin. He left the bathroom just after that.

On another occasion I walked into Joe's office withcui knocking the door.

In the office were Joe and . They had each others hands on the
others shoulders aﬁd were Kissing each other on the lips. I walked straight
out again. He never said anything to me about that incidernt. I don't

think he saw me enter the office. One time a sum of meney went missing from
a boy's locker. I think the boy's name was Warden. Mains accused me for
taking it. There was a 50/50 chance it was me but on that occasion it
wasn't. Joe tackled me in the hallway just outside the dining-room. He
said he was going to get the Police. I told him to go ahead. At this, he
punched me several times. He floored me and continued punching me. This
was done in full view of a cleaner who was close by. She cocntacted the
Welfare and my social worker, Mrs Brown came to Kincora. &She talked to me
and told me that it was corporal punishment and my conversation with her

led me to believe that she was backing his action at that time. It was a
known fact in the hostel that Mains was a gueer. There were numerous
visitors to the hostel but I don't know if amy stayed or not. No other

approaches of an indecent nature were made to me during my time there. You

have asked me about a man called McGrath. I can't place anybody of that name

at Kincora when there.

BN <IN 5

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ... (Sgd), KI N 5

26

PSNI Docs - annotation added by the HIA InquiO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL
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% STATEMENT OF WITNESS

STATEMENT OF: KIN 10
AGE OF wiTness [if over 21 enter “over 21"} _E.E!

TO BE COMPLETED | declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to the
WHEN THE ‘best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN [ have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.
Dated this  14th day of April 19 80. -
Sgd S8 G Preater D/Constable m
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I reside at the above address with my wife and I work as a_

in Bangor. I was put into care when I was about five years old and when I
was about ten years old I went intc Bawmmore Childrens Home on the Mill Rbad,
lNewtownabbey. I stayed here until about the begirning of 1966 when I went

to Kincora Boys Hostel on the Upper Newtownards Road. The people who were in
charge at Kincora were Joe Mains and Raymond Semple. Raymond wasn't there
when I first went in but I think he started when I had been in a year or a
vear and a half. I slept in the first room on the right up the stairs and
later moved to the attic. During my stay in Kincora I was never interfered
with by any member of the staff or any other person and I never heard of any
indecent behaviour going on. I was very surprised when I heard the allegations
on TV. I would add that when I was in Bawnmore nothing like this happened to

me either and I never heard of anything going on in there.

KIN 10

‘Form 38/36 | . -
(Plaiﬁg\_“ Docs - annotation added by the HIA II'IQI@/FF | ClAL-SEIS%TlVE:PERSONAL
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OCD- 5(169pg) Sussex Police Sta g |

l e IKIN10
i . STATEMENT OF
l ~ . 7 17 AGE OF WITNESS (it over 21 enter “over 21°)

. Over. 21

—— |
N

| | declare that this statement consisting of two pages, each signed by me is true-to

TQEEE COMPLETED the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in

WHEN THE " evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, |shail be liable to

UTEMENT HAS .. .

BEEN WRITTEN prosecution if | ‘have wnlfully stated in it. anythmg whlch | know to be false or do not
believe to'be true.

Dated this  7p day of June 19 .82
R.A. Flenley C/insp. BKIN10

SIGNATURE. OF MEMBER by whom ) - SIGNATURE OF WITNESS "
statement was recorded or received. . ’

'{ made a statement to the Royal Ulster Constqbulary .

"~ on Mth:“AerlIQla(_J‘aboat the time | speﬁt.‘ in Kincora. I wenf into |
Kincora'azf the end. o‘f 1965 and left in 1968. | have nothing to add fO'that
statement. - ‘As | said then | was very surprised at the allegations
of boys being taken to the coast at Bang‘qr..for-prostitution. _ Wh.';Ie,

! was at Kincora | héard and saw nbthing -of any homoSex'uaIit'y.A
! know qu MA INSf brother was a Chief Constable in. Londb‘n"derry" j

but [ never met him and | don't know of Ihim'.visiting the hostel. -

I don't kr"roiu of 'any"PoHcemen,- Justices of the Peace, ‘businessmeﬁ‘:
l:# - - orcivil servants or anybody beiﬁg in Vo_l?ed in any Hdmosexuality :
. with th:e: bbys-éither rinside_ dr‘ outside Kincbra; - db 'renié'_;mber o
: Poliéemen | sohe in unifohﬁ and some in plain clbthes .v-isiting; Kir)cora_ ‘
but | beheve they were there on duty on off:c:al business." Onéé:wf;en"'”
. they came it was to-see me although | can t clearly r'emember' what for‘
I did g:ve two fellas a hiding once and they, the Police, came ‘to see

l ~+  me about that.
l '(signed} KIN1O |

SIGNATURE OF WITNESS: .

PSNI Docs - annotation

added by the HIA Inquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

Fgrm 38/36 ' - o
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4o. KIN176 (KIMS 26) also refers to a man

walking into his room during the night at Christmas 1979, although
nothing untoward apparently took place on that occasion but the
intruder was almost certainly Hugh QUINN who we know was staying

at Kincora over that Christmas period.

b1, Each summer in July the staff and residents of Kincora

holiday under canvas at Magilligan Camp. In 1965 a boy named

KIN167 drowned whilst on holiday with them. According to
HIA 534 / R Agan el SPS 19) he was upset over the drowning

incident and shared MAINS' tent that night when grossly indecent

acts took place between them.

42. When viewing the activities'that were taking place at
Kincora involving so many boys, it is difficult for an investigator
to believe that persons ip authority did not know or suspect what
was taking place. Yet the witnesses providing the evidence covering
this period give no indicgfion that any complaint was made by

any of the victims to anyone in authority other than MAINS or SEMELE
at Kincora hLostel. 4As I have indicated in paragraph 15 despite

the sordid activities of the men with some of the boys at Kincora,
the parties concerned apparently concealed their sexual activities

not only from outside visitors but from other Kincora residents,

many of whom were sexually naive youngsters.

b3, Two such witnesses are NN (KINMS 113-114
5PS 22) and pUNE: (KINMS 9% 8PS 23). They were

15

PSNI Docs - annotation

added by the HIA Inquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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resident more or less consecutively from May to Qctober 1665
but apparently knew nothing of what was taking place, although
as indicated in the foregoing paragraphs a great many offences
were being committed.

1

4y, KIN7 recalled, however, that on one occasion MAINS
administered punishment after KIN7 's late return to Kincora

one night by smacking him on his bare bottom.

45. SEMPLE was interviewed by Detective Sergeant W.A. GRAHAM
(not related to Detective Superintendent GRAHAM - see paragraphs
201-223 of this report) under caution and was told by SEMPLE that

he had committed offences on (buggery and gross indecency), and

(gross indecency only). He also stated that MAINS spoke to him

about his relationship with B3/R1 and told him to stop, although
according to SEMPLE the talk was that MAINS was handling the

boys himself. SEMPLE was charged with committing an act of gross
indecency with initially, but when submitting his
report to the Director of Publiec Prosecutions Detective Chief v
Inspector CASKEY recommended (KIDPP 599) that this charge be

withdrawn, albeit replacing it with a charge of indecent assault

on arising from the same incident.

46, The detail of what took place as described by
was that SEMPLE habitually insisted on drying after‘ the boy

had had a bath, requiring to face SEMPLE whilst SEMPLE
rubbed [RYNJJs vottom with a towel and all the while held

close to him and pushing himself against . Qbviocusly in

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

. KIN-40046

16
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these circumstances a charge of indecent assault or gross indecency
would seem to apply equally. The Director of Public Prosecutions
decided against altering the charge and when SEMPLE eventually appeared

before the court in December 1981 he pleaded guilty tc all the charges

against him, including the offence on .

47. MAINS was questioned by the Royal Ulster Constabulary
officers about his activities during the time SEMPLE worked with
him in 1965. He denied the allegation made by which
amounted to at least a technical indecent assault (KIMS 318).
MAINS was also questioned about his activities with

(KIMS 327). He denied that he had committed any offences with

B3/R1 The facts were reported to the Director of Publiec Prosecutions

whe directed that MAINS be charged with gross indecency against
It was a charge that was unilikely to succeed because in essence it

was one man's word against another's éoncerning incidents that were
sald to have taken place some 15 years earlier and which had not

previously been subject to complaint by the person who was now

~complaining. In the event MAINS still denied the allegation on

16th December 1981 when he pleaded guilty to six out of ten charges.
Quite properly, in gy view, the Prosecution followed the usual practice
when an accused is prepared to plead guilty to a number of similar
offences and did not pursue the matters to which MAINS pleaded not
guilty - the item was left on the file. My comments in paragraphs

22 & 23 apply equally to the Royal Ulster Constabulary's investigation

of the period when SEMPLE first joined MAINS in residence at Kincora.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

. KIN-40047
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

:Form 38/36
{P1aiRBNI Ddcs = annota

iionadded b;/ the HIA Inq@FFlC|AL_SEN81T]!§E_|3ERSONAL ‘-

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “‘aver 217 MCVER 21 YRS"

OCCUPATION OF WITNESS: ___
socness: __ [ -

[ declare that this statement consisting of & pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and [ make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, I shall be liable to prosecution if

[ have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.

Dated this 17th day of April 19 go. .
Sgd N McLaughlin D/Constable _Sg”
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I have been under Welfare Care since I was aged about seven years. I first
was in Nazareth Lodge for about four years and then went to De La Salle Boys
Home, Kircubbin. When I was about fifteen years of age which was about

July 1966 I was sent to Kincora Boys Hostel, Upper Newtownards Road, Belfast.
I remember when I went there Mr Joe Mains was in charge. The only other
member of the staff there was a young man who came to work there for a short
time but got the sack. I can't remember this other person's name, I think
it was , he used to ride a motorcycle and came to the Hostel to
stay there while Joe Mains was out. You have told me about the allegations
of homosexual activity at the Hostel involving members of the staff
interfering with the boys. As far as I am concerned no one interfered with
me apart from one night I came in late. I remember I went to bed and I was
lying in my bed. I was just wearing my underpants. I remember Joe Mains
coming into my room. He asked me if I had got my wages and he told me to
come down stairs to his office.as he wanted to make up the books. I remember .
now thinking back that Mains put his hand down under the bedclothes. 1
pushed hin away and got up. He did not touch me but I knew he was a bit
gueer that way. I got up and went down to his office. He asked me for my

wages and I told him I had not been working 2ll week. He said I know you

SIGNATURE  of WITNESS: S8%] KINI2 e
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STATEMENT CONTINUATION  PAGE

sTATEMENT oF- [ EESNE  ~ CONTINUATION PAGENO: 2

haven't been working. He then told me to take my trousers down. He took

a big leather belt from the drawer in his office. I had my trousers and
underpants right down round my ankles and he made me bend down and hold onto
a chair. Joe Mains then hit me five or six times on the bare bottom with
the belt. I just pulled up my trousers and ran up the stairs fo my bed,

I was crying. I forgot to say that Mrs McCullough the cook was standing at
the office door when Joe Mains was beating me. The other IRt HIA 534 /R 4]
did not interfere with me, but I do remember that he was there in Joe Mains
office quite a lot. I stayed at Kincora for about nine months and left it

and went back to my parents about the beginning of 1967.

Sgd KIN 12

SIGNATURE of STATEMENT VAKER: Ssgd KINIZ

Form 38/36(al
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AGE OF. WITNESS (if over 21 enter “over 21"} Over 21

occurarion o wirness: NN
sooress. [

I declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and..| make it knowing that, if-it is tendered in .
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to. be false or do not. -
believe to be true. ’

Dated this 22nd day of June 19 82

: KIN 12
R.A. Flenley C/insp. _

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or received.

I made statements to the Police on I7th April [980

~ about the time | spent in Childrens Homes' in Northern Ireland

including the Kincora Boys Hostel. Apart from what | have

:‘already said there is nothing | can add to-those statements. |

was surpriséd when | heard of 'the allegations of prostitution and vice
ring at Kincora because. | know of nothin_&,r like that happening whilst

I was there. - I wasn't surprised about Joe MAINS be.-'ng- involved

for the reasons | have already given. - [ do not know of aﬁy ‘

important people such as politicians, civil servants, Police officers,
businessmen. or Justices of the Peace being involved in-any way

at all with the hostel, the staff or the boys. Apart from what

I have already said .l do not know of anyrother boys being

interfered with or having homosexual approaches made'towards_

them.

(signed)

SIGNATURE OF WITNESS:

OFFICIAL-SENSITIVE-PERS.ONAL'
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

FormsiBA3Es - annotati

occuration o wirness: ... ..o
W ——

| declare that this statement consisting of 1 pageg, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe 1o be true.

Dated this Lth day of March 1980

R J Parry D/Constable KIN15

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
staterment was recorded or received.

I was admitfed into Welfare since I was 10 years of age and I went to
Bawnmore Boys' Home and I went to Kincora Boys' Hostel when I was
fifteen years old. I stayed there just under a year when I joined the
Royal Ulster Rifles (Juniors). I have been asked about Kincora Hostel,
I remember that Mr Mains was in charge, that would be in 1964, I think
he was in charge all by himself. At no time did he make any indecent
advances or suggestions towards me, nor did I know of any of the boys

being interfered with either.
1

KIN15
SIGNATURE of WITNESS:

bn added by the HIA '”q@/FFICIAL-SENS|T|5|B-PER$QNAL_~
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STATEMENT OF:
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KIN17

Qver 21
AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217}

OCCUPATION OF WITNESS: -

| declare that this statement consisting of 7 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which 1 know to be faise or do not

believe to be true.

Dated this [4th day of June 18 g2
R.A. Flenfey C/linsp. KIN17
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I can add nothing more to the statement | made to the
Police on 8th April 1980 regarding the time | stayed at Kincora
boys hostel in 1366. | never saw or heard anything of homosexuality
involving the boys there or the staff. { do not know of any
politicians, civil servants,- Police officers, businessmen or Justices
of the Peace being in volved in any way with the hostel,r staff or boys. No
indecent suggestions or approaches were made to me during the time

! was at Kincora.

(signed] KIN17

SIGNATURE OF WITNESS: | i i e e e

3
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

FoBSNID@B - annotatid

OCCUPATION OF WITNESS: - .........................................................................
sworess: ... NN =000

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shail
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 12th day of MARCH 19 80

S G PREATER (Sgd.) (Sed.)

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
staterment was recorded or received.

In about September 1967 I went to Kincora Boys' Hostel on the Upper
Newtownzards Road. I wag a full time resident for approximately two
or three months., The man in charge was called Mr Mains and another

all thin blcke, who was middle aged was also about the vremises but

ct

I can't remember if he worked there or noi. During my stay I was never
approached by any member of staff to do any indecent or homosexuszl act.
None of the other boys approached me either. I can't recall hearing

any talk about any acts of indecency going on.

h.added by the HIA '”q'ﬂD’FFICIAL-SENS|T|§%-PERLSONAL |
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STATEMENT OF: —_

Over 2
AGE OF WITNESS (if over 21 enter "gver 21*):

QCCUPATION OF WITNESS:

ADDRESS:

I declare that this statement consisting of !

Pages, each signed by me is trye 1o
the best of my knowledge. and belief and | make

it knowing that, if it js tendered in
of any person, | shali be liable to
which | know to be false or do not

Dated this 29th day of June 19 82

R.A. Flentey C/Insp._ KIN24

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or recerved.

| made a statement to the Royal Ulster Constabulary on

12th March 1980 regarding the time | spent in the Kincora Boys Hoste/

in 1967, ! know of nothing else | can add to that statement.

I do not know of an Y prominent or important members of society

such as politicians, civif servants, Justices of the Peace, businessmen

or Police officers being connected or in volved in any way at alf

with the hostel, the staff or the boys, I do not know of any of the

boys from the hoste/ being in Vo}’ved in prostitution or a vice ring,
I was surprised when | heard such allegations becduse to the best of

my knowledge nothing like that was happening whilst I was at

Kincora,

S/IGNATURE OF WITNESS:

, 63
added by he HIA Inqiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL .
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Forrn 38/36

(PrafpgNI Ddcs;q:anﬁotatom-aqded byit;le HIA Ian?FFICIA.L_SENSITIi/EEJPE

STATEMENT OF: KIN 179

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 21"] "OVER 21 YRSY

OCCUPATION OF WITNESS: UNEMPLOYED

I declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any person, I shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this 19th day of April 19 80. .
Sgd N McLaughlin D/Constable m
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

When I was about fifteen years of age because of trouble at home I was put
into Welfare Care and was sent to Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards
Road, Belfast. I remember that Joe Mains was in charge of the Hostel when

I went in. The first time I went to the Hostel was about October 1966 and I
stayed there then for about twe months. As far as Joe Mains was concerned

I found him a very decent man and he did not interfere with me in any-way

in an indecent manrer. When I was in Kincora I was not working and I used to
do odd jobs about the Hostel for Joe ﬁains. He used to give me meney for

doing these jobs and looked after me well. 1 did hear other boys at the

" Hostel say that Joe Mains was a queer but I had no reason to agree with tais.

I cen't remember the nemes of any other boys who were at the Hostel during
my time nor can I recall any particular incident referred to by the boys.
The only incident that I-canm recal}l of anything indecent was 1 remember one
gday I was in the bathroom running a bath when a fellow who I think was a
student working at the Hostel when Joe Mains was on leave., 1 remember this
fellow whno was aged about twenty years with dark hair. When I was 1in the
bathroom that day running the bath this studert fellow walked in. He was

completely naked and started to masturbate himself, He asked me to come into

SIGNATURE of WITNESS: .R84. KlN 179 ..................................

RSONAL

I L.
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

For

al .
S -‘annotati

STATEMENT OF: m CONTINUATION PAGE NO: 2

one of the bedrooms and masturbate him. I told him that I was goiﬁg to report
him to Mr Mains. He then left the bathroom. . About fifteen minutes later I
met him in the Hostel and he apologised to me for what he had done and said
he did not know why he did it. I did not tell Joe Mains about this, in fact
1 have never told anyone about this before. I also remember a woman who used
to call at Kincora Hostel, she was a Social Worker and used to call to see

me about once é fortnight. I don't know her name but I used to see her and
this student fellow I have already mentioned in the Spanish Rooms together
regularly. This Social Worker on about three occasions talked to me about
sex. She used to ask me if I had ever been to bed with a girl and if I was
still a virgin. I didn't know what to say to her as I was embarrassed. This
was about all I can think of. I left Kincora about Christmas time 1566 and
went back home to live. I was back in Kincora for two short periods only a
day or twerach time shortly after that but I cannot remember anything

happening on those occasions.

FHKIN 179




. o ‘ Oﬁ!ﬁréfﬂ—géﬂSWI'\?fapFDin\mL_ ' :
I)(.)ID-25-(169pg) Sugsex Police Sta KI N -40628

Qver 21

- STATEMENT OF.

I ! AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 217}
" " OCCUPATION OF WITNESS: Unemployed
l ADDRESS:
o : | declare that this statement consisting of - 1 ‘pages, each signed by me is true o
':'tMPLETED the best of my knowledge. and belief and | make. it knowing that, if it is tendered in.
N THE evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
\TEMENT HAS _
s mrr.l.-w prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
r " believe to be true. _ : .
- Dated this 22nd  day of June. 19 . 82
R.A. Flenley C/lnsp. KIN 179
SIGNATURE OF MEMBER by whom . SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made. a statement to the: Police-on 19th April 1380 about’
the time | stayed in Kincora Boys. Hostel-, Belfast, in 1966. “There
is nothmg more | know of which | can add to that statement. '

was never mterfered with while | was there and | don 't know of

any boys who were sexually assaulted.. When | saw and heard. of

the allegations of prostitution and a vice ring at Kincora | just

cou!dn ’t believe it. ﬁothing' like that- went on while | was at the
hoste!. ~ I'don ’t know of any important people such as pohtlc:ans
ciVi!-seNa_nts_, Justrces of the Peace or businessmen being connected

"in any way at all with Kincora, the staff or boys.

SIGNATURE OF WITNESS: ..o s [ S o

rm 38/36 - | : R 24
ﬁié}{ll Docs:annot tion‘ ! -‘ S o ‘ '

_added by the HIA Inquiry OFFI CIA'L—S_ENS' ITIVE-PERSONAL




OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

OCD-18-(248pg) KincoraPhase | Part I1l EXHIBITSA - Box 15

.87

146
PSNI Docs - annotation added by the HIA Inqu@FFIC IAL_SENSITIVE_PERSONAL



OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL
Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N'1 01 68

g S

STATEMENT OF  WiTNESS

-
STATEMENT OF: . I . .. ...................oooo oo s e e e
AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 21"]: 2.8YEAPSCWB_

occurarion or wiwess: ... || R
ADDHESSi_ ...................................................

| declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true
TC BE COMPLETED to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
o \:HEN THE tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
BE:NEME”T HAS be iiable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
N WRITTEN \
false or do not believe to be true.

Dated this 23rd day of February 19 30.
Sgd. John Middlemiss D/S Sgd.

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or recefved. :

I was placed by the Social Services in Kincora Boys Hostel, Upper
Hewtownards Road, just after leaving school at Easter 1967. 1In all I lived
in the Hostel about eleven months. When I went to the Hostel, Mr Mains was
the person in charge and a man called who helped out in the
house. There was also a woman there the ccok, I think her name was
I cannot remember who else worked there. I was there for about six months
or something when I realised there was something wrong as far as Mr Mains
was concerned. Very often when boys were washing, he would come into the
washroom and put his arms round our chests and hold us tightly to him. Also
sometimes as boys walked passed him in the home he would 'touch them up'.
That is to say would touch their behinds with his hand. He did this to me
personally on several occasions. This was what made me think he was 'gqueer'.
de may well have said something as he did this but I can't remember now.

One incident sticks in my fnind, it happened one night when I was getting
washed. I was in the washroom and wasstripped to the waist. Mr Mains came
in. I was the only boy in the washroom at that time. Mr Mains came up to
me and said, "Do I not get a kiss then?" I didn't answer him. He then put
his arm round me and rubbed his hand up and down on my side fromnmy armpit

to my waist. He then slid his hand down inside ny trousers and 1 pulled his

hand away and told him to YFuck off", He then walked out of the washrcom.
siGnaTURE of wiTness: SSed) R . ...

Form 38/36 Signature witnessed by: John Middlemiss D/S

2%
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STATEMENT  CONTINUATION PAGE

0169

The next few days lir Meins told me to go to bed at 7 pm and

floors and work in the garden. This was because I wouldn't

was during July we were tzken to Porirush for a summer camp

into the tents. Later that evening I helped}<”“66 cl

-

and things. I can't remember whether I was told to clear up

matter to a Mr Ress of the Social Services. In his office 1

happensd I left the hostel and returned home to live.

Signature witnessed by: John Middlemiss D/S

Form 38/361al

3R
PSNI Docs - annotation added by the HIA InquiO FFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

STATEMENT OF: CONTINUATION PAGE NO: 2

iy —-—

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: .(S.S.C.i.e..)..

made me scrub

have ncthing

to do with him andéd had argued and swore at him. Puring that summer, it

for two weeks.

On the Sunday two men came to visit Mr Mains, they were a and
. Mr Mains sent all the boys to their tents although it wasn't
late and was still light. Mains and the other men sat outside the tents
pouring whiskey into their cups of tea. I could see this quite clearly

as I stood outiside my tent. When Mains saw us watching he told us to get

ear up the cups

or whether

I just helped|<HQG6 . It was after these incidents that I eventually
went with_ another Hostel boy into Belfast and reported the

made a statepent

I having been shown a thotocopy of this statement which'I identify it as
being in my writing and the one I made at that time. The statement is
cated 8th September 1967. Although I do not remember exactly when I made
the statement I can only assume it was on that date. I produce this photo-
copy statement as Exhibit CG 1, When I returned with [RONRte the
Hostel Mr Mains asked us where we had been. He started shouting at.us and
told me to bend over a table in his office. I refused, at this time he had
a length of wooden rod in his hand and he intended to hit me. I told hkim
he wouldn't be hitting me because I had reported him to the Welfare and they
were coming up to see him, When I told him this his nerves went and he
started giving“ and I cigarettes. His hands were shaking. He
asked me what I hﬁd said to the Welfare and I said, "I've fold them every-
thing". This fiightened him and he didn't say anything else. 1 am nearly
sure that he also gave _ and me money as well while we were in
his office. I remember that two people from the Welfare came to the Hostel

and saw Mains but I don't know what happened. About a month after all this

169
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STATEMENT OF: _

AGE OF WITNESS (if over 21 emer "over 217}

OCCUPATION OF WITNESS: _
ADDRESS: ___

| declare that this statement consisting.of ©One  pages, each 5|gned by me is true to
y COMPLETED. the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it.is tendered in
?f:.;:fms evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
a££~ WRITTEN prosecution if 1 have wilfully stated in it anything which-l know to be false or ek_) not
_ believe to be true. ‘

O ver 21

Dated this ~ 8th. day of June 19 82

R.A. Fleriley Cllnsp. -
SIGNATURE OF MEMBER by whom 'SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made a statement to the R‘.lU.C. in 1980 about my stay
at. the Kincora Boys Hostel in 1367, I have nothmg more to add to that
‘ statement. ! was not surprised to hear the aHegat:ons against MAINS
because-t thou.‘:ght he was a fruit. | do hot know of -any prostitution

or vice ring: in volwng the staff or boys at Kincora. = | do not know of

..—.—_—c:”!-!-f—

any promment people being involved w:th the staff or boys e:ther
5 There was no talk’ among the boys while I was there of bemg sexually

mterfer'ed with erther in the hostel or: outs.-de ‘

i,
|

(signed)

SIGNATURE OF WITNESS: o+ oo S e I

‘Form38/36wr' . ' : R o 32
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TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/38
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. KIN14
STATEMENT OF:

M " i rry N';.H—I
AGE OF wiTNnESS [if over 21 enter ‘‘over 21"} ... U\"“Ral ..... -

CCCUPATION QF WITNESS: _

ADDRESS:

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at & preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 29th day of February 1980
(5GD) D/CONSTABLE R J PARRY KIN14
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS o

Staternent was recorded or received.

I was in the care of Belfast Welfare and had been in several homes
throughout Belfast. In September 1968 I went to Kincora Boys Hostel where

I stayed for one year until I reached the age of eighteen years and I then
left the hostel. I remember that Mr Mains was in charge and a

was his assistant. [NEIS became like a father to me
and I got on very well with him, he told me to be careful when I was having
a bath or in the shower or when I was changing of a man called and
also of the man in charge, Mr Mains, and if I was approached to speak to him.
, who I believed worked for the Welfare, visited Mr Mains at
weekends and stayed in the same room in Mr Mains' flat. Whenever I looked
into the room I noticed that there was only one double bed. The talk amongst
all the boys was that and Mains were homosexuals although nothing had

occurred to myself or any of the others as far as I know.

KIN14
SIGNATURE of WITNESS: ... NI ......................oocoooeeecarmeririnnen

16
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STATEMENT OF WITNESS

KIN 25
STATEMENT OF:
AGE OF wiTNess [(if over 21 enter “over 21”] '"OVER 21" DOB

TO BE COMPLETED I declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to the

WHEN THE ‘best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS at a preliminary enquiry or at the trial of any person, I shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN [ have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not believe to be true.
Dated this 15th day of April 1980,
Sgd D B Elliott D/Sergeant Sgdﬂ
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

As a result of family circumstances I was taken into care at the age of

10 years. I spent considerable time with foster parents in Bangor, Cb Down.

I can't recall where I was at the time but I can remember that I went into

the Kincora Hostel at Newtownards Road, Belfast. This was only for a few
days as an introduction to the other boys as it was arranged for me to go

on the summer camp at Portrush. I was about sixteen - eighteen years of age
at the time. I spent a few days in the Hostel before going on to the Camip .

I recall that Mr Mains and Mr Semple were in charge of the Hostel. 1 remember
very little about these men but certainly they never interfered with me.

When we went to the camp at Fortrush there were a few other boys there zil
from the Hostel. We each had separate beds and nothing happened to suggest
that there was any sexual interference among the staff and the boys. Some

of the boys did suggest that Mr Semple was a bit gueer and he certainly gave
that impression in that he was a little effeminate. During the camp Mr Mains
would generally leave in the van we had with us in the evenings. Occasionally
Mr Mains and Mr Semple went off in the evening together. At the end of the
two week camp we returned to Kincora where I only stayed for 2 couple of

days before returning to my foster parents. I can cnly recall the name of

one boy in the Hostel during my stay. He was c:.alled-

e KIN 25
sionature of wiTvess: 550 JNUNIVASI oo

Form 3B/36 .
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.the best of my knowiedge. and belief and i make

Dated this 23rd  day of June 19

STATEMENT OF: - m

KHN-4063—
'\ '

Over 21
AGE OF WITNESS {if over 21 enter “over 21"):

OCCUPATION OF WITNESS: _

| declare that this statement consisting of 1

pages, each signed by me is true to
it knowing that, if it is tendered in

evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable- to

prosecution if | have wilfull
believe to be true.

82

R.A. Flenley C/Insp. M

Y stated-in it anything which | know to be false or do not

SIGNATURE OF MEMBER by whom - SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or received.

I made a statement to the Royal Ulster Constabulcry

on I5th April 1980 regarding the time | spent. in the Kincora Boys
Hostel, Belfast.

statement, I do not know of any important people such as

. poht:c;ans civil servants, Justices of the Peace busmessmen or

Police officers bemg in volved in any way at all with the hostel,

staff or the boys. | do not know of any boys being involved
in prostltut.'on or a vice ring at chor‘a

Kincora | fmd the allegations made on telews:on and in the press

difficult to behe ve,

kind was happemng whilst | was there

P <IN 25 8

SIGNATURE OF WITNESS.:

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

I know of nothing else which | can add to that

the
With my experrence of

To the best of my knowledge nothmg of that
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@ STATEMENT OF  WITNESS ~

STATEMENT OF: ............................. U

AGE OF wiTNEsS [if over 21 enter “over 217): EQYRS—
CCCUPATION GF WITNESS: ... —

I declare that this statement consisting of 1 pagex, each signed by me is true

TO BE COMPLETED to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, -if it is
WHEN THE tendered in eviden irmi i i i
STATEN I A dence at a preliminary enquiry or at the trial of any person; || shall

BEEN WRITTEN be liable to prosecqtion if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 19th day of March 19 80. :
(Sg¢), John Middlemiss D/Sérgeant KIN22 ]
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS '

statermnent was recorded or received.

I was a resident al Kincora Working Boys' Hostel, 236 Uppér Newtownards Road,
Belfast, for about six months during 1967. I do not renmember the dates
exactly. When I was there Joseph Mains was the person in charge and a thin
fellow, I think his name might have been Raymond, also worked there. They
were the only two men employed there whilst I was there. I have been asked
1f anyone made any indecent or homosexual advances to me while I lived in
the hostel and I can say they did not, nor do I remember any of the other

. boys being involved in any homosexual or indecent activity whilst I lived

there.

Form 38/36 Signature Witnessed by: John Middlemiss D/Sergeant
PSNI Docs - annotatigpn added by the HIA Inq@/FF|C|AL_SENS]T|VE_EERSONAL
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) AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217
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KIN22
STATEMENT OF:

0 vér_‘ 21

occuration of wirness: RN
sooress: I

I declare that this statement consisting of one Pages, each signed by me is true to
the best of 'my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial-of any person, | shall be llable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true. ‘

R.A. Flenley C/insp. | KIN22 -
- SIGNATURE OF MEMBER by whom . SIGNATURE OF‘\WITNESS

statement was recorded or received.

! made a state‘ment to the Royal Ulster-C:onstabuiary on
19tf_7\- March 1980 regardinig the.time | spent.in Kincora.. | have.
nothing to add to that statement. | was. not: interfered with myself
'and_.l do not know bf any other boys being involved in any
homosexuahty or: prost:tut:on ’ Théfe was never any talk.among the
boys on the sub;ect 1 do not know of any civil servants, 'Pdlice-
officers, businessmen or Iegai‘pe'ople .being in le;ed with the staff
or boys at the “hostel. - 1 do -rememb'e.r two fruits QUINN"an'd
‘who were frien;jslof MAINS visiting the hostel orie Ch‘rt:strr.ras‘but'f. S

never heard of anything improper happening as a result.

RN <IN22
tsigned) NS

SIGNATURE OF WITNESS: ... ... e e e,

OF_FICIAL_—SENSITIVE—PERSONAL-
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¥r, Mains and R

KIN-10994

drinking whiskey at the Summer Camp.

kr. ¥ains stated (an ex Kincora boy) brought a few cans of beer

with him the day he visited the Camp. There was no whiskey at all and

certaihly no excessive drinking.

Note: Mr. Mains appeared to be amused by this allegation. To my
knowledge ; very light drinker of intoxicateédy
(buthight be classified as a moderate drinker
end does drink whiskey). I have heard it suggested that
OWZEEE -orlier in his career with the Department may

have had a drink in the company of more junior officers.
Will take this opportunity to emphasise the undesirability

of this,
2, Mr. Mains did not sleep in camp one night.

Admitted ~ his night off!

1. He said to - 'Do I not get a kiss then'

liquor -~

was wearing his hair too long. This was en effort to shame
him into getting it cut by treating him like a girl.

4. He felt all over 's body and put his hand down his
underpants. '

He put his hand down 'a pants to check that hé had changed them.
will not change his underclothes and frequently keeps the clean

set in his locker,

5. |_ states that Mr. Kains came to hia bed and feeled round
his body. ‘

6. Thet Yr. Mains said whilst he (RI) was bething looked lovely in the
water, .

Mr. Mains laughed' at this and said he was unlikely to have seid this.
He supervised RI's bath because the boy would not bath unless
supervised and he washed his hair because it was long and tended to

become dirty.

Te Mr. ¥eins oalled him for work in his underpants.

Mr, Mains states mia a bad riser and he wakens him as soon as he

although he normally puts on a dressing gown he may have omitted to do so.

\ geta out of bed. He sleeps without pyjemes in the warmer weather and

PSNI Docs - annotation added by the HIA Inqu@FFlClAL-SENS |T|VE_PERSONAL
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Confédentinl. WELFARE "DEPT.,
: I 16 COLLEGE STREET.

(

From...Gity Velfure 0fficer, . Ref. ...cwo/22/m,
To........Towm Clerk, Date.. 20.9.67....
P& Kinooxe .

I vefor to 1tem 5 of my report
rogarding the sbove, NMr. Mains states
that some of the boys go to bed with
part or all of clothing under
their pylemas and is one of the
.wornt offenders, He was ascertalning,
therefore, that was dressed

rroperly for bed, _

City Welfere Offlcer.
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o

STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

For ®SSRBB6s - annotati

n added by the HIA Inaymy— £ | C |AL_SENS|T|\§QDERSONAL

OCCUPATION OF WITNESS: _

ADDRESS: _ ....................................................................

I declare that this statement consisting of ) pagex each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall

be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this .20th day of March 19 80
(Sgd) W J A Girvan D/Constable \PX]
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

When I was about 10 - 11 years old my family split up and my mother left
and went to England. I was living at _Road, Belfast. I was
immediately taken into care and put. into Kincora Boys' Home on the

Upver Newtownards Road. I only spent a couple of weeks there. The names
of the staff I can't remember. During my time there I didn't witness any
acts of indecency nor were any acts of indecency carried out on me. Cne
night I was watching TV and one of the persons in chargze told me to go to
bed. He didn't follow me to the bedroom. Because of the length of time
and my age then I don't remember very much about Kincora. I can't even

remember the names of the other boys that were there at that time,

¥t

R
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38/36
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OCD{25-(169pg) Sussex Police Sta -

Dated this 7th day of

KIN23
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS (it over 21 enter “over 21"); ‘-_

OCCUPATION OF WITNESS:

ADDRESS:

believe to be. trye.

R.A. Flentey C/Insp. K

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or received.

| made a statement to the Royal Uister Constabulary on

20th March 1980 regarding the time | spent in Kincora in 1966.

I was only about 10-1 years old at the time and only spent about four

weeks at the hostel. When | Saw on television in 1982 the allegations

of boys being used for maje prostitution | was very surprised,

While | was at the hostel | never saw or heard anything like that

atall. | do not know 7of any businessmen, Justices of the Peace,

civil servants or Police officers being in Qolved with Kincora,
the people working there or the boys. If | did know I would say
so.

(signed) KINZ3

SIGNATURE OF WITNESS:

| o
| | 62
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STATEMENT OF WITNESS

'O BE COMPLETED
WHEN THE

TATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/36

KIN 26
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 21"] DOB-
OCCUPATION OF WITNESS: ___

[ declare that this statement consisting of 1 page¥, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any persen, I shall be liable to prosecution if

[ have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this 16th day of April 19 80

D B Elliott, D/Sergeant. (Sgd)

SIGNATURE of MEMBER by whom
statement was recorded or received.

SIGNATURE of WITNESS

When I was about ten years of age I was fostered to a home in Larme. There
nad been problems with my parents. Sometime during 1967 I was taken to the
Kincora Hostel at Upper Newtownards Road, Belfast, as I was considered too
old for the other home. I went to Kincora after July 19'6? after my brother
had left. During my stay at the hostel there were two men in charge,
Mr Joe Maihs and Raymond Semple. Two women assisted as domestics. My
recollections of my stay at Kincora are rather vague though I never felt very
happy there. I didn't like the atmosphere. Mr Mains was very over-bearing
with the staff and boys. Mr Semple told me that Mr Mains was a queer and I
felt certain that he was. Mr Semple also gave meé the impression that he was

a cueer and he was a Very effeminate type. I can only recall the names of
two of the other boys at the hostel. Thnere was one called KIN 14

and a lad called [ - I soev that KIN 14 was very friendly with

Mr Semple and quite regularly stopped at his home for weekends. I also
recall mele friends of Mr Malns coming to his flat. This happened quite
regularly. Mr Mains on his evenings off would return with male friends and
would often have a lot of drink taken. During my stay at Kincora, lasting
nine months to a year no one made any type of homosexual advance to me. I

do believe that Mr Mains made a pass at KIN 14 and he told

Mr Semple about it.

SIGNATURE of WITNESS: ... KIN 26 .......................................
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KIN-40630 -

Over 21

AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21°);

OCCUPATION OF WITNESS:

ADDRESS:

| declare that this statement consisting of 7 pages, each signed by me’is true to
the best of my Knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial . of any person, | shall be liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
belleve to be true.

Dated this 23rd day of June - 19 82
R.A. Flenley C/insp. ) m
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received,

I made a statement to the Royal Ulster Con‘stabulary
on [éth April 1980 about the time | spent ir Kincora Boys Hostel
in 1967, ! can add nothing to that sta.temen t'except.to say that
I had the- imbression that MAINS male friends were in some wdy
connectéd with'fhe- Welfare Departmént { don't know of anyth.-ng
improper- takmg place between those male friends and any of the
| boys., I don't know of any polmc:ans c:wl servants, Police:
officers, Just:ces of the Peace or busmessmen being in volved with -
.any of the boys, the staff or the: hostel ! don't know of any

‘boys bemg involved in prost:tutlon or of a- vice ring. operatmg

from Ki m cora

(signed) IN 6

SIGNATURE OF WITNESS:

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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From

% 47
16 COLLEGE STREET

City Welfare Offiocer Rer,. HOM/2

To.... T O¥0 Solicitor Date ..22th Auvgust, 1571

re Staff

I enclose a file containing a letter received by me on 23rd
August, 1971, written by _ who resided in Kincora from
29th April, 1968, to August, 1971. It was during this period that the

alleged 1ncldents would have taken place and the boy states that he
wrote the letter two years ago.

¥r. Johnston the Deputy Town Clerk, together with Mr. McCeffrey,
Assistant Children's Officer and I 1nterv'1ewed the boy on 23rd August.
He did not appear to be a convincing witness but he reaffirmed all the
statements made in the letter,

On 24th August Mr, McCaffrey and I interviewed who was
stated in the letter as having e rienced the seme approaches from the
member of staff in question, ﬁw&s a resident in Kincore from 1st
July 1968 to 12th July 1971, He related thet he had been asked by the.
member of staff to rub his back and then invited to stey the night in
his bedroom, He refused end returned to his own room.

No other investigations have been carried ocut regarding the rest
of the statements mede, but it is thought that there are sufficient
grounds to have the matter considered es one which should be referred to
the Pol_ice in view of the ellegations which were made against the same
officer in September 1967, A copy of the results of the depe.rtmental
enquiry into these allegatlons ere contained in the file,

The officer concerned is not due back from leave until 29th August,

I am going on leave from 28th August but Mr, McCeffrey will give
any further details which may be required,

N

et

City Welfare Officer,

HM/TH.
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STATEMENT OF  WITNESS

STATEMENT OF: _

I declare that this statement consisting of 3 pages, each signed by me is true
TO BE COMPLETED to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
o WHEN THE tendered in evidence at a preiiminary enquiry or at the triai of any person, | shall
BE’fTEME”T HAS be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know tc be
EN WRITTEN ;
false or do not believe 10 be true.

Dated this 25th day of February 19 80
(5gd). John Middiemiss, L/S sed) . TGN
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

starernent was recorded or received.

I was resident in Kincora Boys Hostel, Upper Newtownards Road, Belfast

from 1968 until 1971. I was placed there under a Care Order by the now
Department of Health and Social Services. When I went to the hostel,
Joseph Mains was the person in charge and Raymond Semple was his deputy.

I have been shown today a letter, exhibit No GC/24 (part of GC/1) the
letter is dated 12.8.71 and is in my h&ndwritiné. I have also been shown
a second letter, exhibit GC/19 (part of GC/3), which is virtually a carbon
of the letter dated 12.8.71, and is again in my handwriting. The first
letter I handed in for Mrs Robinson who was my social worker at that time
who worked in College Street. I cannot remember the date I wrote this
letter but the envelope is marked 12.8.71. The second letter I addressed
to Mr Moore, a2gain of College Street. 1 canrot remember exactly but I
think he was the head of that branch of the Social Services. I have read
both these letters today and the details in them are true. I wrote these
letters just before my 18th birthday when I was due to leave the hostel.
They were written because I felt that during the time I was there I had been
treated with contempt by Joe Mains. The incident I describe in the letters

relating to Joe Mains asking me to rub his back and to sleep in his bed

SIGNATURE of WITNESS:

Form 38/38 Signature witnessed by John Middlemiss, D/S

.20
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STATEMENT  CCNTINUATION  PAGE

siarevent o R o vuarion pace NO: 2

happened after I had beer in the hostel for about a year. I did not report

the incident until I was almost due to leave the hostel because I thought

I would get in trouble if I made a complaint and still ilived in Xincora.

The incident happened at about 12.30 am to 1 am. I cannot remember now

but Joe Mains must have asked me to rub his back earlier during the day.

I think he said he had some muscular trouble. When I went %o his flat

the door was unlocked and I went in efter knocking and Joe Mains coming to
the door and inviting me in. This happened after the other boys had gone
to bed. Mr Mains stripped to the waist and lay on his bed. I think he

had kept his trousers on. He gave sonme ointment and told me to rub the
lower part of his back. This I did. Whilst I was doing this he kerpt
making grunting noises. He spoke to me while I was rubbing his back about
an experience i had with, the boy I shared a room with. As
wWill be seen in my letter I had complained aboutto Mr Mains.

Mr Mains tried to make out I had made the approach to [REASI ot

him to me. I denied this and he dropped the conversation. I rubbed his
back for a considerable time and then he said to me that it was too late for
me to go upstairs to bed and that it would be safer if I slept downstairs
with him. He also said that he would set the alarm clock so that the
cleaner would not see me in his bed when she arrived the following morning.
1l also remember that he telephoned the GPO for an alarm call, the phone was
beside his beds I got into Mains bed, but I kept my jeans om, I can't‘rsmmbe
why but I suppose I must have been a bit nervous. Joe Mains got into bed
nextto me I think he kept his pants on. I lay and faced the wall, Joe Mains
laid up close against my back and put his erm around my shoulders. I think
it was then that he pushed up against me and started saying "Cn to it -

Cn to it". I don't think his penis touched me but I remember that he had an
erection. As far as I am aware, he never tried to undo or remove my jeans.
7 I also remember that during this incident, Joe Mains kissed me on the lips.
It was 2 'French kiss', that is he put his tongue into my mouth. I remember

this distinctly because I remember feeling the bristles on his chin scraping

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: (Sgd)m ..............................

Signature witnessed by John Middlemiss, L/S

Sorm 38/36(a]
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 Kl N '1 O 1 72

STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

Form 38/361al

statenent of: RN  o\TINUATION PAGENO: 3

L

against my face. I can't remember whether the kissing occurred hefore I
turned to face the wall or whether Mzins turned me arcund to face him. In
the letters I have been shown I said that I ran upstairs to my own room

but in fact I slept in Joe Mains bed all nighi, returning tc my own rcom
just before the cleaner arrived at about 7.20 am. Cther than what I have
described nothing else happened to me that night. I can only assume that

I stated in my letter that I had gone back to my own room because 1 was tco
embarrassed about the whole incident. Other than this incident Joe Mains
made no other advances towards me, in fact he never mentioned the incident
again. When Joseph Mains asked me to rub his back I had reservations abouf
doing it, but the 5/- that he offered, tempted me. It was a lot of money
to me at that time. Having written the letters I marked the cne to

Mrs Robinson '"To be handed in at Central Police Station'". I intended that

this letter should reach the Police. I did not take the letter to the police

because I thought my Social Worker would. This whole incident left quite

an impression on me at that time, but I was at an impressionable age and was

very annoyed, which was why I wrote the letters. As nothing happened after
this cne incident I did not ask my Social Worker to arrange for me to be
moved to a different hostel, im fact after the incident I got on alright
with Mr Mains and I tried to forget the whole thing. The letter I wrote to
(GC/18 part of GC/3) I must have been om an ego-trip. I don't

know why I wrote it.

Signature witnessed by John Middlemiss, D/S.

i1
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Report by DCI Caskey — OCD 10, KincoraBox 18 KI N'1 0026
Continuation Page : ; Page No..gg..
Part III 148. mwrote two letters concerning this incident, he

Exhibit No GC/24
Part of GC/21
Pages 32 - 37

Exhibit No GC/19
Part of GC/3
Pages 82 - 86

Part IT
Pages 42 - 43

Page 43A

Part IV (A)

Form 51/2

does not remember the dates, but one of the letters {Exhibit GC/24
part of GC/1) is dated 12 August 1971, and was also the subject of

investigation by Mr Mason in 1971,

149. Both the letters are almost identical and cover the

incident described above. The first, GC/24, was to his Social Worker,
Mrs Robinson, who at the time, worked in College Street. This
letterm warked 'To be handed in at Central Police Station'.
The second letter was addressed to a Mr Moore, who also worked with

the Social Services in College Street at that time.

150. Police enquiries have failed to locate the present

whereabouts of Mr Moore. However Mrs Margaret Robinson has been
interviewed and remembers the letter whichm had sent to her.
She states that she passed the letter to her superiors for
investigation but cannot remember to whom this was. She showed the
letter to Miss Eddis NICHOLL, her Senior Social Worker, who discussed
the matter with a senior member of staff based at 16 College Street.

Miss Nicholl cannot remember the name of the senior member of staff

" she told.

151, Vhen interviewingmon 25 February 1980, Detective

Sergeant Middlemiss found him to be somewhat 'strange' individual

who in the opinion of the police would make a very poor prosecution
witness should he be required to give evidence. He is a malleable
individual and under pressure would undoubtedly change his story

to suit his audience.

152. The allegation made bymas far as can be ascertained
was not notified to the police at the time but was investigated
by Mr Mason and his colleagues. Mains, when interviewed concerning

this incident denied anything happening.

153. mhas a conviction for theft and forgery at Belfast
in 1968.

PSNI Docs - annotation added by the HIA Inquiry OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

26



OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

OCD-22-(588pg) Kincora Phase Il Part 2 - Statements - Box 18 KI N'2 02 34

STATEMENT OF WITNESS

— - - e - A [,

o

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain)

PSNI Docs - annotation added
by the HIA Inquiry

STATEMENT OF: EDMURD GERARD MOLONEY

AGE OF WITNESS {if over 21 anter “over 217 _ OVER .21

OCCUPATION OF WITNESS: JOURNALIST

ADDRESS: 2ND FLOOR, FANUM HOUSE, GT VICTORIA STREET, BELFAST.

| declare that this statement consistingof 6 _ pages, each signed by me is true to

the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the triat of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this 19th day of February 19 82
(5gd) G Caskey, D/Supt. {Sgd) E G Moloney
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WIFNESS

statement was recorded or received.

I am a journalist employed by the Irish Times, my cffice is at Fanum
House, Great Victoria Street, Belfast. Just before the trial of Mains,
Semple and McGrath in the Kincora affair in December 1981, I conducted
some research for a background article which was published the day after
the trial, together with a piece from David McKitterick. As a result

of that research and as a result of a conversation held shortly thereafter
with a particular source, I came to the conclusion that the affair merited
further investigation. I then spoke to my colleague, Andrew Pollak to
ask him if he would be interested in working with me on this. HKe agreed
and I then contacted my News Editor, Mr Conor 0'Clery, explained the
position to him and asked for two or three weeks off normal work and fer

a relief replacement from Dublin, to allow the two of us to do the enquiry.
He agreed and we started properly around Christmas. As a result of our
research which was carried out in some cases individually and in others
together, we published three articles in the Irish Times dated 12th, 13th
and 14th January 1982. Regarding the article on January 12th, re the
alleged 1976 prostitution ring, we were initially put on to the story by

a social worker source. This source had come across the story by hearsay .
from a second more senior social worker socurce who had been involved*in the
case. Andrew went to see the secomisource who revealed to him, and broadly
confirmed the story. This source also named a source in the RUC who I will
call RUC Source 'A', who he said had further knowledge of the affair. I
then went to see RUC Source 'B' who also had some knowledge of the affair
and as a result of that conversation, discovered the name of the boy to

be R23 and the fact that his uncle, KIN 183 was the close

relative that we had been told was the prime mover in the business and who

1

(Sgd) E G Moloney

SIGNATURE OF WITNES S .. e e, R [P /
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

Form 38/36 [al
{Plain}

STATEMENT OF: ___EDMUND GERARD MOLONEY CONTINUATION PAGENO: __ 2~

had been imprisoned for homosexual offences against his nephew. Andrew

and I went to see RUC Source 'A', and as a result of several conversations

we felt that the story merited publication in the Irish Times. We also went
to seewho lives in the _ and spent an hour with him.
One of his first remarks to us was that it was thanks to his case that the
Kincora business was e*poaed. We then questioned him very closely about what
we had been told about his involvement in the affair. He denied that he was
involved in any homosexual prostitution ring but then went on to confirm
several times that he had, at the time, threatened to bring a lot of important
people down with him and that he could have written a book about the affair.
RUC Source 'B' had earlier told us that preliminary investigation of the
case had led the RUC to request via a senior officer, for extra detectives

to be put on the case to fully investigate aspects which had emerged. These
included the suspected involvement of British officials seconded to the
Northern Ireland Office, of which two were suspected, at least one member of
the RUC, Justices of the Peace and business men in a homosexual prostitution
ring invelving boys in care at Kincora and other homes. The suspicion at the
time was that at least seven men were involved. We were alsc told that the
identity of some of the men had been known to the police. Some had been
identified by and others had been traced by car registration
numbers. These were of cars seen outside hotels where it was suspected that
boys were taken for the purpose of homosexual activity. We asked for the
names of these people and for the name of the senior policeman through- whom
the request for extra detectives had been transmitted. These were refused to
us in the former case because these were suspicions only at the time and in
the latter case because this was an internal police matter. Subsequently
through other sources in the RUC we discovered that the senior officer was infact
Chief Inspector Carlisle who we understand is now retired. We did not speak

to Chief Imspector Carlisle. We understood that the request for extra Detectives
was turned down although our source declined to tell us who might ultimately
have had the final say on this matter. I do not intend to name any of the
sources in relation to .the January 12th story other than those we have named
in the articles or whose names are a matter of public record. In relation to
RUC sources 'A' and ;B' it should be noted that the approaches came enti}ely
from us and it was our feeling that these sources had only spoken to us
because they had a deep concern that there might be outstanding aspects to

the Kincora affair which merited further investigation. We were also led

to believe thatwas in Kincora and another home in the Belfast
area., Regarding the article published in the Irish Times on 13 January 1982,

again we cannot name individual scurces other than those named ms such except

2

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: (8gd) E G Moloney
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STATEMENT CONTINUATION PAGE

-

STATEMENT OF: __EDMUND GERARD MOLONEY CONTINUATION PAGENO: __ 3

to say that they were either in the social work field or closely related.
We have consulted our sources since the start of our investigation, and -
they re-confirmed that the information supplied to us and reported in

13th January article had already been communicated to the police during
1980. We contacted a social worker Source 'A' who we understand had net
talked to the police before and we suggested that she should contact
Superintendent Caskey. She was agreeable to this. The bulk of the article
concerns the case of a former Kincora inmate Richard Kerr and the headline
refers to the death of Stephen Waring. With regard to the reference to two
other homes being unsuitable for Richard Kerr following his release from
Borstal, we were told that one was the Westwinds Hostel and the second was

an un-named home in the Craigavon area. The article on January 14th was

entirely about the case of_~uho was interviewed twice by us -
once in his_ bedsitter and again in the Irish Times office.

The second interview was tape-recorded and he gave us a photocopy of a
letter which he said he had written in 1971 to send to the Press and which
was similar to letters he said he had sent to the Welfare Authorities and

to the police. On further enquiry we discovered that he had not personally
sent the letter to the RUC Tbut had handed it to someone else to post for
him, Neither had he sent the letter to the Press. If required, and in the
knowledge that_ had no objection to us keeping and playing

the tape to others, we would make this available to the police if necessary.
Regarding the article in the Irish Times of the 4th February 1982, the
information came from a police source except biographical details of

Mr Whiteside. The information re dispute between RUC officers concerned, the
case of Sergeant Jimmy Cullen, Donegall Pass RUC who, in 1973 as a result of
& drugs arrest involving a Kincora boy, developed suspicions about affairs

at the home. We were told that he submitted a preliminary report, which made
its way to Assistant Chief Constable Billy Meharg. We were told that the

two officer's versions of events agreed up to that point, and that

Sergeant Cullen was instructed to investigate the matter further and submit
a second report. Here the versions differ. Sergeant Cullen apparently has
said that he submitted a second report to Mr Meharg but that Mr Meharg claims
to have no knowledge or record of this second report. However, we were told
that Sergeant Cullen "Has an ace up his sleeve" in the sense that he has a
copy of that second report. All other reports published by the Irish Times
were either a matter of public.record or were as the result of a Press
Conference and subsequent media interQieus given by the Reverend Ian Paisley.

During the course of our enquiries a social worker source who we shall call

Form 38/36 [a) (
{Plain) SIGNATURE OF STATEMENT MAKeR: (S8d) E G Molomey
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STATEMENT OF: _EDMUND GERARD MOLONEY CONTINUATION PAGENO: ___ %

social worker 'B' told us that a senior social worker, Gordon Higham,

who had been told about suspicions of irregularities at Kincora had,

upon taking the matter up with higher social services authorities, been
taken to the Department of Health and Social Services Headquarters,-Stormont.
and had been shown a file on Kincora. Afterwards he had remarked to a

close colleague of social worker 'B' that its content quote "would make your
hair stand on end". He is also alleged to have said that he should keep
away from Kincora because of the links with TARA for his own good. We
interviewed Gordon Higham during the course of our work and put this to him.
He denied it and said thét the only file that he had seen was that which

has since become known as the 'Harry Mason file'. Sometime after this

we were told by other sccial worker sources that a departmental (DHSS) file
on Kincora had been mutilated and sections removed. We were alsc told that
the Eastern Health Board file on had gone missing from Eastern
Health Board Headquarters. We were unable to check any of this. I am now
handing Detective Superintendent Caskey a three page document which I have
been asked to exhibit as EGM1. I have signed each page of fhe document.

I'm handing this document over for two principal reasons. The first reason
is that two sources have told me that Hubert Nesbitt was an associate of
William McGrath dating back to the 1940s and the 19565 and that at these
times he was suspected of being a homosexual. The second reason is his
relationship with senior policemen, including ACC Meharg. I would like to
make it clear that the remarks in relation to Bill Mooney have absclutely
nothing to do with this enguiry. The remarks re Blevins relate to a separate
document, three pages which I'm now handing to D/Superintendent Caskey
marked Exhibit EGM 2, with each page signed by me. I would like to make it
clear that the document EGM 1 is based on my memory of the conversation
with Hubert Nesbitt. I took notes at the time which are now I believe in
storage with my furniture and personal effects. I am now handing over a
document known as the Folio Document which I have exhibited as EGM3

(2 pages each signed). This document should be read in conjunction with all
other documents I am handing over. These are as follows:= Exhibit No EGM 4
(1 page), EGM5 (one page report by Jack Holland), Exhibit EGM6 (one page
report by David McKitterick in the Irish Times on 13.1.1977), Exhibit No EGM?7

(one page headed further conversation with Mrs X - 2.2.1982), Exhibit No EGM8 -

(letter from McGrath to Reverend Paisley (one page dated 1.5.1977),

Exhibit No EGM9 (5 pages headed material gleaned from talks with MrsX),
Exhibit No EGM10 (4 pages headed "Typed up notes of conversation with source
'X' on 30.1.1982"). The two documents Exhibit EGM2 and EGM3 were both given

o

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: .. (Sgd) E G Moloney =
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. to mé by a source known as Mrs 'X'. Relating to EGM3 first, there were

two theories in existence at the time this document made an appearance in
1976/77. The first was that it was an attempt by members of TARA organisation
to smear a number of individuals within the DUP and thereby divide them.

The second theory is that the document was some sort of intelligence report
written by William McGrath to someone in British Army Intelligence. There

is no evidence for either theory except that when it was produced to

Clifford Smyth prior to his expulsion/resignation_from the DUP Dr Paislef

is said to havé said that he got it from a Stormont Castle source. This

was current at the time and was repeated to me recently by one of those
involved in Clifford Smyth's resignation. Another theory thch was given to
me by Mrs 'X' was that it was written and anonymously circulated by what

she described as a political/paramilitary person on the Unionist side who in
1976 wanted to stop DUP plans for the 1977 Loyalist Strike. I could find

no evidence to support or deny this or any theory. Exhibit No EGM4 is my
typewritten note of a telephone conversation I had with a Church of Ireland
figure on or about 4 February 1982. It was this figure who introduced
Nesbitt in the conversation. Exhibit EGM5 is an article written by

Jack Holland, published in the Hibernia on & February 1977. It relates in
the main to the folio document Exhibit EGM3, You would need to consult

David McKitterick about the article published in the Irish Times on 13.1.1977
which is Exhibited EGM6. The source of the documents Exhibits EGM7 and

EGM10 were conversations with source Mrs X on 30.1.1982 and 2.2.1982. If we
teke Exhibit EGM7, the content is the result of telephone conversation with
Mrs X. It relates primarily to the conversation she had had the previous
night with a former member of the DUP. According to Mrs X this person had
left the DUP because of McGraths homosexual activities. The names mentioned
are Simpson Gibson, a poultry farmer in Newtownards. Thereferred to
is a originally from Ballymoney, County Antrim who was said

to have lived in a homosexual relationship with John McKeague. He was
charged and acquitted with McKeague for the 1969 explosion which precipitated -
the resignation of Captain Terence O'Neill. Mrs X first came acrossn
the Summer of 1969 when he was arrested for disorderly behaviour during
disturbances in the Shankill Road area. I have checked to the best of my
ability, the allegation that uas a former Kincora boy and found no
evidence to support it. The Gracey is I believe a Trevor Gracey who, if my
memory serves me correct, was either charged with the 1969 bombings or

some related incident. The Robinson is Peter Robinson MP. Exhibit No EGM8
is a letter from Willjam McGrath on behalf of TARA to Dr Paisley on or around

the eve of the 1977 Loyalist Strikey "The Exhibit EGM10 is based on notes of
L)
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. a conversation with Mrs X on 30.1.1982. The first page deals with how she
first became suspicious of John McKeague's sexual inclinations , McKeague's
relationship with Margaret Miskimmons and his relationship with
. As a result of her suspicions she investigated this and
discovered a link between John McKeague and William McGrath in the context

of some sort of racket involving young boys. In particular, she remembers
one young lad who she declined to name other than he was called -. I
understand that Andy Pollak . may be able to provide more information on this.
Her conversation also cutlined a link between a man called Alan Campbell who
was incorrectly described as a Minister in the Free Presbyterian Church,

but’ is a leading figure in the DUP, In particular she related one incident
which suggested that Campbell had been cleared of a charge of interfering

or abducting two young boys in care because Margaret Miskimmons, a mutual
friend of Campbell and John McKeagne had provided a false alibi in Court.

In the context of talking about the transfer from Belfast to Magherafelt of
the Reverend William McCrea, a Minister in the Free Presbyterian Church, my
source told me of the reasons for a split within the Free Presbyterian Church
in Dungannon. The story was told to her by the present Minister of the
Dungannon Free Presbyterian Church which had severed its connections with

the parent Church. It apparently had something to do with a homosexual
killing involving two members of the Church. My source also told me the story
of a young boy who she called -from the Ormeau Road area who had helped
her with election work. They became friends after the election and -,

who my source declined to fully name, had told her of strange political
meetings hosted by John McKeague. Following one meeting at the Royal Avenue
Hotel attended by McKecague, Alan Campbell, other men and a number of youths,
at which homosexual advances were made, he had come to her in a distraught
state. Following the murder of Brian McDermott that year in 1973, -had
come to my source to say that he thought that the murdér might have had
something to do with the strange meetings, including the one at the Royal
Avenue Hotel. My source told me that she put- in touch with the police
who later told my source that -had given them very valuable information.
In other conversations with Mrs X and as a result of information, Andy Poll- ..
had come across,my source confirmed that amcong those who associated with
John McKeague and Alan Campbell in Margaret Miskimmons house during 1969/70
were Harry McIlroy and Ronnie Whiteside. McIlroy is chairman of UNICO Finance
(Merchant Bankers) Howard Street, Belfast, Exhibit No EGMY relating to source
Mrs X was compiled by Andrew Pollak.

Form 38/36 [a] S
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Question:

Answer:

Question:

Answer:

GQuestion:

Atsvwer:

Question:

Alswer.

Question:

Answer:

Question

Answer:
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h’hy Was -t .y
1t Lhat vou went to ITiy;
Lhincora?

When dig they dje?

1957 |

Was it an accident?

XNo it was Just natura) death
Whereabouts were you brought up
I
And in 1957 how old were you

Four or Five

h’hat aa e t u t)en vwho d1d wp 1ve wj t“
PPened ¥ 1
s o] up to 1 » 1 ul
-

who lookeg after you
That's Pretty Unnecessary

1’\0, it 5 backg: ound he ense h W ay he W
in t S t at e h t O =
e o] n th

detaj
tails of -the case in ordar + Lo
S0 chiesck it out.,
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attheano a“‘)\'g ved

it 1 = a M % eaa
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=t ion: Tou can't remember the nome

ol thnt Wellnve ulfiicer,
Answer: ’ No
7 Questions But it was the old Belfast Wrlfare Autharity.
I 0 .
: S0 how old were you when you were sent to Kincora.
Answér: 15
Question: - That was in 1968 - And how long were you in Kincore.
. .
Answer: v.. Years.
Question: Now we've got the in a letter here which details
many boys were in the hom= when you were there?
Answer: 11
Question: Did you ever tzlk to any of the other boys about what was
going on there?
: Answer: eeatsssastasenaanasstbannann suseeae-seseasaslOMOSEXUAL

tenNdenNCileS.u.ticssasoncasnsassssacenasssanssacnssarsans

.

Question: Well how long were you in the home when Mains made an

approach to you?

Answers: I think it was about a year or a year and a half.
Question: And what happened?
2

. 377
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AT EwWer: fessseass s et prar e semeceana Aereerarair i s et asnatonn
Question: Was this late at night was it?
AliSwer: DR e T I T T T T
i’_ :

j Question: And what happened then?

: Answer: R T feeassresncusecanra T
Question: Ans tried to assault you in the room, in the bed, what

was your reaction to that?

Answver: D I T T T T T T T T srrerrrannnsann
Question: So vou didn't think at the time of complaining.
Answer: cesateseanrannaa

i
{uestion: fo when you left the home in 1971 did you complain or get

in touch with anyone then?

Answer!: L T
b
i
Question: To the Police Authority? :
! ~ Answer: I think I did go to the Head Office, Police Authority. !
L
]
a
3. H
i
- [ ] h
AR N :

(i T

A BT I
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Answer

Question:

Answer

Question:

Answer:

Question:

Answer:

Question:

Answer:

Question:

Answer:

T oeri s > i oo F Lol v o wma LuTT, ang vol RIF0 ¥ToLz

n you ramenver if vou addres=ad

it to any irdividual or just to the Welfare Authority.

Mrs Robinson..ieeeeeceececenveccaconcea

Did you complain to your Social Worker?

L R R R I T T I T LR N R R I N

And what did she sav or do with it

M e R R R R I I I X T T T T T R,

Did they not take it seriously, did they think You were

.lying and making it up?

Are you sure it was Mrs Robinson, are you sure, it couldn't
have been Mrs Wilseon could it? Do you remember the nane
Mrs Robinsen, you can't remember her first name. She was
the Social Werker in East Belfast ..-:.......-.....-........
"eecssassanaYOUr case in Kincora. Vas she the Socizl

Worker for other boys as well?

=T trcrrereereaa reanaa

i b —r S e e

e I
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Question:

Answer:

-Question:

. Answer:

Question:

Answer:

Question:

Question:

Answer

Guestion:

No Mrs Robinson spoke to.

1r

Was she the Tirst Social Worker you had?

But you didn't complain to that person about Kincora.
It hadn't happened at that place, you know.

Did you receive any rezponse from the Welfare Authorities

to your letter.
Absolutely none, no answer, no interviews, no follow-up

at 2ll in any shape or form. faseenss ssesessavessasunnes

Mrs Robinson did she read it when you gave it to her
But she did actually know what was in it?

But you handed it to her, was it in a sealed envelope.
Was that the last fime vou saw her, you haven’t seen her

since.

! Answer: “
!
¥
o8
i Question: Now you also wrote to the police at this time, did vyou
A
% receive any answer Irom the police at all.
i
3
)
K
;
e Answer No
a
Se
e T R e T e o T T e i e e -
Sl . - . B

PSNI Docs - annotation

added by the HIA Inquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

380



OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL KIN-21179
OCD-23-(507pg) Kincora Phase Il Parts 3 & 4 - Exhibits & General Material - Box 21

A

Guestions Norne at all
Answers: No Penceramianenan feraraaaea 5
Question: You thought that was what happened to it. i ¢
. 1) B
. !
) » :;
. Answer: YRR ;
. I
Question: This was after the publicity about Kincora; yYou can't {
f.
remember the name of the Person who interviewed You, the :
. i
policeman. - 1
: 5
[
B

ATiswer .............................................,.. he was an
English guy Tertectcressessenesnases.Scotland Yard or scunething,
Question: Did they tell you that they were from Scotland Yard?
Answer a
;-
.
i
X
X Question: well we know there was a police investigation, we didn't &
'? know that, we didn't Kinow who the bolicemen involved were, L
; what rank were they, vhat age were they, were they plain E;
i “
. clothes, detectives? £
Answer: E
Question: It wasn't Caskey was it by any chance. &
3 £
g =
- Answer: - - i
1 £
i i
o ]
1 ;
i 6. =
i i
] -
i E
1 e e g
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1
}
-

Answer:

Question:

Answer:

Question:
Anzwer:

Question:

Answer:

Question:

Answar:

: Question:

Fow long Nas 202 S1MC8 crevenenucnsreoas T

Three guarters of an hour

That was the only interview you had with them.

Which police station was that - Donegall Pass.

In order to confront the police and say look, you know,
this guy complained to you 1C years age and yvou did

sweet fuck all about jit. They may deny it you see then
it may be embarrassing for them ceveeseceeeeceeoroseeas

Did you make a statement to the police?
I think I must have done.

And you signed the statement, can you remember what you

said in the statement?

"e e e rs st acna R i T T R T

This was about Mains, right. Did that statement contain

any reference to the letter that vou wrote in 19712

I don't think so.

7. .

9572°7
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- Quastiont You don't think =o. but fthey 2id when thev inizrviawed
you imitially for three guarters of an hour in vour own

home produce .....

Answer: ' ........._.;.........
Question: And the second time
. 1
Answer: Both interviews
: Question: And what did they ask you about the letter
Answer: ...;....................
Question: . Yes, and did they ask you to confirm that you had written

this letter and you did that, right, okay, both times you H
were interviewed was it the same policemen, the same two

polizemen and you thought they were Doth v.veeeevasorenaes :

Answer: GLsssmsmassnenssssstenbannan
Question: They had English aCCents seeececevccansenccnsonan
they didn'tescvenecencncennnnn evmenesscasansancan

but it is important to get the facts right.

After you left Kincora in 71, well lets go first of all,
¥ou had this job while vou were in Kincora, this job with
Mains' brother, is that right, in a grocery shop, whereabouts

was that.

Question: I thot's up by Stormort fsn't it?

This was Mains' brother.

R L R R L] e SR ——

i
#
L

--

Answer: This is of no relevance at all

258 7<) ;

R I e Lo i TICT
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Question: well no, but again it's Important to check. Can you
remesbher what fiis first noms was.
Answer: : Its of no reléavance.
Guestion: No, ves it.is relevant in the sense that none of this is
K important for storijes, but {t is iwmportant for us to know
B you understand me, we can't have any blank spots in our
o
. information.
Answer: I wanted straightforward money, so T started work.
. Question: How much moﬁey were you paid when you were there?
iy
4 Answer: B I T N S,
o Question: You say that Mains may have had a relation in the police
Answer: s esassec et enessssatataaccararonnanansatatndenvinnan
Question: With the money that you got for working was that paid
. straight to Kincora to Mains who then paid vou.
! Answar: csseersrscatssasssannane
Guestion; How much of that money actually did vou get?
Arswer: saassssasesstanannnn
o .
s Question: He was keeping money which was due to You.
K Y -
Answer: cetcccesvrescssannsso.s L cannot confirm that but..........

9.

293 g
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Answer: I definitely could not corfirm that buteecseeoereenne..
Question: © After you left Kincoraeeuiieeresviesonannenseeans did you

know McGrath or Semple”

‘Answer: S et et e s s ticmesErear ettt e ..
i
i Question: Semple, WHY cicvecrescncccnneroacnnnsnn
" Answer:

e i T

Question: Nejther McGrath nor Semple made ad§an¢es or assaults
you know. Did theisoys talk about Mains or Semple
..........w...about Semple or McGratheseceseeeeneans
McGrath wasn't there wheﬁ’you were there, he didn't start
until 71 or 72. The boys said Semple was homosexual as

well.

Answer: R /

Question: e saascncenanananmas E

!

: i
Answver: I haven't a clue D L L T T T T g

[

| Question: They were trained, that is the point..... g
|

Answver: R T T, .

.

;

10.

' 260 26
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i

d

: .

F o h

' S s T Tl oan o e = L. -~ - N e
K SUEETIon SeE OLAER movE, ow oot iloaid owen i Ao Swo Lhems

You rade friznds there. ©Digd they talk about what was

going on in the place?

Answer: . e L R R L T L T T T T T
Mains was taking advantzze of individuals who didn't have
parents, who had nobody to go to. T would S2¥ cuieneeaea
;
i
b
Question: To you knowledge was he doing tﬁis to any of the other g
] i
boys while you were there, or were any of them, Semple E
- - - t
and him doing it to any of the other boys. i
f
Answer: R I ;
i
i
; Question: - What about the boy, KIN 21 F The boY.veeesesss ;
) !
ﬁ Answer: creecsecanna ............:.. ?
:
;
? :
11. £
! v
. i

261 - ol

S M e, G 1 LT

P . - g

e Tl
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Question: And you don’t itnasw wha hagpened to this guy, >

either.
i
;
Answer TR I
i
f
Question: Was there any intimation or any indication that there was

‘men from outside the home, who were not working in the

home, would come and take boys out.
Answer: I don't know anything about that.
Question: You don't know anything

-.---.---.---....-.-.--..-.-.-....--....----n-.---o---.-..

You think it did happen

Answer:

Question: He was f
3

L

E

i

Question Well he must have been very confident, he had got away with §
it for 15 years so e tarttartaaenaa, E

3

Answver: . —
i

) ; ii

Question: After you lert Kincora what did vou do then? i
o

;

L.

ia.

.
E. .

o T T
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Answer;
Question: . And when did yYou siop the Pttt it hseaasenane g
, ;
Answer: " Just in September there !
Question: e iiiiveiea. .. Contact E
with anybody in Kincora sttrececessa.before the police ;
¥
came and saw You was there any contact with anybody |
asking questions or didq You talk to anybody about it f
i
i
ARSHERE . ;
Question: What did he say about ..... cstrnnan R }
Answer: Oh he just said :
{
Question: After it had all sort of :
|
i
i
i
Question: He's not a boy in Kincora is he .
- Answer:
Question: His name's not Kerr is i¢2
Answer:

rT
13 0

e T T PR S B e T e T A oo et
- - ; : v s .
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Question: Can vou remember his name P reerricertararetaeatsceenns

it might be worth one of us having & chat with him anyvay

Answer:
Question: Can you tell us what his name is
Answer: T don't want to give the names of -the people
Queﬁtion: Well I can understand that, the point is that
. Ahswer
Question Oh we're not doing that.
- Answer: ' ) :
|
é
Question: Apart from that one attempt by Mains was there any other i
i
attempt during the time that you were in Kincora? E
: H
: Answer: 5
1
Question: And he never tried it again. E
Answer: No i
Question: You rebuffed him that night. ;
Lﬁ Answer:

14,

264
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! Cuestion: Do you think it left any, caused any damage to you?
Anst.'er;_ I think it did, certainly
Question: In what way E
i
: ..Answer: ‘ : . 7 : i
Question: The whole three years. Do you think there was just that

one night or were there other bad experiences cssecnccnn

Teetrttrtesceceressa.s Were there other bad experiences.

T A S LT TP T ) AT e o ot 1 01

+

Question: What sort of negative information did they give you !

St tecatanceanaanenn P eeeccrtietenaaean . ?

Ansvwer E

f

!

3

i

llv

:

; i
: 4
. 15. - L
: ' L .
H UJ .

- *
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Zuestion:

Answer:

Question:

Answer:

Question:

Answer:

Suestion:

Answer:

Ked vou to do this t.iiiieeiiiisinriranannanna

Did the welfare, did anybody ever come and inspect it
were you conscious of'any outside control at all ....
Mains and the people that ran the place, did anybody

come in and sort of check the place out.

Did Mains tell you anything about himself, about his
background, or what he'd done or did he talk about himself

WHO his .seviecenncnaaaas ++»+. wWere that sort of thing

There wasn't any communication at that level at all

............ seenvrenrrasans JoOe Mains a bit of a2 hero

‘and these look up to me and 211 this rubbish jou know

16,

266
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=

L

Question:

' ! Answer:
j
s . N . .
Question: Wiy dié you decide to write to the police and the
Welfare Authority?

Answer:
Question: seecevetencanaacans ttoessseassevnsnaaas aomplain abeout it
Answer:? He would have probably have sent me to another home.

Juestion: d

Suestion: What was the name of the do vou remember? :
Answer: :
i Question: .-Was there only one person
17.

392
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Ansver:

Question:

How long were vou there?
Answver: I wasn't thare at 21l ........ remenea weaeae .o
#
Question: They sent you there but you Just
. in the end. VWhy did they send you to this other
‘ home?
.
Answer:
Question: e sreentesesssssnssscenantrannan tsevccsarennen .n
And this other home, was that run alse by the Welfare
Authority? ’
Answer:
i
¥
; §
I > - .
! Question: They said that that was another homesexval home. :
Answer i
¥
Questions What gave you that impression then? ;
-l Answer: g
N Question: ’ Can you rermember his name?
i a
t
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Juestion: ‘“as he in charge of the place?
Answer.:
) LI , .
"Question: And after that, that was the last you heard from
any of them, none of them tried to contact you or
you run into them .ciesvescsccsnsasassssosntvacnnn .s
Answers:
Question:
Answer:
Question: And how long after you had written the letters was this?
Answer: About a month
Question: About a month, so he knew that vou had written latters.
Well certainly you had told him that you had written
the letters.
Did you say that you had actually written them or did
you threaten ta write them if._ ... ... .....vuue ceean
i Ansver:
19,
I
2«9;
LT "—:“"V‘f‘:’f"ﬂn‘"f‘f"'ﬂ"-' T e TRt o o e e

S
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i
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i
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Question:t

Answer:

Suestion

Answer:
Guestion:

Answer:

Guestion:
Answers:
Question:
Ansve r:

Question:

You posied this letter, you €idn't hand it in to the pelice.

Yes but it doesn't matter they got hold of it, that’'s

the main thing. You had signed this letter?

Did arny of the other bovs at the home ever talk about

complaining or ....ccecce

Why - did he ever use physical force on bovys?.

To vour knowledge did he ever ..........any other boys

About being out late at night, what was the arrangemernt?

Would he allow you out saeascecances .
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Guestion: “Ha gidn't want to Nrow where you were going or anyihing

Answeré
: guestion: ,
; Answer:
i 7 Question: feeeesacsseccavesnasnenarenana .. the letters you wrote
: to the Social, the Welfa.< and to the police and
nobody else has asked you or approached you about......
And you're sure the Social Worker was called Robinéon,
Mrs Robinson,
Ansver:
. Question: Was she sesececaaone how old”
5 Answers About 25 c..aeane
5 Questiont Was she Mrs or Miss
G Answer: I can't L EE R TR P LR R ..
Question: sesnscemnsssesasnsvasnessr Shankill Roadeiaasescceoses
- ;;;.;;;;.;;;.;;.;;;;........................-.......
Ansver:

2l.

271 27
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Question: But she had a nome like that.oo.ee.s

You think she was related what

Answer:

Question: - Did yod.teli her when you gave her the letter what

was iﬁ the letter?

Answer:

Question: ~ And what was her reaction to you saying that?

Answér:

Question: That was what you gave her, what we've just saw, a copy

of thate cecicirerrecenntctancanarsvscosncascascnnes

s essasssmscsrbananasn HrretsessLsnaannas st s e s e RERE RS

That's the missing bit of this letter in other words.
Answer:

Question: sseecesssctarasnsracnnenansasrnaaMains assaulted you

And did you, you mentioned =last night you ....e.e.

Answer! Look T want succcecceccncsacsrconsnnsnncnoncnsoannasnss

LR R I I R R R O I T B I I N Sy

Question: No really: you've got to trust us m its on tape, you've

got our ASSUraNCe cesesassssass

Answers:

22,

272 3?2
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Question:
Answer:
Question:
Cuestion: The very most that we will do wouild be for you to
Answer:
Question: why do vou say *varessssscasa-s.Worry about them.....
do you think people eeeeveceveiacecnres .
Answar: teeresenannonn teernan asssesacenna
If anything happens to me because of you, you'll kiow
. the reason why.
: Question: B
lawyer you will have protection .ccvesvececsesacecsos
Answer: -

e
s J
i .

T 1 T S S T L TR 4 T T ey
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v oo Gurestion: tececsasscanssnls there znvthing that came up in vour

merory that made vou think.....

RS Otherside of Tape

For example did Mains KNow ..cecicescecenns

Answer: -
Question: Can we, could you run out a photocopy of that
i
.
24,
274 .
or
224
B . e e e S i i il P B R T i e st i el bl b e Akl

o B A s TR e T . . . Z -

R i T e o e Tl
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Over 21

STATEMENT OF:

- AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 217}

OCCUPATION OF WITNESS: _

" | declare that this statement consisting of 4 pages, each signed by me is true to
£ COMPLETED " the best of my knowledge. and. belief and | make it knowing that, if it is tendered in
HEN THE evidence at a . preliminary enquiry or at the trial of -any person, | shall be liable to
STATEMENT HAS . prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not ~

=

ADDRESS:

T

!i'

'EN WRITTEN believe to be true.
- Dated this 28th ~dayof . June 19 82
R.A. Flenley C/Insp. K

S!GNA_TURE OF MEMBER by whom 7 SIGNATURE OF WITNESS
" statement was recorded or recesved. : -

| made a stateﬁent.t}o- the Royal Ulster Constabulary: on
25th February 1380 regarding the tin':.;e-'l'spent"at the Kincora Boys
Hostef, Belfast, between 1968 and 1971.- " There is nothing‘mor;e to add
to that statement. | was not aware of any boys. at the hostel
being involved in prostitutioﬁ or':a vice. riﬁg. . ! consider those
a!!eéations to be absolute nonse’nse-.. " { do not know ‘of 6ny_ important
or prominent members of the coﬁhunity such as ci vil s_e.r'vants,

' pol_iticl‘i’ar’rs, Justices of the Peace, bqsiﬁessinen-ér Nor‘thém lreland
Office offi_cia!s'_béing involved or cohﬁeéted. with the hostel, -the‘staff :
or boys. It was said around the hostel that Joe MAINS had ‘some
Poh'cé officérs as friends with .whor'n‘hé occasionaHy spent s‘ocial |
é‘venin.gs 1l have never met any of the off:cers and ! don 't know of any
Police offlcers ws:tmg the hoste! Other‘ than that 1 do not
k‘now of qny-‘PoIice offic;ers being connécted wAith the staff at the
hostel. | c;‘ertainly do not knéw of any pffiée)"s being connected -
in any way with the boys there.. .

About Christmas 1981 an Ed MOLONEY, o reporter
frb!ﬁ the Irish -'Times.,- called at fny flat at the abdve addr‘es's. " His
V(sit was not by arrangement and came as a sUr‘lpr-"is'e.__-‘MOLONEYsaid-he . |

SIGNATURE OF WITNESS: ... IR .. ..

lrm 38/36 i : ) - ‘: 361 |
* 38N Docs - annothtion o : ‘ - o ' o T
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STATEMENT OF: CONTINUATION PAGE NO:

believed | had been in Kincora and had some information.

! have now decided. to tell the truth about my dealings with MOLONEY.
There had been articles in the press in early December 138/ about
Kincora and the trial of MAINS, SEMPLE and McGRATH. f wds

two hundred pounds f£’200] overdrawn at.the bank and was.

desperate for money. I went down to.the Belfast Telegraph .
office in Belfast .just before Christmas 198/ &nd asked to see @
reporter. ! saw someone whose name. ! don't know and told.,him."

I was assaulted by Joe MAINS whilst in Kincora and for two hundred

-pounds | would tell the whole story. He said .to.leave my hame '

and address and he would. contact me. = In fact he did. not contact

“me but MOLONEY arrived as.! have-alreddy explained above. He:

said .that he understood. | might’haﬁe some information regarding.
Kincora Boys Hostéf. - [ then told him.! wanted"i‘wohundred pounds
for the interview. ~ He said he could_gi.ve me twenty pounds and.
put it down to exéenses; ' We finall.y_‘qgreed to a fee of thi}fy _
pounds.’ | then saw MOLONEY and another man at. .the dfﬁce' |
of the Irish Times the following day‘ MOLONEY tape r'ecorded
the mterwew and said it was. to protect me as well as h.-m 1 to!d_
him more or less what is recorded in my statement to the Police of

25th. February 1980, He then questioned me.about the information.

He then introduced the. subject of prostitufion and vice.ring at.

Kincora. - He said, "We're going to ..get'these-pr"ominent.‘ people,’

politicians and businessmen connected with the prostitution and

vice'ring”. | then asked him.what information he had on such -

“matters. =~ MOLONEY said he did have the information and-

statements from lawyers, doctors,. accountants-and professional .

people about prostitution and a vice ring. =  He said my -information .

" wasn't reaH.y,';.important‘becauseﬁhe had all he needed. " On

OFFICIAL-SENSITIVE-PERsONAL  NNGEEEEN 30!
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reflection | believe he mentioned lai;yers, doctors, etc., on the
first occasion I saw him at my flat. In the final stages of the
interview in MOLONEY's office | advised him not to continue with
the story about prostitution and vice ring because | considered it
g total fabrication. 1 still believe that to be the case.
MOLONEY assured me that my identity would not be revealed in the
article and he gave me a signed letter on Irish Times notepaper
dated 6th January 1982 confirming that my name would not be
published. | produce the letter labelled RAF/14.

He then gave me a cheque for forty pounds (£40) which was ten
pounds (£0} more than we agreed. The cheque was drawn on the
U!ster'Bank, University Road, Belfast. I have not read the

Irish Times article resulting from my interview.

tsigned ) AN
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The article titled 'Kincora complaint ignored for a decade' is
solely concerned with the experiences of one former resident of
Kincora, who although not named is clear‘ly_
The evidence of mand in particular its relevance to the
'"Mason file' is dealt with in paragraphs 94-119 supra. Suffice

it to say that the .press article is consistent with the evidence
supplied by mto the Royal Ulster Constabulary investigators

in 1980. ¥

POLICE GFFICERS FRIENDLY WITH MAINS

1302, There is however just one quote in ‘the third article which

should he commented upon. It reads thus:

"He tm) also claims that it was generally
understood by the boys that MAINS ha‘d friends in
the police so0 there was no point in complaining'

(SP EX 13)

1303. S¢ far as MAINS personal involvement with the Police

Service is concerned, he became a member of the 'B' Specials

on i2th January 1948 at the age of 18 years, resigning from the ,
Force on 12th May 1949. On 3rd October 1957, MAINS rejoined the
Specials but resigned again on 1i#th September 1958, giving as a
reason the existing conditions of his employment. He became

the Warden of Kincora in January 1953, when the hostel first opened.

{(SP EX 21)

483
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1304, I have already mentiocned (paragraphs.1168-1169 supra) that
a brother of Joséph MATINS served in the Royal Ulster Constabulary.
, who died in [l is roun to nave visited
the hostel to see his brother on at least two occasions, and since
this close relaticnship between the Warden and the Royal Ulster
Constabulary was known to at least one of the boys resident at
Kincora, Hugh QUINN, it seems reaéonable to assume that others knew

of it too (3PS 9-12).

1305. However, because of the time gap involved, neither Juseph:.
MAINS' early ard brief service in the 'B’ Specials nor his brother
' gervice in the Royal Ulster Constabulary which was

curtailed by premature death, can have played a contemporary part
in the comments made by m who did rot enter Kincora until

the month that died. It is an example though of a

close and personal connection between MAINS and the Police Service,

which although perhaps not pertinent to m's residency at

the hostel, nonetheless could have assumed disproportionate significance
by retelling over the years, subsequently lending colour to the later

rumours.

1306. It is likely that much of the subsequent speculation con
the subject of MAINS' connections with the police stemmed from the
homosexual relationship he had with . The long-
standing friendship between R2 and MATINS, ’s very brief
service in the Royal Ulster Constabulary Part-Time Reserve between
1977-1978 and his frequent presence at Kincora, as portrayed by

the residents, is dealt with at paragraphs 10-11 supra and

paragraphs 1148-1157 supra. is described by some of the former

184
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regidents as a police officer and there is a suggestion that he

may have visited the hostel in uniform on occasions. When, however,
mwr‘ote his letter tc the Social Services in 1971 {(KI EX 32-37)
complaining of, amongst other thirgs, MAINS' homosexual relationship

with the latter had not by then joined the Force.

1307. _had not read the Irish Times article of

1Uth January 1982 when interviewed by Detective Superintendent

- HARRISON and I, and when we pointed out the quote attributed to him

on the subject of MAINS' friendship with police officers, [RCH
told us 'It was said around the hostel that Joe MAINS had some police
officers as friends with whom he occasionally spent social evenings.
I have never met any of the officers and I don't know of any police
officefs visiting the hostel. OQOther than that I do not know of any
police officers being connected with the staff at the hostel. I
certainly do not know of any officers being‘connected in any way

with the boys there. ({S8PS 300-302)

1308. Interestingly, m who describes himself as

desperate for money at the time of his interview with the
Jjournalist, was obviously grateful for the forty pounds which

Mr MOLONEY paid him for the interview, despite the journalist's
later protestation that it is not the policy of the Irish Times to
pay for information (K2MS 293), and msays he advised

Mr MOLONEY not to continue with the story of prostitution and vice
at Kincora because he (m considered it to be 'a total

fabrication' (8PS 300-302).

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL

~ KIN-40523
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COMMENT

1309. No attempt has been made to trace and interview every
police officer with whom MAINS may have been acquainted since
there would appear to be little tangible benefit in doiné so, and
the effort required could not be justified on the basis of such

a flimsy and non-specific allegation.

1310. It was a natural consequence of professional visits by
tha police to Kincora that MAINS should strike up a casual friendship
with some officers, who like himself were members of the nearby

Harland and Wolfe Social Club.

1317. Since the Kincora Hostel catered for adolescents, some with
criminal convictions and‘most from problem families, it should come

as no surprise that many of the inadequate and impressionable residents
saw the frequent visits to Kincora by police officers, uniform and plain
clothes, to deal with criminal ﬁatters, abscondees and general
misbehaviour by the immates as being evidence of collusion between

MATNS and the police (SPS 64)(SPS 9-12)(SPS 275-276).

1312. In that sense the social stature of MAINS must have seemed
unassailable to the boys and the comments attributed to m
that there appeared to be little or nothing to be gained by lodging
complaints against MAINS is probably a fair illustration of the
residents’' thoughts ¢n the matter at that time. There is no evidence
though that MAINS was ever able to use or attempted to use his
acquaintance with members of the Force to avoid detection or exposure

for his crimes or to nullify any complaints against himself.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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STATEMENT OF: :

I ' Over 2
AGE OF WITNESS {if over 21 entar “aver 21"} _-
I OCCUPATION OF WITNESS:
: | declare that this statement consisting of 0n€ pages, each signed by me is true to
7 Esg;d:::‘ré‘o the  best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
‘ imi i i f ‘ i
STATEMENT HAS evidence at.a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be.liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be faise or do not

EN WRITTEN
believe to be true.

Dated this &th day of June 19 82

R.A. Flenley C/Insp. KIN20

SIGNATURE OF MEMBER by whom _ SIGNATURE OF WITNESS
staterment was recorded or recerved,

| made a statement to the Royal Ulster Cohstabu!ar.'y on

3th March 1980 regarding my stay in.Kincora boys hostel in 1968.

of prostitution and vice at Kincora | was. totally amazed.. | find it
- difficult to believe even now that Joe:MA !iNS was t;h"vo-l.veq;'; ,!.cbnsidered
) hih a décent sort of fella. | am totally unaware of any indecency _
, or homosexuality either-inside or outside K.-'ncora‘in Volw'ng the boys or-
staff. | ao not know of eny civil sen-vants,‘ b,us'iness‘rr-ren', Justices
of the Péace or'PoIfce officers in volved with Kincora.,' the staff or the

I T ! have notf:;)'ng'to add to my statement. When | heard of the ailegations -

iy "1 boys.
| signed) (AL |

SIGNATURE OF WITNE S S oo oo
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN
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KIN21 :
STATEMENT OF: ..oooow. N

'*OVER 21!

AGE oF WITNESS [if over 21 enter “over 217 . X 0t St e

OCCUPATION OF WITNESS: ... _ .....................................................
———

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, 1 shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 13th day of MARCH 1980
..{5d.) W.J A Girven, D/Gomstable (Sed.) [NZAWNM. .. . . ...
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

In 1968 I was living in England. My father was werking in Northern Irelapd.
He sent fer us and in July of that year I came back tc Northern Irelsnd. We
had nowhere tc stay and my brotherand myself were put immediately into
Kincora. Jce Mains was in charge of the home there. There were no indecent
suggestions or advances made to me when I was there, I didﬁ't wiiness any
acts of indecency. There were rumours about cne guy who was in the house.
He was enployed 2s a trainee chef in the _. I don't know
his nare. There was another chap there cailed He haéd a room
upstairs. On one occasion invited e up to nis room to listen to
records, I didn't go up. The rumcurs going around were about the trainee
chel, saying he was a queer.- There was another chap from-. He was
very friendly with Joe Mains. I saw them fogether quite a lot. There was
a man cezlled MeGrath came as Joe Mains assistant, This was about 34 weeks
before I left the heme, He iried tc be a popular person with the boys, 1
didn't like him, There was something about him, he tried to look smart
but was dirty at the same tirme. I don't remecber the names of the cther

toys who were there at that time,

SIGNATURE of WITNESS: ... CESP<IN2L

n added by the HIA 'HQ@FF|C|AL-SEN'S|T|%ErPERSONAL'
; | La P .

-



JRVPRN EVRTE TP e ST

COMPLETEDf'
HEN THE .
STATEMENT HAS

EN WRITTEN

T

-?-

- —-——

' . ' ) M T
. . N . N . . 1 . [ i . . . )
LT . o, - . . - - .
. o PR . . . . 3

km 38736
&SN Docs - anne
. added_ by the HIA |

htion

hquiry

- occurarion of wirness: _ RN

OFF&@M&N&EN%‘HWEFHE%ONAL

KIN_.ADRY1 |

KIN21 '
STATEMENT OF.

AGE OF WITNESS (if over 21 enter “over 21°):

Over 2

ADDRESS: |

| declare that this statement consisting of two pages, each sagnéd by me is true to

" the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in

evidence at a preliminary enquiry or at the trial of.any person, 1 shall be. liable to

_prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not

believe to he true.

Dated. this 7th day of June: - 19 82
R.A. Flenley C/insp. KINZl
SIGNATURE OF MEMBER by whom . SIGNATURE OF WITNESS

statermemt was recorded or received.

I made a statement on I3th March 1980 to the Roymr Uister

Constabulary with- regard te my stay at Kincora in 1968 lhave
nothing to add to that statement. When'-'I saw and. heard of the aliégation's-- .
of boys béing procured for homosexuality in 1980 | was quite amazed. |

| I say 1I‘hat becau.se [ nevar‘-hear:d ar saw anything duhiﬁg' my s'tay‘ at:
_ K:‘ncora. which would sUpport taose allegations. No sexual approaches
were made towards me whn’st I was there nor do | know of any other'

boys being involved in homosexuahty u..uthl the exceptran of -the

; rer'na.rks made-in my preWous stateme.nt;"' I do not know of an-f' Justices -
ofl the Peace;. businessmen, ciai[ ser‘ﬁaht;ﬁ or Police officers being .

involved with Kincora, the staff or the boys.

(SJgned) KIN21

- SIGNATURE OF WITNESS. ..coccocooovveomcrsieiens o R e e
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN
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KIN18
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 217] OVER 21 YEARS

OCCUPATION OF WITNESS: S

[ declare that this statement consisting of 1  pages each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, | shall be liable to prosecution if

[ have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not believe to be true.

Dated this 15th day of April 19 80 .

(Sgd) N McLaughlin D/Constable EKINIS
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statemenr was recorded or received.

T remember when I was about seventeen years of age I ran away from my home
in Londonderry and went to Belfast. This was about 1968. I went to the
Labour Exchange and I was sent by them to Kincora Hostel, Upper Newtownards
Road, Belfast, as I had nowhere to stay. I can't remember very much about
my time at the Hostel and I don't remember much about who the staff was.
You have told me that there are allegations of homosexual activity taking
place at the Hostel involving staff and inmates. As far as I am concerned
no person interfered with me during the two weeks T was there nor do I
recall any talk amongst the boys about that type of thing., When I left
Belfast about September 1968 I came to work in England.

KIN18
SIGNATURE of wWITNESS: ... | USRS
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STATEMENT CF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE

STATEMENT HAS "

BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain)

STATEMENT OF: ) KIN13 _

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 21"] QVER 21 YEARS

sosress [

I declare that this staternent consisting of 2 pages, each signed by me is true to the
‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at-a- preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.

Dated this 14th day of April ig 80 .
(Sgd) Norman McLaughlin D/Constable S KIN13
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

Starermenl  was recorded or received.

Wnen I was aged about sixteen years of age I ran away from home because

I did not get on well with my step-father, I came to Birmingham at that
time and after a short time I was teken back nome and put under Welfare
Care. I was under the supervision of a Mr Chambers, Welfare Officer. I
remember that I was put into Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Road.
When I went into the Hostel the staff were Mr Joe Mains who was in charge
and another man called Raymond Sewple who was second in charge. 1 can't
remember the names of the other boys who were there at the Hostel when

I went to it about March 1969 I can only remember some of their faces.

I can remember that there was general talk amongst the boys that

Raymond Semple and Joe Mains were homosexuals but I can't recall any

particular incident referred to by any of them. I remember I was quite

friendly with Joe Mains and he used to let me use his flat to play -records.

" At no time while I was in Mr Mains' flat did he interfere with me in any

way indecently. I do recall one time I was with Mr Mains in his car.

He was taking me for a run somewhere, I can't reczll where. I remember
that his car was a Hillman Minx, silver colour. There was just Mr Mains
and myself in the car . and as we drove along the road, i think now it was
in the Dundonald area, as we were driving in the area of the Ulster
Hospital, Joe Mains asked me to take hold of the steering wheel and to

steer the car as we drove along. I was sitting in the front passenger seat

KIN13
SIGNATURE of WITNESS: v [ - ---ooevevooees e
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STATEMENT - CONTINUATION  PAGE

STATEMENT OF: ____ CONTINUATION PAGE NO: 2

and reached over and steered the car. As I was doing this Joe Mains put
his hand over on to my privates and began to rub my penis. He opened the
front of my trousers and put his hand inside and began to masturbate me.

I was surprised and afraid as I was holding on to the steering wheel. This
went on for a minute or two and then he stopped. This is the only incident
I can recall and Joe Mains did not make any other approaches or suggestions
to me. I was only in the Hostel for about five months and left it about
August 1969 when I ran away. I was not really fond of Kincora as I felt
there was a funny atmosphere about it. Although there was talk about
Raymond Semple I have no complaints to make about him. I never told anyone
before about the incident involving Joe Mains as I Wes afraid to talk about

it as I was still under Welfare Care and then I later forgot all about it.

KIN13
SIGNATURE of STATEMENT MAKER:

........................................................................

Form 33/361{a]
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OCCUPATION OF .WITNESS: _

. | declare that this statement consisting of 7 Dagés, each signed by me is true to

STATEMENT OF: m

: r2
AGE OF WITNESS (if over 21 enter “gver 21"y OVE 1

the best of my knowledge. and. belief and | make it knowing that, if it-is tendered in

- evidence at a prefiminary enquiry or.at the trial of any person, | shall be liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not

-believe to be true.

Dated this Ast  dayof June 19 82

R.A. Flenley C/insp. . | KIN13

SIGNATURE OF MEMBER by whom
statement was recorded or received.

SIGNATURE OF WITNESS.-

/ madeqa.statemeht to the- Rsyal fiflster Constabuiary
on lath April 1980 regarding the time | spent in the Kincorg Boys
Hostel, Belfast in 1969, I know of nothing I can add to that
statement, As | have said in that statement. | believed there -
was something strange about the hostel and*staff;,barticularly as g
result of my own experience but | know nothihg of prostitution
or a ;./ice ring in Volw'ng the boys. there. - K have no knowledge of any
promment people such as poht:c:ans crwl servants Just:ces of the .
Peace, businessmen or Police office;-s ‘being in vo'lved in_;any way

at all with the hostel, staff or boys.

' KIN13

SIGNATURE OF WITNESS:
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' STATEMENT OF WITNESS

R <IN 52

AGE OF WITNESs [if over 21 enter “over 21"] DOB !

sccuration or wirness: IR

ro BE COMPLETED [ declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to the
1 WHEN THE ‘best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, [ shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN I have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.
Dated this 2nd day of July ' 1980
(Sgd) D/Sergeant D B Elliott ey  KIN 32
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

_starement was recorded or recefved.

My parents both died when I was seven years of age. At that time I
soved to ny Aunt | . -
some problems with my Aunt and when I was aged ten years I was taken
into care. I was placed into the hostel at Bawnmore and I stayed
there until I started work. BM3 were in charge of
Bawnmore at that time and they were assisted by BM1 [E

BM2 was Housemother. During my stay at Bawnmore nothing
of z homosexual nature ever happened to me. I vaguely remember & man
called Bone who visited the hostel about once a week. He took the
scout troup and as I wasn't a member of the scouts I had nothing to do
with him. I never heard any talk among the boys about Mr Bone or the
other warders. When I was about sixfeen I transferred to Kincora.
Joe Mains was in charge and Raymond Semple was his assistant. There
was also the cleaner and the cook, both females. I believe Miss Smith
was the cleaner. I left Kincoram wihen I was eighteen. Throughout my
time there no one ever interfered with me. I heard talk among the boys
that Joe Mains was a bit queer but I thought this was only talk. He
spent a lot of time in his office though sometimes he would come into

the TV room and talk about “ootball and the like. I moved to the

SIGNATURE of WITNESS: ...(888) Kl N 32 R
Form 38/36
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. STATEMENT CONTINUATION PAGE

STATEMENT QF: KIN 32 ' CONTINUATION PAGE NO: 2

Arlington Boys' Club and stayed there for a couple of weeks and then
went to live with my Sister on the Shankill. When I was in Kincora

a social worker from College Street used to come and talk to me.

' SR
SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: (bg“‘ KIN 32 [

{Forﬁﬁl\fﬂﬂﬁ&‘s{abnnotaﬁm added by the HIA Inqn@lFFICIAL_SENSITIVE_’:?ERSONAL .
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

Form 38/38

- KIN19
STATEMENT OF: ......_.|

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 217}: OVER Zi YLARS

occuration of witness: ... NG oo

t declare that this statement consisting of 2 pagex, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enguiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 23rd day of March 19 30
(Sgd) Norman McLaughlin D/Constable KIN19
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

staternent was recorded or received.

When I was about sixteen years of age I was put into Welfare Care and was
sent to live at Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Road. I was
employed in _ at the time. When I went
into Kincora Hostel to live the staff were Mr Joe Mains, Headman, and

Mr Raymond Semple who was second-in-charge. About six months before I left
which was in January 1972, a William McGrath came to work at the hostel.

He was employed mostly in the evenings and woke us some mornings. I have
read about and heard the news reports on slleged homosexual activities
taking place at Kincora. As far as I am concerned I was not interfered with
during my stay there. I did not witness any indecent acts take place. The
only thing that I thought funny was on a few occasions when you would have
been sitting ir the TV room in the evenings Mr McGrath would have-come in
and sat down beside you and put his hand on your knee. I did not pay any
attention to this at the time as I thought he was being friendly. This
would not necessarily have been when you were on your own in the room,

There would have been other boys there. Since the news reports came out
about this I have been thinking back and I remember that there was a

who used to call regularly to see Joe Mains. This would have been

SIGNATURE of WITNESS: KIN19

17
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STATEMENT  CONTINUATICN  PAGE

Form 38/36(a]

statevenT oF: [NINNCIHEEEEE _ covnwuationeaceno:

at the weekends <that would have called. It was general talk
amongst the rest of us in the hostel thgt there was something funny going
on between Joe Mains and [p¥4 I did not see anything to confirm this.

I also remember {wo other fellows who were in the hostel during my time,
They were a fellowcalled RCHNNN =nd another called JNNEEEEER
These two boys seldom went out of the hostel, they did not work and were
about the hostel a lot during the dey. Both these boys spent a lot of time
in Joe Mains' flat. It was general banter amongst the rest of us that there
was something going on between these two and Joe Mains.. We used to pass
remarks to them like was Joe riding you to-night and are yocu taking your
jar of Vaseline down with you to-night. There was nothing definite that

I saw, this was only suspicion. I thought thatﬁ_ was fruity from the
way he got on and I thought thatwas easily led. These were the only
things that I noticed and as far as the other member of the staff was
concerned, that is Raymond Semple, I could have nothing to say about him
other than praise. It was him who helped me to get a job and kept me right.

The other boys in the hostel, and I can't remember all their names, were

more manly types and were all working. I can remember KIN294 s

KIN295 KIN34 KIN32 MKIN237 also
KIN296 who was since killed.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER: ...

18
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AGE OF WITNESS {(if ovér 21 enter "over 217}

OCCUPATION OF WITNESS:. - .
aooness: [N

| deciare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me s true :‘to
the .best of my knowledge: and betief and | make it knowing that, if it is tendered-in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to"
prosecution if |-have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true. ‘

STATEMENT OF:

Ovef 21

Dated this - 30th day of . June . 19 82
"R.A. Flenley C/insp. : KIN19

SIGNATURE OF MEMBER by whom ' SIGNATURE OF WITNESS
statement was.recorded or recetved. :
| made-a statement to the Royal Ulster Constabulary on
23rd March 1980 about the time | spent in Kincora.. There is |
nothing | can add. to: i‘hat sfatemént: ~ | was at the 'hos‘tel between
the ages of sixteen and eighteen and apart from the's'usbicions
I have ai_ret.vdy mentioned | know of"hothin‘g,. e'ige untoward going on there.’
! don '_t know of any boys. being in vqive.d in pfostitutioh br a viée
ring.' ] don’_t know of any impoftdnt orgpromt.'nent-‘péople:‘
such as Justices of the Peace., cfi/fl-ser.\/arits, Po!ff;e dfficers N
businessmen or politicians ber'hg in vn! ved or c.‘bnneci“ed-‘ in. any:f‘ way
at all with the hqstel. the staff or bo.ys_; I was sur'prise‘d wh;n
the allegations v'vené made becduse ! know of no such things

happening.

(signed) R

SIGNATURE OF WITNESS: oo ! e
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STATEMENT OF WITNESS

O

KIN16
STATEMENT OF:

b ————r———————

QCCUPATION OF WITNESS: __!

[0 BE COMPLETED I declare that this statement consisting of 1 pagex each signed by me is true to the
WHEN THE ‘best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is tendered in evidence
STATEMENT HAS at a preliminary enquiry or at the trial of any person, [ shall be liable to prosecution if
BEEN WRITTEN { have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe to be true.
Dated this 27th day of May 19 80

Sgd R J Parry D/C

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement wuas recorded or received.

I was in care with Belfast Welfare when I was fifteen years of age.

I was sent to Bawnmore Boys' Home for eighteen months and 1 was then
moved Lo Kincora Boys' Home where I stayed for about two weeks. I then
was moved again and I lived in a foster home until I was eighteen years
old. I nave been asked 1f I was approached by any of the stafi or boys
at both homes in an indecent or homosexual nature and 1 can say that
notning cf this manner occurred with me nor did I have any knowledge of

such activities going on.

KIN16
SIGNATURE of WITNESS: oo (scc) N ... B

n e byt HiA ragyEFICIAL-SENSITHEEL PERSONAL ‘ .
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Rl |\ 16 :
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21")

OCCUPATION OF WITNESS: _
woress NI

| declare that this statement consisting of one pages, each signed by me is true to
the_best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preiiminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable tc
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true. ‘ '

- Qver 2

Dated this Sth day of June 19 g2
R.A. Flenley Cl/lnsp. o : ' ' KIN16
SIGNATURE OF MEMBER by whom : SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

I made a statement to the Royal Ulster Constabulary on
27th May. 1980 about the time | was at Kincora. | cannot add anything
more to what | have already. said. Nothing indecent happened to me .
when | was. there and | don't know of any other boys. being assaulted.
When- | heard what wasrbefng' said on' the television and in the papers
about Kinéo}'a and. prostitution, | was very surp.('ised‘ becéuse
! didn't hear anything of that sér_t w‘ht‘fst.l was there. | don't
know of any Policemenl,. busi-néssr.n_'enl, Justices of tbe Peace or civil

servants being in volved in homosexuality with boys at the hostel.

KIN16
{signed)

SIGNATURE OF WITNESS. ..o s
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STATEMENT - - OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE

STATEMENT HAS
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|

STATEMENT CF: ... KIN 31 ........ e et

AGE OF WITNESS [if over 21 enter “over 217]: OVER 21 YEARS

} declare that this statement consisting of 1 pagex each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 17th day of March 19 80
(Sgd) Norman McLaughlin D/Constable KIN 31
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

1 remember when I was about sixteen years of age I was sent from

Dr Barnarde's Home to Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Road, Belfast.
I can't remember eXactly when it was that I went to the Hostel but I was
only there for about two to three weeks. You have told me about the
allegations of homosexual activity taking place at Kincora Hestel, as far

as I am concerned I did not see any indecent acts take place and at no time
did any of the staff interfere with me. The only one of the staff I can
remember was Joe Mains the Headmaster. The only other thing I can say about
it is I remember one boy telling me that he thought a man c¢alled William

who was on the staff was a bit gqueer. He did not tell me any details nor in
fact I can't even remember this boy's name. I think I can remember the man

called William but he never interfered with me in any way.

n.added by the HIA '”q@FFICIAL—SENSITg\gE—PEF;\’ES‘ONAL -
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~ KIN-40082

were able to contribute nothing to the enquiry other‘lthan that

there was talk that MAINS was 'queer' and that a staff member

called was also 'queer'. There is no record of any member

of the staff at that time being called, but
MAINS' homosexual friend throughout the period of his -

employment at Kincora is probably the person referred to and a

boy could easily have mistaken him to be in employment there.

1371, There is no evidence to show that anything improper took
place during 1970 at Kincora although there is little doubt that

MAINS' activities continued. The witnesses traced who had been
living at Kincora during 1970 are [NUNECEY (I, 5 conths
residence, KIN 35 (I

two years residence, and | KIN 36 (I :ix veeks
residence. They contribute little other {;han 's comments
that there was talk that MAINS was a 'poof'. His comments
concerning Brother Gabriel at the De La Salle home are dealt

with separately (paragraphs 559-589).

132, In November 1970, KIN 43 TR -

alleged to have been sexually assaulted by a school master named
Alan CAMPBELL. was in care at Bawnmore Boys Home at
this time. He reported the matter immediately at the Greencastle
Police Station, and as a result CAMPBELL was arrested and
subsequently charged, although he was acquitted at his trial.

The ca3e is fully reviewed in paragraphs 59§-654.

32

PSNI Docs - annotation

added by the HIA Inquiry OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL



OFF 8T e MPENTS DIF WHTRIERS ONAL WINI ’
B T09D0) SUSSeX PoNCe o et ‘-4g'614—-._

1 OCo"

TEBE COMPLETED
WHEN THE

STATEMENT HAS

'EN WRITTEN

!
I
i

Ic

KIN 31

Over 21

STATEMENT OF.

AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21"):

QCCUPATION OF WITNESS:

ADDRESS:

i declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be faise or do not
believe to be true. :

Dated this [ath day of June 19. 82

: KIN 31
R.A. Fleniey Clinsp. .
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or recerved.

'On I7th March 1980 | made a statement to the Police about
the time [ spent in Kincora. There is nothing | know of that | can
add to that statement. | was only at the hostel for two to three weeks
and wh';"lst there | saw and heard nothing of homosexuality between the
boys and staff there. | do not know of any important people being
connected with the hostel, staff or boys, | know of nothing about
prostitution or a vice ring being conneéted with Kincora. | do recall
that | was placed from the hostel into lodgings at Consbrook Avenue,
Belfast... [ stayed with a who | believe knew
MAINS. On one occasion BM 3 made a homosexual advance
towards me.- It was during the course of a conversation he was having with
me about some scantily clad girls on television. Whilst talking he
leaned forward to touch me on the groin but | prevented him. The
very next day | was .accused of stealing something frofn the house and | was

put out of lodgings that day.

SIGNATURE OF WITNESS:

tion

lrrn 3B8/36
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STATEMENT OF  WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

BEEN WRITTEN

FormsEBLRfEs. - annotati

| declare that this statement consisting of. 1 page¥, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 16th day of March 1980

(Sgd) W McGladdery D/Constable KIN28

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
staterment was recorded or received.

I used to live at _ with my mother, father and sister. My
mother died in 1566 anc I then 1ived witnh relstives for avout taree
rears. In 1969 I moved into ez flat at _ Belfast, I staves
there with my mate_ In Cctober 1969,- went back to live
with his parents in-and I went into Kincora Boys Hostel,

i

Upner Newtownards Road. I stayed in Kincora Hostel for about three months

and tnen moved into a flat at_. While I was in Kincora the

man in charge was z fat bloke called Joe and there was another man called

r
1

Raymond who I toox to.be second-in-cemmand. At no time while I stayed there
did anyone interfere with me, I remember one night it was about 2 o'clock
in the morning when one of the boys came into my room and said that fne
fellow up in the attic nad asked him into bed with him., I can't remember
this boy's name but he was only avout 12. I was moved to the attic and this
voung Loy was vut into my rcom. I can't remember tihe name of tne boy I

PR

shared tne attic with but he was a chef{. I think ne worked at tne

_. Ye was very guiet. This ooy never interfared with or

suggestsd anvihing to me, wnile I stayed in Kincora Heostel I did nou see or’

= . = w

H
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OCD45- (169pg) Sussex Police Sta

KIN 28 "
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS {if over 21 enter “over 21"}

occuparion or wirness: RN
we———

| declare that this statement consisting of  97€ " pages, each signed by me is true to

Qver 21

the best of my knowiledge. and belief and | make it knowing ‘that, if it is tendered in .

evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be faise  or do not
believe to be true.

Dated this 8th day of June 19 82

R.A. Flenley C/insp.

SIGNATURE OF MEMBER by whom ~ SIGNATURE OF WITNESS
statement.was recorded or received.

! made g statement on |6th March 1980 to the Royal
Uister_Cor;gtabuiary with regard to my stay in the Kincora Boys.
H_ostef in 1969, ! have. nothing fo gdd to that statement. | first
learnt of the allegations of a homosexual vice ring operating out. of the hostel
when | read. it in a newspaper in | 980. ° My reaction ubon rgaaing it |
was one of surprise. During the tihé l W&s at.Kincor'a‘I"-did not hear or

see anything which would support those aiiegation§'. ! do not know

" of any businessmen, Justices of the Peace, civil servants or Police

officers being homosexually involved with the staff or boys at Kincora

either”‘inside'or outside the hostel.

Gtgnea)

SIGNATURE OF WITNESS: ..o SR B
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STATEMENT OF:

KIN 29

’ Over 21
AGE OF WITNESS (if over 21 -enter “over 21"}

URp—— |

| declare that this statement consisting of one page's, each .signed by me is true to

the best of my.knowledge. and belief and | .make it knowing that, if it is tendered in .

evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be-false or do not-
believe to be true. )

Dated this 10th day of “June- 19 .82
' ' KIN 29
R.A. Flenley C/lnsp. _
SIGNATURE OF MEMBER by whom- ' SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or recerved.

! made a statement to the Royal VUIster Constabulary -
on 23rd March 1980 regarding:the time | spenf at Kinéora' in 1970, |
! can add nothing to that statement because | know of nothing else.
~Apart from those instances | have. recorded.in that stateménf I do not
know of any boys béin‘g'ihterfered with. As I have said no homosexual’
approaches were made towards me by anyone durr'n‘g‘ the time |- was

at th. hostel. = | do not know of any boys being used. for homosexual '

_activity by prominent peféons such as Justices"of the Peace, Police

officers, businessmen or . civil servants either inside or outside the hostel.

I know of no prostitution or vice ring operating out of Kincora

in .\/oli/ing the boys there or the staff.

tsignes) |

SIGNATURE OF WITNESS . o e . e T e e _
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STATEMENT OF: cooevenran. KIN 33

AGE OF wITNESS [if over 21 enter “over 217]: DOB

OCCUPATION OF WITNESS: - ................................................. e

| declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall

be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 19th day of March 19 80
(Sgd) WJA Girvan, D/Con. (Sgd) K|N 33
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

Up until about 9 years ago 1 2ived =+ [

B i:: oy fanily. Around that time my mother and father separated.
I was taken into care. I was put intc a number of homes which included
one on the Upper Newtownards Road, Belfast. I don't know the name of the
home. I don't remember who the stafi were. I have been told about
allegations that have been made. Nothing like that ever happened tc me.

I was only in that home for a couple cf weeks. I was the youngest in it.
I don't remember the names of the staff nor the boys whc were there. I

was 8/9 years cld at the time,

- KIN 33
SIGNATURE of WITNESS: ("8“)_ .....................
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STATEMENT OF:

RIN-40675

AGE OF WITNESS [l! over 21 enter "over 21"}

TR—

aooRess __

| declare that this statement consisting of one pages, each signed by me is true to

the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to

believe to be true.

_ prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be: false ar do. not

Dated this foth day of June 19 82
R.A. Flenley Cl/insp. -
SIGNATURE OF MEMBER by whom - SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

| made o statement to the Police oh 19th March 1980
about the time | am supposed to have spent in Kincora. There is

nothing more | can add to that statement because ! can't evenr

remember being there, When | was taken into care . was put into

several homes and Kincora may have been one of them but | was so:

young. | don't remember,

(signed) RN

SIGNATURE OF WITNESS:

- OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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| declare that this statement consisting of 1 page¥, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this  21lst day of May 1980
(Sgd). D/Constable S G Preater ce N
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I was put into care when I was about thirteen years old when my mother died
and my father couldn't cope. I went into Bawnmore Boys' Home and stayed there
until I was transferred to Kincora Boys' Hostel on the Upper Newtownards Road
about the end of 1969. When I went there Mr Mains was in charge and nis
assistant was Mr Semple, I was put in a bedroom on the front right looking

out on to the Newtownards Road. My brother W&md a bloke called

KIN 32 were in the room with me., During my stay until about April 1971

none of the people in charge approached me to do any indecent acts and I
didn't hear of any going on either between the boys or the boys and the peovle

in charge, Mr Mains or Mr Semgple.

——— . e

SIGNATURE of WITNESS: ....LS83). KIN 34 S
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
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STATEMENT OF: KIN 36

AGE OF wiTNESS [if over 21 enter “over 217] OVER 21 YRSY

I declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true to the
“best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any person, I shall be liable to prosecution if

I have wilfully stated in it anything which [ know to be false or do not believe to be true.

Dated this 17th day of April 1980, -
Sgd N McLaughlin D/Constable [ KIN36
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

I have been under Welfare Care since 1 was five years of age. I was first
in Nazareth Lodge and then De La Salle Boys Home, Kircubbin. Nothing of 2
homosexual nature happened to me there. When I was fourteen I went back
home to live with my parents. I left school at fourteen and a half and got
a job. A short time later I came over to England to work. About six monthns
later I went back to Belfast and was put into Kiﬁcora Hostel. Joe Mains was
in charge and Raymond Semple was second in charge. 1 thought that they
were both a bit gueer but as far as T am concerned neither of them interfered
with me in a homosexual way. While I was in Kincora for about two to three
weeks I remember that it was general talk amongst the other boys in Kincora
that Joe Mains was a poof but I cannot recollect any details of incidents.
I was only there a short time and can't remember very much about Kincora.
When T left there I came over to England and have not been back home since.
I remember that while I was in De La Salle Boys Home, Kircubbin it was
general talk amongst the boys that a Brother-was bringing some of
the boys into his bedroom at nights. I don't xnow of any specific details
just general talk.

2 KIN 36

SIGNATURE of WITNESS: .82d 36
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE

 STATEMENT HAS
~ BEEN WRITTEN

~ FarRPNDges —-annotati

AGE oF wiTNEss [if over 21 enter “over 217]:

QCCUPATION OF WITNESS: UNE:MPLOYED

ADDHESS: '_..““-‘.““-.-“““.”“'-

I declare that this statement consisting of 1 pages, each signed by me is true
to the best of my knowledge and belief and | make it knowing that, if it is
tendered in evidence at a preliminary enguiry or at the trial of any person, | shall
be liable to prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be
false or do not believe to be true.

Dated this 19th day of March 19 80

(Sgd) R.J Parry D/Constable KIN 35 [

SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS
statement was recorded or received.

I was placed in care when I was eleven years old and was sent to

Marmion Children's Home, Holywood, until I was fifteen yearé old. I was
then moved to Kincora Boys' Hostel, Upper Newtownards Read, Belfast., I

was there for about two years and when I was seventeen I again moved to

West Winds Boys' Hostel, Newtownards. The person in charge of Kincora
during my time there was Mr Mains and his deputy was Mr Semple. I have been
asked if I was approached by any of the staff in a homosexual nature or
whether any such activities took place between the boys there., I can say
that I was never approached in such manner nor did I see any homosexual

activities occurring within the heostel.

SIGNATURE of WITNESS: ... KIN 35 ........................................
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R35

STATEMENT OF:

Qver 21
AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21"}

Unemployed

OCCUPATION OF WITNESS:
sooness I

| declare that this statement consisting of / pages. each signed by me is true to
the best of my knowledge. and beliet and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this 30th  4ay of June 19 82
an. Fioniey C.insp
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

There is nothing else to add to the statement | made
to the Police on I5th March 1980 about the time | stayed in Kincora
Boys hostel. ! don't know anything about any boys being
involved in prostitution or a vice ring. ! don't know of any
civil servaﬁts, Police officers, politicians, Justices of the Peace
or businessmen being involved with the hostel, staff or boys.

When | heard and saw the allegations on telévision it surprised the
hell out of me, It surprised me because I didn’t know of anything

like that going on.

(signed) R35

SIGNATURE OF WITNES S s e, s e

7%
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STATEMENT OF WITNESS

TO BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain}

STATEMENT OQF: —

AGE OF wiTness [if over 21 enter “over 217] 24 ¥YEARS DOR —____

OCCUPATION QF WITNESS: UNDELOYED
[ declare that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to the

“best of my knowledge and belief and 1 make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, 1 shall be Liable to prosecution if
I have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not believe to be true.

Dated this 17th day of ipril 198c. .
Szd B J Perry D/Constable Sed
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received,

I lived =t home with my mother and elder brother at _
- until st April 1971 when my mother could no longer iook after both
of us due to 2 disability and I was vlaced in care.with the Welfare. I was
sent to Kincora Hostel, Upper Newtownards Road and sleot in a bedroom
together with two other boys. One was and the octher called
This room was directly opposiie the assistant warden whose name was Raymond
and the warden was Joe Mains. I stayed in Kincora for four or five months
and left on 7th July 19771 when I returned to my mother. When 1 entered the
Hostel the talk between all the boys was that Joe Mains was queer and that
we had to watch ourselves. On about five or six occasions when I was going
from the bedroom to the bathroom or the toilet normally dressed in my
underpants, Joe would come along and pat me on the backside always keeping
it there till I removed it. He normally would say 'hurry up' or come. on,
but always left his hand there. On one or two occasions his hand slipped

inside the waistband of my pants but I pulled his hand out and told him to

"fuck off. Once I made my intentions clear to him he did not touch my back-

side again. On two occasions he ordered me to make his bed, he took me
down to meke it and whilst I was in the room which was part of his office,

he had his hands inside the pockets of his trousers and was quite clearly

sionaTure of wirness: Szt ININEAE. . . e

-

51 | ‘
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STATEMENT  CONTINUATION  PAGE

statement of: [N conminvuaTIoN PAGE NO: 2

playing with his privates whilst looking at me. I could see irom the front
of his trousers that he had an erection, but at no time did he teke his
venis ocut of his trousers. I can remember that he said something to me
that was suggestive but at the moment I cannot remember what he said. On
the second occasion I started to maske the bed up and he started doing the
same actions again, so I refused to do any more and he ordered me to sweep
the lawn instead. Whilst I was working in the garden I ran away from the
Hostel and was lster picked up by the police who were in uniform. I told
them that they were all queer in the Hostel and they took me to my mum's
address, they didn't seem to believe me. After the first time that I made
Joe's bed and he was playing with himself in front of me 1 complained to my
Social Worker at that time who I recall was a female that Joe was a gueer
and told her what had happened in the bedroom. She said she would lock into
it, but I heard nothing of what she did if any. This Social Worker left

I think and a zecond female Socizl Worker took over and I repeated to her
what had happened in the bedroom and Joe's behaviour in the Hostel. She
smiled and seemed to laugh it off. She spoke to my mother that I had been
telling lies about the staff and didn't seem to believe me. When I waé in
Kincora 1 was going out with a girl and this seemed to anncy Joe. One
evening I came home late and Joe was waiting there with a cane in his hand‘
and told me to come into his room and take my pants down, so I refused and
told him where to go so he just hit me on the hands with it. At no time
during my stay there did I see any homosexual acts between the staff or any
of the boys. At no time did I hear of any action or results of my compliaints

to my Social Workers, regarding Joe Mains actions.

SIGNATURE of STATEMENT MAKER- .. S&d KI N 27 ..................................

Form 38/36]a]

22

PSNI Docs - annotation added by the HIA InquinOFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL




Report by DCI Caskey —OCD 10, KincoraBox 18 KI N 1 0029

'Part II.
Page 50

Pages 51 - 52_

Part IV (A)

Form 51/2

OFFICIAL - SENSITIVE - PERSONAL

Continuation Page : ‘ Page No'.:

KlN 27 . [ ocorloyed, resides at
_ As a result of his mother's.

d:.sa.b:.l:.ty he was taken into care on 1 April 1971 and entered
Kincora Hostel on that date., He rema:.ned there u.nt:.l his dlscharge
on 7 July 1971.

167. ' Although the file in this case is not available it has. been
esta.bl:l.shed that Miss Eleanor SD-‘L'PSON wvas the Social. WOrker .
-respons:.ble for the family. She does not recall KlN 27
making any complaint regarding his stay in Kincora fostel.

168. ‘When_ interviewed by police on 17 April 1980 stated_ )
that Mains patted him on the "Bottom" on five or six occasions .
when he was dressed only in his u.nder—pants. Cn ene or
two occasiona He.:.ns sl:l.pped his hand inside 's under—pa.nts.

169. On one occasion KIN was ordered by Mains to make up

Mains! bed. As he d.ld. s0 Ha.lns stood bes:.de him with hls hands in .

his pockets and appeared to be playing w:.th his penis and KIN 27}

could see that Mains had an erection.

170. [MINW{ absconded from the hostel but was detained by
uniformed pol:".ce' officers and returned there. He states that he

told these‘officers "They were all queer in the hostel'.

171. Despite enquiries the identity of the police officers has -

not been established.:

172.  Although SN insists that he told two Social Workers of -
his problems at Kincora, ‘as already stated Miss Slmpson ‘his '
Socialk Worker does not recollect him complaining..

173. N\ 5 not medically exa.m;;.ned., A search of the 'varidug

‘indices held at RUC Headquarters shows that he has a convietien for

dis.honesty and motoring offences.

29 o /
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STATEMENT OF WITNESS

TC BE COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS
BEEN WRITTEN

Form 38/36
{Plain}

FLOANCR STMESON
STATEMENT OF: ELRANCR SIMESOH

- . o yTR !

AGE OF WITNESS lif over 21 enter “over 217] 'OVER 21

OCCUPATION ‘OF WITNESS: SOCIAL WORKER

ADDRESS: BELTAST

| declare that this statement consisting of 1 agex, each siegned by me is true to the
g £ g

‘best of my knowledge and belief and I make it knowing that, if it is tendered in evidence
at a preliminary enquiry or at the trial of any perscn, I shall be liable to prosecution if
] have wilfully stated in it anything which I know to be false or do not believe 1o be true.

Dated this 2nd day of May 19 80
(5gd.) M J Reid, D/W/Con. (3gd.) Eleanor Simpson.
SIGNATURE of MEMBER by whom SIGNATURE of WITNESS

statement was recorded or received.

T am a senior social worker employed by EH&SSB North Down and ards District.
Between 1663 and 1971 1 worked in zast Division, 3elfast Welfare Department,
as a trainee social worker. 1 can remember having the KIN 27 family on my
caseload. I can also remember visiting Kincora but cannot remember whether
or not it was in connection with To my recollection
at no time made any allegations of either homosexual or physical assault. 1

can remember [[ANIPA@coming to see me in the office in Holywood Road by

‘appointment. I can also remember visiting the family at home and KIN 27

being present. However, I cannot rerr_zember any visits to in Kincora
Working Boys' Hostel. Cn any visit I made to Kincora I do not reme;mber having
ever had cause to suspect that homosexual activities were taking place or had
taken plece in the hostel. 1 may have had other boys placed in Kincora, howev
T cannot remember this, nor do 1 remember any boys in my caseload making any

allegations of homosexual activities in Kincora or any other hostel.

SIGNATURE of WITNESS: Bl il liim e

R
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was made (KIMS 50). By her account , she never had any suspicions

of any homosexual behaviocur at KXincora.

139. On 29th May 1980, Detective Superintendent CASKEY and
Detective Constable William John Alexander GIRVAN interviewed
MAINS at Musgrave Street CID office (KIMS 336-337). MAINS deniad
's allegations of indecent assault, agreed that

may well have been required to make MAINS' bed but denied any.
improper behaviour. He was ackcd if he could identify 's

social worker but was unable to assist on this point.

140 . The Royal Ulster Constabulary's detectives were unable
to locate the police officers to whom' says he complained
in 1971. Detective Superintendent CASKEY recommended to the

- Director of Publis Prosecutions (KIDPP 597 & 600 (18) ) that

MAINS be charged with indecent assault on [XINWA.

141, The Director of Public Prosecutions rejected the pelice
view that MAINS be charged on this particular count, and one can
well understand his reasons for taking this decision. In my view the
evidence was unlikely to succeed in gaining a conviction because
's complaint, canvassed by the police some nine years after
the event, was denied by MAINS and the evidence of the witness
SIMPSON would have tended to support the defence case rather than
the prosecution case. Additionally, the police witnesses would
have been obliged to concede that they could not locate any police

officers who had received a complaint from KIN 27 E¥ 1971,

Tactically, by not charging MAINS on KIN 's unsupported evidence

[
I
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l B KIN 27
. : STATEMENT OF;

B : ' Over 21

“ AGE OF WITNESS (if over 21 enter "over 21").

3 : " Unemployed ' \

l .OCCUPATION OF WITNESS: !
| decla}e that this statement consisting of 2 pages, each signed by me is true to

E COMPLETED
WHEN THE
STATEMENT HAS

EN WRITTEN

T

. *_

i

- - .. |
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the best of my knowledge. and belief- and | make it knowing that, if it is tendered in

" evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, | shall be liable to

prosecution if | have wilfully stated in it anythmg which I’ know to be false or do not..
believe to be true.

Dated this 1st day of April 19 82 -
R.A. Flenley  C/Insp. : KIN 27 : )

SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS
statement was recorded or recerved. : :

Further to my statement of 17th April 1980, 1 absconded
" from Kincora on severgi.occasions during the-time I was there.
On one of these occasions during I bélieve-- the month of June 1971

I was picked up by four Pollce off1cers in uniform at _

. -Belfast and taken to my rnother s address at. _

It would have, been late. afternoon when the offl\.ers picked-me up.
" They were driving a Landrover but'I am pnable to. g'ive any
descriptions of the men concerned; I wdul'd n'o't reco'gnise thém ndw.'
Oﬁée I was,in' the vehicle thé officers Werg going to take me back
to Kincora but I objected.” I told them that'Mr'.".MAIN-éf wéntéd
me to help him make his bedl I told them that‘ he had made. me do
- it ‘before and that each time he would watch me and play with. hlS
prwate I also told them that he would try a.nd knock.me-off
balance ' so that I fell on. the bed and he-ﬁouid then try anud lay
on me, The officers seemed to treat the matter as é jc_)ké and
took no notice of what I told them , although as Iha;re said- .they

did not take mé back to Kincora.

SIGNATURE OF WITNESS: ... T e B
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there was left the possibility of calling KIN as a witness
to support other cases, and perhaps prove a consistent mode of

conduct by MAINS or a systematic code of behaviour.

\

142, I do not imply any criticism of Detective Superintendent
CASKEY, the officer in charge of the Kincora investigation, in
submitting the proposed charge for the consideration of the
Director of Publiec Prosecutions. This is a familiar practice
within the Police Service. Had he chargsd MAINS prior to seeking

advice, that would have been a different matter.

143 . Superintendent FLENLEY and I 1looked closely into the
circumstances of ‘s complaint because it was the first
occasion when the police were sald to have been made aware of
offences against boys at Kincora and al;egedly‘ failed to take

any action. Superintendent FLENLEY conferred with Mr BURKE,

KIN 27 probation officer in 1971. He said the file on
had been destroyed in accordance with their six year rule.
had apparently visited the probation office on a weekly basis |
whilst on probation and resident at Kincora. According to

BURKE, no complaints were made to him and he denied that he was
even aware of KIN 's habit of absconding.

uy, Miss Eleanor SIMPSCN was interviewed, but she could not
tell Superintendent FLENLEY anything that she had not already told

the Royal Ulster Constabulary detectives.

OFFICIAL-SENSITIVE-PERSONAL
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’76-(172ng Sussex Police Statements 154-306 - Box 10

" KIN 27
STATEMENT OF:

AGE OF WITNESS {if over 21 enter “over 217):

Over 21

OCCUPATION OF WITNESS: Unemployed

| declare that this statement consisting of  [WO pages, each signed by me is true to
the best of my knowledge. and belief and | make it knowing that, if it is tendered in
evidence at a preliminary enquiry or at the trial of any person, '| shall be liable to
prosecution if | have wilfully stated in it anything which | know to be false or do not
believe to be true.

Dated this 10th day of June 19 82
R.A. Flenley C/insp. ' | KIN 27
SIGNATURE OF MEMBER by whom SIGNATURE OF WITNESS

statement was recorded or received.

! have made statements to the Royal Ulster Constabulary
dnd the Sussex Police about the time | was in Kincora. Apart .from
what | have already said | know of nothing else happening at the hostel
involving either the staff or boys. I .have explained my experience
with MAINS but | do not know of any other boys being interfered with.
! did not hear or see anything while | was there of prostitution
or a vice ring which any boys were involved in with in&portant people
either inside or outside the hostel, ! do remember on several
occasions MAINS took a number of us out for day trips in the country
in the Mini bus; .~ Once it was to Newcastle, Nothing improper
happened on those trips and we didn ’t meet anyone whilst on those triés.
When | first heard of the aHega-tfons of brostitution in Volving boys
from the hostel | couldn't believe it. Nothing like that was
happening while | was thére. If it had béen going on I would have
khown beéausé wé all used to talk aﬁnong ourselves about a number of
things énd something such as homosexuality in Qoli/ing the boys

would have been mentioned.

(signed)  IRSUNIVA4

SIGNATURE OF WITNESS. ... i DT SR VU TOPOTURT
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